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ΣυΝΕΝΤΕυΞΗ

  


«Ο ΣΥΡΙΖΑ επιτίθεται 
σε ένα νομοσχέδιο 
που δίνει δύναμη 
στον εργαζόμενο» • Παρά τις διαβεβαιώσεις

Μητσοτάκη για εξάντληση της
τετραετίας, πολλοί επιμένουν ότι
υπό προϋποθέσεις –«σβήσιμο»

πανδημίας, επανεκκίνηση
οικονομίας, νηνεμία στα

ελληνοτουρκικά– ο πειρασμός
για ανανέωση της λαϊκής

εντολής μέσα στο φθινόπωρο
θα είναι μεγάλος   

▶ΣΕΛ. 3
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• Στο Μαξίμου σχεδιάζουν

τις λεπτομέρειες για τη
συνάντηση του Μητσοτάκη με
τον Ερντογάν στις Βρυξέλλες

▶ΣΕΛ. 4-5








Ο ΦΙλης «τσαλακωσε» 
τΙσ ΔΙκαΙΟλΟΓΙεσ
Ηττασ τΟΥ TςΙπρα




Εισαγγελέας (με προσόντα
Παππα-τζή) και ΜΜΕ

(για στερημένους νοητικά…)
• Ποινική δίωξη του εισαγγ. Σπ.

Παππά στον Γ. Αγγελή με επιχειρή-
ματα εκτός νομικής λογικής αλλά
χρήσιμα στα ΜΜΕ-χειροκροτητές,

των Παπαγγελόπουλου και 
Τουλουπάκη   ▶ΣΕΛ. 14-15



Α
πό μία μεγάλη κινητοποίηση των μαθητών και φοιτητών της Γαλλίας που μετεξελίχθηκε σε γενική α-
περγία των Γάλλων εργατών γεννήθηκε ο περίφημος Μάης τού ’68 και ένα από τα πιο επιδραστικά
συνθήματα στην πολιτικο-κοινωνική ιστορία, αυτό που… απαιτεί να «μετακομίσει» στην εξουσία η φα-

ντασία. Στην Αθήνα του Ιούνη του ’21 η μεγάλη γενική απεργία που διοργάνωσαν την Πέμπτη η ΑΔΕΔΥ και η
ΓΣΕΕ προφανώς δεν είχε τέτοια μαζικότητα ώστε να μείνει στην ιστορία, μπορεί ωστόσο να επαίρεται ότι είδε
την υποκρισία της εξουσίας (αντιπολιτευτικής και συνδικαλιστικής) να διαδηλώνει μαχητικά.

Δεν είναι μυστικό ότι το νομοσχέδιο Χατζηδάκη για τα εργασιακά, που τη Δευτέρα εισάγεται για συζήτηση
στη Βουλή και την ερχόμενη Τετάρτη θα τεθεί υπό ψηφοφορία, αποτελεί για τη μείζονα και ελάσσονα αντιπο-
λίτευση τη μητέρα όλων μαχών. Μια μάχη όμως που γίνεται περισσότερο με όρους επικοινωνίας –και όρους υ-

ποκρισίας– παρά με όρους ουσίας. Διότι
μόνο ως υποκριτικό μπορεί να λογιστεί το
γεγονός ότι ο αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ, Αλέξης
Τσίπρας, διαδήλωσε την Πέμπτη στην Α-
θήνα με το γαλάζιο μπλουζάκι του και τα
sneakers του ξεχνώντας ότι: 

1 Επί πρωθυπουργίας του εφαρμόστηκε
πόντο-πόντο η εργατική νομοθεσία που
προβλέπει ήδη ελαστικά ωράρια εργασίας
και το άνοιγμα των καταστημάτων τις Κυ-
ριακές.

1 Έκανε παντιέρα της διακυβέρνησής του τη μείωση της ανεργίας με επιδόματα και εκτόξευση των part time
υποαμειβόμενων θέσεων εργασίας.

1 Επικύρωσε τη σχετική κοινοτική οδηγία για τη συμφιλίωση επαγγελματικής και προσωπικής ζωής των
εργαζομένων που και διασταλτικά και πρακτικά οδηγεί σε διευθετήσεις των ωραρίων εργασίας.

Αντίστοιχα, υποκριτική είναι και η στάση της προέδρου του ΚΙΝΑΛ Φώφης Γεννηματά. Κι αυτή με casual
περιβολή και φόντο τον ξεχασμένο «ήλιο» του ΠΑΣΟΚ ήταν επικεφαλής στην προσυγκέντρωση της ΓΣΕΕ
στην πλατεία Κλαυθμώνος και στις δηλώσεις επιτέθηκε στην κυβέρνηση ισχυριζόμενη ότι η Ν.Δ. επαναφέρει
τους εργαζόμενους σε εποχές εργοδοτικής αυθαιρεσίας. Μάλιστα, στα μέσα της εβδομάδας έστειλε επιστολή
στον πρόεδρο του Ευρωπαϊκού Σοσιαλιστικού Κόμματος χαρακτηρίζοντας «αντεργατικό» το νομοσχέδιο που
προωθεί η κυβέρνηση.

Οι πληροφορίες ότι στην επιστολή της προς τον πρόεδρο του PES, Σεργκέι Στάνισεφ, η κα Γεννηματά δεν
έγραψε ούτε μία λέξη για το γεγονός ότι η ψηφιακή κάρτα εργασίας που φέρνει το νομοσχέδιο Χατζηδάκη θε-
σπίστηκε 10 χρόνια πριν με τον νόμο 3996/2011 από την κυβέρνηση του κόμματός της υπό τον Γιώργο Πα-
πανδρέου αλλά ποτέ δεν εφαρμόστηκε, κρίνονται ως ανακριβείς και υποβολιμαίες.

Για την υποκρισία, τέλος, του συνδικαλιστικού κινήματος, ας μην τα πολυσκαλίζουμε και στενοχωρηθούμε
ομαδικώς, καθώς οι εργατοπατέρες φαίνεται να αρκούνται που η συμμετοχή στην πορεία της Πέμπτης ήταν πυ-
κνή –τουλάχιστον κατά τα λεγόμενά τους– κι ότι τα μέσα μαζικής μεταφοράς έμειναν στα αμαξοστάσια. Το ότι η
συντριπτική πλειοψηφία των ιδιωτικών υπαλλήλων σε επιχειρήσεις, τράπεζες, μικρά και μεγαλύτερα κατα-
στήματα εργάστηκαν κανονικότατα λίγο έως καθόλου το υπολογίζουν. Άλλωστε, ο κόσμος της εργασίας πάντα
θα βρίσκει το δίκιο του στο η «Κόρη μου η Σοσιαλίστρια». Εκεί που και η απεργία πάντα πετυχαίνει και που στο τέ-
λος η εργοδοσία εναγκαλίζεται με θέρμη την εργατική τάξη…

Η υποκρισία
στην εξουσία 
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Για μία ακόμη φορά ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης απέ-
κλεισε το ενδεχόμενο
πρόωρων εκλογών κατά
τη συνεδρίαση του Δια-
γραμματειακού της Νέας
Δημοκρατίας, ενώ με ε-
ντολή του και η Αριστοτε-
λία Πελώνη απέκλεισε το
ενδεχόμενο ανασχηματι-
σμού τονίζοντας πως
«στον πρωθυπουργό δεν
αρέσουν οι αλλαγές».

Του Μιχάλη Κωτσάκου

K
ι όμως, μία ρήση του
Γιώργου Γεραπετρί-
τη άναψε φωτιές και
ξεκίνησαν εκ νέου τα
σενάρια για ανασχη-

ματισμό τα οποία οριοθετούνται
περί τα μέσα Ιουλίου. Η αλήθεια
είναι ότι αυτό που είπε ο υπουρ-
γός Επικρατείας, δηλαδή ότι «οι
ίδιοι 11 δεν αποδίδουν το ίδιο σε
καμία ομάδα», μάλλον ως μία ακό-
μη αστοχία μπορεί να χαρακτηρι-
στεί. Κι αυτό διότι έρχεται σε μία
εποχή, που όπως είπε και ο κ.
Μητσοτάκης στα στελέχη της
Ν.Δ., «η κυβέρνηση σήμερα έχει
πολύ σημαντική αποδοχή και αντο-
χή. Έχει αναγνώριση που υπερ-
βαίνει τα κομματικά όρια». 

Και το αφήγημα που θέλει να
επικοινωνήσει ο κ. Μητσοτάκης
προς τους πολίτες είναι ότι η Ελ-
λάδα είναι θωρακισμένη για τη
μετά πανδημία εποχή, όπου είναι
βέβαιο ότι η οικονομία θα παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο. Και ας
μην ξεχνάμε ότι ο τελευταίος α-
νασχηματισμός έγινε λίγες ημέ-
ρες πριν η χώρα μπει σε ένα τρίτο
lockdown, τον περασμένο Ιανου-
άριο, για να αντιμετωπίσει το τρί-
το κύμα του covid 19.

Εξάλλου, όπως λένε συνεργά-

τες του πρωθυπουργού, «συνήθως
οι ανασχηματισμοί μπορεί να χρη-
σιμοποιούνται από τις κυβερνήσεις
ως μία ιδανική λύση, αλλά επί της
ουσίας δεν είναι τίποτε άλλο από ε-
σωτερικές διευθετήσεις, οι οποίες
κάποιους ικανοποιούν, αλλά δημι-
ουργούν και νέες εστίες γκρίνιας, εί-
τε από αυτούς που φεύγουν, είτε από
όσους περίμεναν να υπουργοποιη-
θούν και τελικά δεν αξιοποιήθη-
καν». Όντως, οι ανασχηματισμοί
δίνουν τροφή στους δημοσιογρά-
φους για έχουν «καυτό» ρεπορ-
τάζ, αλλά στην πραγματικότητα
ουδόλως ενδιαφέρουν τους πο-

λίτες. Αυτή την εποχή οι πολίτες
σκέφτονται περισσότερο το αύριο
και τις πιθανές οικονομικές επι-
πτώσεις που αφήνει η πανδημία,
και λιγότερο το εάν θα γίνουν αλ-
λαγές στο κυβερνητικό σχήμα. 

Μέχρι τώρα ο πρωθυπουργός
έχει προχωρήσει σε δύο ανασχη-
ματισμούς. Ο ένας πέρυσι το κα-
λοκαίρι, όπου υπήρξαν δύο ανα-
βαθμίσεις και τρεις είσοδοι, ενώ
ο δεύτερος τον Ιανουάριο ήταν
πιο ηχηρός λόγω των αποχωρή-
σεων του Τάκη Θεοδωρικάκου
από το υπουργείο Εσωτερικών
και του Γιάννη Βρούτση από το

υπουργείο Εργασίας. Όμως τα
βασικά υπουργεία έμειναν τα ί-
δια, ενώ και στο Μαξίμου δεν άλ-
λαξαν οι ρόλοι παρά τον ερχομό
του Θόδωρου Λιβάνιου. 

Το θέμα είναι, βέβαια, αν ο
πρόεδρος της Ν.Δ. και της Κυ-
βέρνησης εκτός από τον ανασχη-
ματισμό ξορκίζει και την ιδέα να
στήσει πρόωρες κάλπες. Κι εδώ
η απάντηση μόνο εύκολη δεν εί-
ναι δεδομένου ότι ο Κυρ. Μη-
τσοτάκης έχει πολλάκις δηλώσει
ότι οι βουλευτικές εκλογές θα γί-
νουν με την εξάντληση της τετρα-
ετίας. Η αλήθεια είναι ότι αυτό α-
κριβώς έχει στο μυαλό του ο
πρωθυπουργός αλλά σε μία χώ-
ρα που συχνά πυκνά στήνονται
κάλπες με την επίκληση εθνικού
λόγου, ουδείς βάζει το χέρι του
στο… Ευαγγέλιο ότι δεν θα προ-
κύψει μία τέτοια εξέλιξη. 

Από την άλλη πλευρά, υπάρ-
χουν και οι πιο «ψαγμένοι» που
επιμένουν –και πολλές φορές έ-
χουν επιβεβαιωθεί στο παρελ-
θόν– ότι αν και εφόσον το φθινό-
πωρο η κυβέρνηση Μητσοτάκη
έχει καταφέρει να περατώσει επι-
τυχώς το εμβολιαστικό σχέδιο
και έχει αποτραπεί ένα νέο κύμα

πανδημίας, αν η οικονομία έχει
αρχίσει να ρολάρει εκμεταλλευό-
μενη και τα κονδύλια του Ευρω-
ταμείου, επιτυγχάνοντας ταυτό-
χρονα μία νηνεμία στα ελληνο-
τουρκικά, τότε μπορεί και να μην
αντέξει ο πρωθυπουργός να αντι-
σταθεί στον πολιτικό πειρασμό
να κεφαλαιοποιήσει αυτά τα «πα-
ράσημα» προσφεύγοντας στις
κάλπες για ανανέωση της λαϊκής
εντολής. «Και σε κάθε περίπτωση,
ας να μην υποβαθμίζουμε και το εν-
δεχόμενο να θελήσει ο πρωθυπουρ-
γός να στήσει πρόωρες κάλπες για
να “κάψει” την απλή αναλογική, εκ-
μεταλλευόμενος και τη δημοσκοπι-
κή ανυπαρξία της αντιπολίτευσης»
απάντησε στην «Α» έμπειρος πο-
λιτικός αναλυτής. Έκλεισε τη
φράση του μειδιώντας: «Το “ποτέ
μην λες ποτέ” ισχύει και για το “ποτέ
δεν θα κάνω πρόωρες”». 

Το μήνυμα 
του πρωθυπουργού
Η αλήθεια είναι ότι με την έγκρι-
ση του ελληνικού προγράμματος
από τις Βρυξέλλες και την εισροή
των πρώτων κονδυλίων από το
Ταμείο Ανάκαμψης προσφέρεται
μία ευκαιρία στον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη να σηματοδοτήσει το
μήνυμα ότι μία νέα εποχή ξεκινά
για τη χώρα. Κάτι που θα σημα-
τοδοτήσει και η ομιλία του στη
ΔΕΘ, όπου λογικά φέτος θα διε-
ξαχθεί, με στόχο να σημάνει την
έναρξη της κανονικότητας για την
οικονομική και κοινωνική δρα-
στηριότητα. Οπότε είναι λογικό,
παρά τις διαψεύσεις, να υπάρ-
χουν στο πίσω μέρος του μυαλού
του πρωθυπουργού σκέψεις για
αλλαγές πριν ξεσπάσει το 4ο κύ-
μα το φθινόπωρο, όπου οι επι-
στήμονες υποστηρίζουν ότι λόγω
εμβολιασμών θα είναι σαφώς πιο
ανώδυνο. Εξάλλου, και οι ανα-
σχηματισμοί δεν επιφέρουν αλ-
λαγές στην κεντρική κατεύθυνση
και στον κεντρικό σχεδιασμό που
έχει κάνει ο πρωθυπουργός.

Ο κεντρικός σχεδιασμός του
Μαξίμου είναι ξεκάθαρος. Πρω-
τίστως, ο πρωθυπουργός ενδια-
φέρεται να κλείσει εκκρεμότητες
και να τρέξει τις μεταρρυθμίσεις.
Εξάλλου, όπως υποστηρίζουν οι
συνεργάτες του, «με αυτή την ατζέ-
ντα εξελέγη η Ν.Δ. και με αυτή θα
κριθεί στις εκλογές». Βεβαίως, ο
πήχης είναι ψηλά και τον έθεσε ε-
κεί ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης. Δεν
είναι απλά η απουσία σοβαρής ε-
ναλλακτικής, λόγω της ανύπαρ-
κτης αντιπολίτευσης του ΣΥΡΙΖΑ,
όσο η αίσθηση σε πολύ κόσμο ότι
η κυβέρνηση έχει ανταποκριθεί
καλά, με τον έναν ή τον άλλο τρό-
πο, έστω και με φάλτσα, στις μεί-
ζονες προκλήσεις. Αυτό, όμως,
δεν μπορεί να λειτουργεί ως α-
φορμή επανάπαυσης. Άλλωστε,
το πιο δύσκολο είναι να ανταγω-
νίζεσαι τον εαυτό σου.

Ξορκίζουν τον 
ανασχηματισμό 
(τις πρόωρες όμως;)

Δημοσκοπική κυριαρχία στο
μάξιμουμ έναντι του Τσίπρα 
Πολλές φορές έχει τονιστεί πως οι πολίτες εξακολουθούν να εμπιστεύονται τον
Κυριάκο Μητσοτάκη για να διαχειριστεί τα θέματα της οικονομίας. Κάτι που φά-
νηκε και από την τελευταία δημοσκόπηση της GPO, όπου η υπεροχή του Κυριάκου
Μητσοτάκη έναντι του Αλέξη Τσίπρα είναι τεράστια στα θέματα οικονομίας. Έτσι,
στο ερώτημα για το ποιος μπορεί να φέρει περισσότερες επενδύσεις, το σκορ είναι
49,3%-19,6%. Στο ερώτημα ποιος πιστεύετε ότι γνωρίζει καλύτερα τα θέματα οι-
κονομίας, ο Κυριάκος Μητσοτάκης προηγείται με 47,2%, ενώ ο κ. Τσίπρας είναι
στο 25,6%. Τέλος, στο ερώτημα ποιος μπορεί να διαχειριστεί καλύτερα την οικο-
νομική κρίση, ο κ. Μητσοτάκης είναι στο 45,6%, ενώ ο κ. Τσίπρας στο 27,7%.

• Με φόντο το αβέβαιο μέγεθος των οικονομικών επιπτώσεων που αφήνει η πανδημία
και παρά το νέο φάλτσο Γεραπετρίτη, στο Μαξίμου ξέρουν ότι οι πολίτες ελάχιστα 
ενδιαφέρονται για το εάν θα γίνουν αλλαγές στο κυβερνητικό σχήμα όσο παραμένει 
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Στο Μαξίμου σχεδιάζουν τις λεπτομέρειες για τη συνάντηση 
του Μητσοτάκη με τον Ερντογάν στις Βρυξέλλες

Πάντως στην Αθήνα δεν ελπίζουν ότι θα υπάρξει κάποιο
αποτέλεσμα από τη συζήτηση των δύο ηγετών

Αν ο Κυριάκος
προκληθεί…

Οι Σκοπιανοί παίζουν
μπάλα και το ΥΠ.ΕΞ.
έχασε την μπάλα…
Οι φανέλες των Σκοπίων γράφουν
«Football Federation of Macedonia»,
χωρίς το ΥΠ.ΕΞ., το υπουργείο Αθλητι-
σμού και η Ελληνική Ολυμπιακή Επιτρο-
πή να έχουν πάρει μυρωδιά τι παίζεται…

Τ
ο εναρκτήριο λάκτισμα του φετινού EURO
δόθηκε το βράδυ της Παρασκευής, αλλά
πριν από αυτό οι Σκοπιανοί είχαν προλάβει

να ρίξουν μία δυνατή… κλωτσιά στην καλή γειτο-
νία τους με την Ελλάδα, με την UEFA να μη βλέ-
πει(;) το πέναλτι-μαρς της ποδοσφαιρικής ομο-
σπονδίας των γειτόνων που συμμετέχουν στη
διοργάνωση, οι οποίοι στις φανέλες αναφέρουν
«Football Federation of Macedonia». 

Ποιο είναι εν προκειμένω το «πέναλτι». Κατ’ αρ-
χάς ότι στον επίσημο ιστότοπο της Ποδοσφαιρι-
κής Ομοσπονδίας της Βόρειας Μακεδονίας, το
«Βόρεια» έχει κάνει… φτερά και έχει μείνει ένα
σκέτο «Μακεδονία» να λανσάρεται σε λογότυπα και
αναρτήσεις. Το δεύτερο όμως πέναλτι είναι πιο…
πονηρούτσικο, καθώς στο επίσημο site της UEFA,
ενώ σε όλες τις αναφορές που γίνονται για την ε-
θνική ομάδα ποδοσφαίρου της γειτονικής χώρας
χρησιμοποιείται το διεθνώς συμφωνημένο όνο-
μά της «Βόρεια Μακεδονία», στο καλεντάρι των α-
γώνων που έχει αναρτημένο η UEFA με τις συντο-
μογραφίες και τα εμβλήματα των ομάδων έχει δια-
τηρηθεί το «MKD», δηλαδή το σκέτο «Μακεδονία».

Αβλεψία, παρανόηση ή εσκεμμένο λάθος; Ό,τι
κι από τα τρία κι αν συμβαίνει, το σίγουρο είναι
πως ο αλυτρωτισμός των Σκοπίων καλά κρατεί και
μάλιστα όχι πολύ καιρό μετά την επίσκεψη Ζάεφ
στην Αθήνα, όπου ζήτησε από την κυβέρνηση Μη-
τσοτάκη να επισπευστεί η ψήφιση στην ελληνική
Βουλή των τριών μνημονίων της Συμφωνίας των
Πρεσπών που εκκρεμούν. Άλλο τόσο σίγουρό είναι
όμως ότι, εκτός από την UEFA, μοιάζει να πιάστηκε
κοιμώμενη και η Αθήνα. Την ώρα που γράφονταν
αυτές οι γραμμές, από το ελληνικό ΥΠ.ΕΞ. δεν υ-
πήρχε η παραμικρή αντίδραση, που σημαίνει ότι
μάλλον δεν είχαν πάρει μυρωδιά για τα τεκταινό-
μενα. Το ίδιο και στο υφυπουργείο Αθλητισμού.
Μόνο ο Θοδωρής Ζαγοράκης εμφανίστηκε έξαλ-
λος με τις αλυτρωτικές κουτοπονηριές των Σκο-
πίων, δηλώνοντας μάλιστα την Παρασκευή στον
ρ/σ «Metropolis 95,5» της Θεσσαλονίκης ότι θα
προσφύγει άμεσα και δυναμικά στην UEFA για την
αδιανόητη πρόκληση να αναγράφεται στις εμφανί-
σεις της εθνικής ομάδας των Σκοπίων τα αρχικά
FFM («Football Federation of Macedonia»).

Μέχρι να συμβεί αυτό, οι Σκοπιανοί θα παίζουν
μπάλα ανενόχλητοι (με το όνομα της Μακεδονίας)
και η Ελλάδα θα χάνει την μπάλα, και τον κ. Δέν-
δια στο ΥΠ.ΕΞ. να μην έχει πάρει χαμπάρι ότι τον
παίζουν μονότερμα...

Η
ώρα της συνάντησης Μητσοτάκη-Ερντο-
γάν έφτασε και όλα δείχνουν έτοιμα για την
3η συνάντηση των δύο ηγετών τα τελευταία
δύο περίπου χρόνια. Όπως και αυτή, όλες
έγιναν στο περιθώριο μεγάλων Συνόδων

και σε καμία περίπτωση δεν μπορείς να τις χαρακτηρίσεις
ως εύκολες. Τουναντίον, το κλίμα ήταν εκρηκτικό, ενώ ο
«σουλτάνος» είχε εμφανιστεί στις προηγούμενες συναντή-
σεις με ύφος χιλίων καρδιναλίων λόγω των ειδικών σχέ-
σεων που είχε με τον τότε πρόεδρο των ΗΠΑ, Ντόναλντ
Τραμπ. Τώρα τα πράγματα στην παγκόσμια διπλωματία έ-
χουν αλλάξει. Η εκλογή του Τζο Μπάιντεν σήμανε την ε-
πιστροφή των ΗΠΑ σε όλα τα μήκη και πλάτη του πλανήτη,
στον πλήρη έλεγχο του ΝΑΤΟ, και φυσικά κάτι τέτοιο δεν
αρέσει στον Ερντογάν που υφαίνει εδώ και τουλάχιστον
μία τετραετία το αφήγημα (περισσότερο για εσωτερική κα-
τανάλωση) της περιφερειακής δύναμης και της αναστήλω-
σης της Οθωμανικής αυτοκρατορίας. Κάτι που του επέτρε-
πε ο φίλος του, Ντόναλντ Τραμπ.

Τώρα ο Τούρκος Πρόεδρος αναγκάζεται μέχρι και να
καθίσει στο ίδιο τραπέζι με τον Μητσοτάκη, διαψεύδο-
ντας τον εαυτό του που διαβεβαίωνε τους πάντες την άνοι-
ξη του 2020 ότι δεν υπάρχει περίπτωση να ξανασυναντη-
θεί με τον Έλληνα πρωθυπουργό. Είχε προηγηθεί η ελλη-

νική αποφασιστικότητα στα σύνορα, όταν αποκρούστηκαν
οι ορδές των παράνομων μεταναστών που είχε… στείλει
μέχρι εκεί με τουριστικά πούλμαν, αστικά λεωφορεία και
στρατιωτικά οχήματα μεταφοράς προσωπικού η τουρκική
κυβέρνηση. Και το χειρότερο για τον Τούρκο Πρόεδρο εί-
ναι ότι πείστηκε η Ευρώπη κι έκτοτε δεν έχει ανανεωθεί η
συμφωνία για το μεταναστευτικό. Μία συμφωνία που πε-
ρίμενε πώς και πώς ο Τούρκος Πρόεδρος για να εισρεύ-
σουν νέα ευρωπαϊκά κονδύλια στην ασθμαίνουσα τουρ-
κική οικονομία.

Τώρα πλέον ο Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν κάνει πέτρα την
καρδιά του κι αναγκάζεται να συναντηθεί με τον Κυριάκο
Μητσοτάκη, περισσότερο για να δείξει στην Ευρώπη, στις
ΗΠΑ, σε όλους τους βασικούς παίκτες της περιοχής, ότι
επανήλθε στην τάξη, προκειμένου να αποφύγει τα χειρό-
τερα για την οικονομία. Διότι ουδείς πιστεύει ότι ο Τούρκος
Πρόεδρος ενδιαφέρεται να βρεθεί δίκαιη λύση στις ελλη-
νοτουρκικές διαφορές. Όμως τα δεδομένα της εποχής μάλ-
λον ευνοούν τη χώρα μας. Κι αυτό διότι στο περιθώριο της
Συνόδου Κορυφής του ΝΑΤΟ υπάρχει και η πολυσυζητη-
μένη συνάντηση του Τούρκου Προέδρου με τον Τζο Μπάι-
ντεν. Μάλιστα, οι Τούρκοι αναλυτές έδιναν μεγάλη έμφα-
ση για το πότε θα γίνει η συνάντηση του Ερντογάν-Μη-
τσοτάκη. Γιατί διαφορετικό θα είναι να συναντηθούν οι



Η Τουρκία στη Σύνοδο Κορυφής του ΝΑΤΟ στις Βρυξέλλες ενδιαφέρεται να εμφα-
νιστεί ως μία δύναμη που θέλει τη συνεργασία προκειμένου να υπάρχει ασφάλεια
στην Ανατολική Μεσόγειο. Έτσι κατέθεσε ένα ειδικό σχέδιο, σύμφωνα με το οποίο
προτείνει να δημιουργηθεί ένα Ναυτικό Στρατηγείο με έδρα το Ακσάζ (δηλαδή, στη
νοτιοανατολική ακτή του Αιγαίου Πελάγους, στη Μαρμαρίδα), το οποίο θα τελεί υπό
τουρκική διοίκηση, αλλά με επιτελείς από χώρες μέλη του ΝΑΤΟ περιλαμβανομέ-
νης και της Ελλάδας. Η συγκεκριμένη πρόταση απορρίφθηκε, όχι μόνον από την Ελ-
λάδα, αλλά και από άλλες χώρας (σχεδόν από το σύνολο χωρών του ΝΑΤΟ), διότι
πραγματικός στόχος της Άγκυρας ήταν ο έλεγχος του μισού Αιγαίου, της Μαύρης
Θάλασσας και της ΝΑ Μεσογείου. Και το άσχημο πλέον για την Τουρκία είναι ότι από
τη στιγμή που εγκαταστάθηκε στον Λευκό Οίκο ο Μπάιντεν, ο γενικός γραμματέας
του ΝΑΤΟ, Γενς Στόλτενμπεργκ, δεν διαθέτει την ίδια δύναμη όπως επί εποχής Τρα-
μπ. Επίσης οι αβάντες της Γερμανίας προς την Τουρκία δεν μπορούν να έχουν αντί-
κρισμα, καθώς οι ΗΠΑ με τον Μπάιντεν είναι αποφασισμένες να ηγηθούν. Η θητεία
του Γενς Στόλτενμπεργκ ως γενικού γραμματέα του Οργανισμού του Βορειοατλα-
ντικού Συμφώνου (ΝΑΤΟ) επεκτάθηκε για άλλα δύο χρόνια, δηλαδή μέχρι το 2022.

Απορρίφθηκε πρόταση προς το ΝΑΤΟ 
για Ναυτικό Στρατηγείο στη Μαρμαρίδα
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ΗΠΑ: Με χαρτιά και τζίφρες
Ερντογάν ζητούν να διώξει 
η Τουρκία τους S-400

ΗΑθήνα περισσότερο και από τη συνάντηση του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη με τον Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν έχει στραμμένη την προ-
σοχή της στο τετ-α-τετ του Τούρκου Προέδρου με τον Τζο Μπάι-

ντεν. Μία συνάντηση, από την οποία η Άγκυρα ελπίζει ότι θα καταφέρει
να πειστεί ο Μπάιντεν και να άρει τις αμερικανικές κυρώσεις. Επίσης να
δώσει ειδική άδεια για τους S-400. Όμως, παρά τις ελπίδες της Άγκυ-
ρας, η αλήθεια είναι ότι στην πρόσφατη επίσκεψή της στην Τουρκία
η αναπληρώτρια υπουργός Εξωτερικών των ΗΠΑ, Γουέντι Σέρμαν, πα-
ρέδωσε τελεσίγραφο στην τουρκική κυβέρνηση. Μάλιστα, το τελεσί-
γραφο των ΗΠΑ διέρρευσε στην εφημερίδα «Χουριέτ». Οι ΗΠΑ ζητούν
τη γραπτή δέσμευση
της Τουρκίας πως δεν
έχει ενεργοποιήσει
τους S-400. Παράλ-
ληλα, θα ζητηθεί και
άλλη μια γραπτή δέ-
σμευση πως δεν θα
τους ενεργοποιήσει
ποτέ στο μέλλον. Στο
ίδιο κείμενο, θα γίνε-
ται ξεκάθαρη αναφο-
ρά ότι η αδρανοποίη-
ση των S-400 θα ε-
λέγχεται σε τακτά χρονικά διαστήματα από Αμερικανούς αξιωματι-
κούς. Μόλις συνταχθεί το κείμενο, η κυβέρνηση των ΗΠΑ θα το πα-
ρουσιάσει στο Κογκρέσο για να ζητήσει την άρση των κυρώσεων που έ-
χουν επιβληθεί εναντίον της Τουρκίας για το συγκεκριμένο ζήτημα. Ό-
λες οι πηγές αναφέρουν ότι η Άγκυρα αρνήθηκε να αποδεχθεί το τελε-
σίγραφο, καθώς θεωρεί πως θα είναι παρέμβαση στα εσωτερικά της ό-
πως και στα κυριαρχικά της δικαιώματα. Τουναντίον, ο Μεβλούτ Τσα-
βούσογλου πρόσφατα τόνισε στον Αμερικανό υπουργό Εξωτερικών
Άντονι Μπλίνκεν ότι πρέπει να βρεθεί μία πολιτική λύση. Όμως, η Γου-
έντι Σέρμαν, αναπληρώτρια υπουργός Εξωτερικών των ΗΠΑ, που πα-
ρέδωσε το τελεσίγραφο στην τουρκική κυβέρνηση, σε συνέντευξή της
στο τηλεοπτικό δίκτυο CNN Turk ξεκαθάρισε πως «οι S-400 προκα-
λούν πρόβλημα στο ΝΑΤΟ. Δώσαμε εναλλακτική, γνωρίζουν ακριβώς τι
πρέπει να κάνουν». Ήδη κάποιες πηγές στην Τουρκία ισχυρίζονται πως
θα μπορούσε το ρωσικό πυραυλικό σύστημα να μεταφερθεί είτε στο
Αζερμπαϊτζάν, είτε στο Κατάρ, όπου θα ήταν μία κίνηση καλής θέλη-
σης. Όμως μία τέτοια κίνηση στο εσωτερικό της Τουρκίας θα έμοιαζε ως
υποχώρηση του Ερντογάν, κάτι που θα έπληττε το προφίλ του «σουλ-
τάνου». 

Τα ανθρώπινα δικαιώματα
Η Γούεντι Σέρμαν έθεσε κι ένα άλλο θέμα κατά την πρόσφατη επίσκεψή
της στην Τουρκία, όπου λειτούργησε ως προάγγελος για το τι θα α-
κούσει ο Τούρκος Πρόεδρος από τον πλανητάρχη. «Οι Ηνωμένες Πολι-
τείες ανησυχούν ιδιαίτερα για την πορεία της δημοκρατίας και των αν-
θρωπίνων δικαιωμάτων», δήλωσε η Σέρμαν. Η Αμερικανίδα αξιωμα-
τούχος συμπλήρωσε ακόμη ότι «η Τουρκία θα πρέπει να σέβεται τα αν-
θρώπινα δικαιώματα και τη δημοκρατία για να μπορέσει να αξιοποιή-
σει τις δυνατότητές της και να πάρει μια θέση μεταξύ της διεθνούς κοι-
νότητας». Οι Ηνωμένες Πολιτείες έχουν μια πολυδιάστατη εξωτερική
πολιτική, δήλωσε η Σέρμαν, αλλά ο Πρόεδρος των ΗΠΑ Τζο Μπάιντεν
και ο υπουργός Εξωτερικών Άντονι Μπλίνκεν έθεσαν τη δημοκρατία
και τα ανθρώπινα δικαιώματα ως προμετωπίδα των διεθνών σχέσε-
ων. Μάλιστα, η Αμερικανίδα αξιωματούχος υπογράμμισε ότι η απο-
χώρηση της τουρκικής κυβέρνησης από τη Σύμβαση της Κωνσταντι-
νούπολης για τη βία κατά των γυναικών ήταν επίσης «πολύ θλιβερή». Ε-
πί της ουσίας, αυτό που επιθυμούν οι ΗΠΑ είναι να κρατήσουν την
Τουρκία στη ζώνη επιρροής τους, αλλά χωρίς τον Ερντογάν. Και γι’
αυτόν τον λόγο είναι αποφασισμένοι να κάνουν δύσκολη τη ζωή του
«σουλτάνου». Και το ρωσικό πυραυλικό σύστημα είναι η καλύτερη α-
φορμή για να τον πιέσουν αφόρητα και εν τέλει να τον οδηγήσουν σε
απαξίωση. Ήδη λόγω της κακής οικονομικής κατάστασης η δημοφιλία
του Ερντογάν καταρρέει, και στις δημοσκοπήσεις υπολείπεται αρκετά
σε πιθανές εκλογικές αναμετρήσεις με τον δήμαρχο της Κωνσταντι-
νούπολης Εκρέμ Ιμάμογλου, με τον δήμαρχο Άγκυρας Μανσούρ Γιαβάς
και με την πρόεδρο του μικρού κεντροδεξιού κόμματος με το όνομα
«Καλό κόμμα» Μεράλ Ακσενέρ.

δύο ηγέτες μετά το τετ-α-τετ με τον Μπάιντεν
και διαφορετικά να έχει προηγηθεί η ελλη-
νοτουρκική συζήτηση.  

Εάν ο Ερντογάν συναντήσει πρώτα τον
Μητσοτάκη, το Μαξίμου αναμένει ότι ο
Τούρκος Πρόεδρος θα παρουσιαστεί με το
γνωστό υπεροπτικό ύφος και θα θέσει όλα
τα απίθανα που ακούμε το τελευταίο διάστη-
μα από τους Τούρκους υπουργούς και αξιω-
ματούχους. Αν προηγηθεί η συνάντηση του
Ερντογάν με τον Αμερικανό Πρόεδρο, στο
πρωθυπουργικό μέγαρο αναμένουν πολλά
νεύρα από τον Τούρκο Πρόεδρο, καθώς ου-
δείς πιστεύει ότι θα βρεθεί η χρυσή τομή με
τις ΗΠΑ.  

Δύσκολη συζήτηση
Πάντως ουδείς από τους συνεργάτες του πρω-
θυπουργού, που έχουν επωμιστεί την προε-
τοιμασία της συνάντησης με τον Τούρκο Πρό-
εδρο, δεν αναμένει μια ήρεμη συζήτηση. Ναι
μεν οι δύο ηγέτες επισήμως επιθυμούν προς
συμφέρον αμφοτέρων να προωθήσουν τη θε-
τική ατζέντα που έχει συμφωνηθεί σε επίπεδο
υπουργείων Εξωτερικών. 
Επίσης, η προσπάθεια αποκλιμάκωσης και
συνέχισης ενός διαλόγου στο πεδίο των διε-
ρευνητικών επαφών, τις οποίες η Άγκυρα έ-
χει βαφτίσει «συμβουλευτικές», επιδιώκοντας
να διευρύνει την ατζέντα της συζήτησης, συμ-
φέρει και τους δύο. Τη μεν Ελλάδα να έχει ένα
ήρεμο τουριστικό καλοκαίρι (ειδικά τώρα
που η κυβέρνηση ποντάρει στην επέκταση
της θερινής περιόδου μέχρι τέλος Οκτωβρί-
ου), ενώ η Τουρκία βρίσκεται σε μία περίοδο
που ψάχνεται για να βελτιώσει τις σχέσεις της
με τις χώρες που είναι σε ένταση.

Από την τελευταία συνάντηση των δύο η-
γετών που είχε πραγματοποιηθεί στο Λονδί-
νο στο περιθώριο της Διάσκεψης του ΝΑΤΟ,
έχουν συμβεί πολλά. Έχει μεσολαβήσει η
κρίση στον Έβρο και η κρίση του περσινού
καλοκαιριού με την έξοδο του ερευνητι-
κού Oruc Reis. Επίσης έχουν μεσολαβήσει
οι εκλογές στα Κατεχόμενα της Κύπρου, ό-
που με τον Τατάρ ως αχυράνθρωπο ο Ερ-
ντογάν απαιτεί από τον ΟΗΕ επισήμως τη
διχοτόμηση του νησιού. 

Και τέλος, έχει μεσολαβήσει η αλλαγή
φρουράς στον Λευκό Οίκο και οι αμερικανι-
κές κυρώσεις, που έχουν δημιουργήσει πλεί-
στα προβλήματα στην κυβέρνηση Ερντογάν

και στην τουρκική οικονομία. 
Η Αθήνα γνωρίζει πως η Άγκυρα επιδιώ-

κει μια συνολική ομαλοποίηση των σχέσε-
ών της, τόσο με την Ελλάδα, όσο και με τις
υπόλοιπες χώρες της Μεσογείου. Η απόφα-
ση αυτή οφείλεται σε μια σειρά παραγόντων,
με πρώτο και κύριο το γεγονός ότι η Άγκυρα
θέλει να κλείσει μερικά από τα ανοιχτά μέ-
τωπα που έχει ανοίξει τον τελευταίο χρόνο,
την ώρα που η οικονομία εξακολουθεί να α-
κροβατεί σε τεντωμένο σχοινί. Η Τουρκία ε-
πιθυμεί επίσης να αποκαταστήσει και τις
σχέσεις της με το Κάιρο, έπειτα από χρόνια ε-
ντάσεων, αλλά και τη Σαουδική Αραβία και
τα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα. 

Πάντως η ελληνική πλευρά, όπως αναφέ-
ρουν πηγές του Μαξίμου, δεν πρόκειται να
αφήσουν τίποτε αναπάντητο. Έτσι, ο πρωθυ-
πουργός θα απαντήσει εάν ο Ερντογάν α-
νοίξει θέμα μειονότητας στη Θράκη. Όπως
είναι γνωστό, η Άγκυρα κάνει λόγο για εθνι-
κή μειονότητα, αμφισβητώντας τι είχε υπο-
γράψει ο Κεμάλ Ατατούρκ στη συνθήκη της
Λωζάννης. Ο πρωθυπουργός θα απαντήσει
ότι πρόκειται για θρησκευτική μειονότητα, ε-
νώ θα επισημάνει στον Ερντογάν ότι οι συν-
θήκες δεν αλλάζουν επειδή δεν αρέσουν σε
μία χώρα.

Επίσης ο πρωθυπουργός θα επιμείνει ότι
οι διαφορές των δύο χωρών δεν είναι ελλη-
νοτουρκικές, αλλά ευρωτουρκικές από τη
στιγμή που η Ελλάδα αποτελεί το όριο της Ε-
νωμένης Ευρώπης. Όσον αφορά την τουρ-
κική εμμονή στον διάλογο δίχως προϋποθέ-
σεις και χωρίς εμπλοκή άλλων, η ελληνική
απάντηση θα είναι ότι αυτό μπορεί να γίνει
μόνο εάν η Τουρκία δεχθεί το δίκαιο των θα-
λασσών. Κάτι που σημαίνει ότι αυτομάτως
αναγνωρίζει ότι τα νησιά έχουν υφαλοκρη-
πίδα.

Από την πλευρά της η Αθήνα θα επισημά-
νει για πολλοστή φορά ότι η μοναδική δια-
φορά που έχουν οι δύο χώρες είναι η οριο-
θέτηση των θαλασσίων ζωνών στο Αιγαίο,
με γνώμονα το Διεθνές Δίκαιο, όπως δείχνει
και το προηγούμενο των αντίστοιχων συμ-
φωνιών της Ελλάδας με την Ιταλία και την
Αίγυπτο. Μάλιστα, θα προτείνει και προ-
σφυγή στη Χάγη με συνυποσχετικό. Όμως
αυτό δεν πρόκειται να συμβεί, καθώς η Χάγη
δικάζει με βάση το δίκαιο των θαλασσών, το
οποίο δεν αναγνωρίζει η Άγκυρα. 



ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 12/13 ΙΟΥΝΙΟΥ 2021
www.iapopsi.gr6 | Η ΑΠΟΨΗ

Τα δύσκολα μέτωπα πριν
την αναπτυξιακή «άνοιξη»

Η εντολή που έχει δοθεί
από το Μαξίμου προς τα
στελέχη –κάθε βαθμίδας–
της κυβέρνησης είναι να
περάσει το μήνυμα ότι έρ-
χεται «αναπτυξιακή άνοι-
ξη» χάρη στις νομοθετι-
κές παρεμβάσεις. Η δε
πρόθεση της Ηρώδου Ατ-
τικού είναι να προχωρή-
σει το χρονοδιάγραμμα
των μεγάλων αλλαγών,
οι οποίες θα έχουν πλήρη
εφαρμογή στη μετά παν-
δημία εποχή. 

Του Μιχάλη Κωτσάκου

H
επιδιωκόμενη ε-
πανεκκίνηση δεν
συνοδεύεται πά-
ντως με εγγυήσεις
για «βελούδινες»

συνθήκες στο πολιτικο-κοινωνι-
κό σκηνικό, αντίθετα προδιαγρά-
φονται δύσκολα μέτωπα. «Τα με-
ταρρυθμιστικά ορόσημα που έχουμε
θέσει», όπως λένε συνεργάτες του
Κυριάκου Μητσοτάκη, «στο
πλαίσιο του σχεδίου “Ελλάδα
Μπροστά” και προφανώς του “Ελ-
λάδα 2.0” για το Ταμείο Ανάκαμψης
συνδέονται άμεσα με νομοθετήμα-
τα, άρα απαιτείται εκ νέου ταχύτη-
τα».

Μία από τις βασικές μεταρ-
ρυθμίσεις τού 2021 συνοψίζεται
στη φράση «αξιολόγηση, αυτονο-
μία, νέο σύστημα επιλογής στελεχών
εκπαίδευσης». Η κυβέρνηση δη-
λώνει αποφασισμένη να προχω-
ρήσει, έχοντας εκκινήσει τον σχε-
διασμό από το καλοκαίρι του
2019. Αν και η αξιολόγηση των
εκπαιδευτικών μέχρι στιγμής δεν
έχει μπει στην ατζέντα, έγκυρες
πηγές δείχνουν την πρόθεση να
ενταχθεί στο αμέσως επόμενο νο-
μοθετικό κύμα, ώστε ει δυνατόν
οι αλλαγές να ξεκινήσουν να ε-
φαρμόζονται από τη νέα σχολική
χρονιά. Μπορεί να περιμένουν ι-
σχυρές φωνές ενστάσεων, ωστό-
σο το Μαξίμου θέλει να δώσει
προς την κοινωνία στίγμα μεταρ-
ρυθμιστικής τόλμης μέσα από έ-
ναν νόμο που ουδείς πέτυχε να
προωθήσει στο παρελθόν, όσο
και αν διαφαινόταν σχετική βού-
ληση. Οι συνδικαλιστικές παρα-
τάξεις ετοιμάζονται για μάχη, όσο
κι αν η κυβέρνηση ξορκίζει την
κατηγορία ότι το μέτρο θα έχει τι-
μωρητικό χαρακτήρα. 

Αντίθετα προαναγγέλλει «μπό-
νους» προς δασκάλους και καθη-
γητές, ενώ αναμένεται να δώσει
το εργαλείο της αξιολόγησης και
στα χέρια των μαθητών, πέραν
των διευθυντών και των σχολι-
κών συμβούλων. Προσωπικά ο
πρωθυπουργός ρίχνει βάρος στα
θέματα της Παιδείας, εν αναμονή
επιπλέον του συστήματος για την

επιλογή των στελεχών και τον
νέο νόμο πλαίσιο για τα ΑΕΙ.

Η επικουρική 
ασφάλιση
Το επόμενο βήμα που είναι στα
σκαριά, αμέσως μετά την ψήφιση
του εργασιακού νομοσχεδίου, εί-
ναι η προώθηση των αλλαγών
στην επικουρική ασφάλιση, κάτι
που σχεδιάζει με εντολή του Μα-
ξίμου ο Πάνος Τσακλόγλου.
Στόχος, το νέο σύστημα να ξεκι-
νήσει να υλοποιείται από τον Ια-
νουάριο του 2022. Η κυβέρνηση
θα επιχειρήσει να απευθυνθεί
πρωτίστως στη νέα γενιά. Το κυ-
ρίαρχο μήνυμα θα είναι η δυνα-
τότητα ενός «ατομικού κουμπα-
ρά» για κάθε νέο ασφαλισμένο
μέσα από το κεφαλαιοποιητικό
σύστημα επικουρικής ασφάλι-
σης. Επιπλέον, προτίθεται να πα-

ρουσιάσει τη μεταρρύθμιση ως
προσαρμογή της Ελλάδας σε ευ-
ρωπαϊκά παραδείγματα χωρών
με ανεπτυγμένο το κοινωνικό
κράτος, όπως οι σκανδιναβικές
(Σουηδία, Φινλανδία κ.ά.). Έγκυ-
ρες πηγές σημειώνουν ότι η πρω-
θυπουργική πρόθεση είναι το νο-

μοσχέδιο να προωθηθεί άμεσα,
πιθανότατα εντός του Ιουλίου και
όχι τον Ιούνιο.

Το συντομότερο επιδιώκεται
να εκκινήσει η συζήτηση για τη
λεγόμενη πολυεπίπεδη διακυ-
βέρνηση, το πλάνο δηλαδή ανα-
κατανομής αρμοδιοτήτων και πό-
ρων ανάμεσα σε κράτος, περιφέ-
ρεια, δήμους και αποκεντρωμένη
διοίκηση. Το ειδικό επιχειρησια-
κό σχέδιο για τη μετάβαση αρμο-
διοτήτων (και πόρων και προ-
σωπικού) αναμένεται να ακολου-
θήσει μετά τον προωθούμενο «ε-
νιαίο κώδικα αυτοδιοίκησης». Η
κυβέρνηση θέλει την Τοπική Αυ-
τοδιοίκηση με ισχυρά εργαλεία,
ευελιξία και αυτοτελείς πόρους
(όπως ο ΕΝΦΙΑ, με τη σχετική
διαβούλευση να παραπέμπεται
για το 2022), αλλά και με περισ-
σότερες ξεκάθαρες αρμοδιότητες,

ώστε μεταξύ άλλων να φέρει στο
προσκήνιο την εικόνα διαρκούς
λογοδοσίας.

Η μεταρρύθμιση επισπεύδεται
και με φόντο το σχέδιο «Ελλάδα
2.0» για την αξιοποίηση των κε-
φαλαίων του Ταμείου Ανάκαμ-
ψης, που θα απαιτήσει ταχύτητες
και συντονισμό, αφού στην κυ-
βέρνηση ξορκίζουν φαινόμενα ε-
πικάλυψης αρμοδιοτήτων και α-
ποσυντονισμού – που πάντως
δεν αποφεύχθηκαν στο πρώτο
μισό της διακυβέρνησης.

Νέο και ψηφιακό ΕΣΥ
Στον τομέα της Υγείας η κυβέρνη-
ση επιδιώκει να αφήσει ουσια-
στικό και συμβολικό «αποτύπω-
μα» μετά την πανδημική κρίση, ε-
στιάζοντας σε δύο κατευθύνσεις:
στην αναδιαμόρφωση της πρω-
τοβάθμιας φροντίδας υγείας που
έρχεται σίγουρα μετά το καλοκαί-
ρι, και στην ψηφιοποίηση. Ειδι-
κά ο ψηφιακός μετασχηματισμός
αντιμετωπίζεται ως μακροπρόθε-
σμο πρόγραμμα, σαν εθνική
στρατηγική με συγκρότηση και ε-
πιτελικής ομάδας, για την παρα-
κολούθηση των ψηφιακών πρό-
τζεκτ στην Υγεία, με την πρώτη
φάση να εκτείνεται σε ορίζοντα
τετραετίας.

Παράλληλα, επιδιώκεται να
μπει τέλος στο «νοσοκομειοκε-
ντρικό» κατά τον πρωθυπουργό
σύστημα υγείας, με τη φιλοδοξία
να συγκροτηθεί ένα στιβαρό
πρωτοβάθμιο σύστημα ως πρώ-
τη γραμμή άμυνας για όλο το Ε-
ΣΥ. Ο ίδιος έχει προαναγγείλει
«clusters» που θα συνεργάζονται
με μεγαλύτερα τριτοβάθμια νοσο-
κομεία, ενώ οι κυβερνητικοί σχε-
διασμοί για ένα «νέο ΕΣΥ» επιμέ-
νουν στην ανάγκη να αξιοποιού-
νται συνεργασίες με τον ιδιωτικό
τομέα. Και μόνο αυτό προδιαγρά-
φει άλλη μία πολιτική σύγκρου-
ση, δεδομένου ότι η αξιωματική
αντιπολίτευση θέτει με κάθε ευ-
καιρία ιδεολογικό μανδύα κατη-
γορώντας την κυβέρνηση της
Ν.Δ. ότι φροντίζει για τα μεγάλα
ιδιωτικά συμφέροντα.

AΜΕΣΩΣ ΜΕΤΑ 
ΑΠΟ ΤΗΝ ΨΗΦΙΣΗ

ΤΟΥ ΕΡΓΑΣΙΑΚΟΥ 
ΝΟΜΟΣΧΕΔΙΟΥ ΕΡΧΕ-
ΤΑΙ Η ΠΡΟΩΘΗΣΗ ΤΩΝ
ΑΛΛΑΓΩΝ ΣΤΗΝ ΕΠΙ-
ΚΟΥΡΙΚΗ ΑΣΦΑΛΙΣΗ,
ΚΑΤΙ ΠΟΥ ΣΧΕΔΙΑΖΕΙ
ΜΕ ΕΝΤΟΛΗ ΤΟΥ 
ΜΑΞΙΜΟΥ Ο ΠΑΝΟΣ
ΤΣΑΚΛΟΓΛΟΥ

• Η αξιολόγηση των εκπαιδευτικών, οι αλλαγές στην επικουρική ασφάλιση και η αξιο-
ποίηση των συνεργιών με τον ιδιωτικό τομέα στο νέο ΕΣΥ που δρομολογεί η κυβέρνη-
ση αναμένεται να βρουν τις ισχυρές αντιστάσεις αντιπολίτευσης και συνδικάτων
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Αισιόδοξος για την επόμε-
νη ημέρα της πανδημίας
δηλώνει στην «Α» ο βου-
λευτής της Ν.Δ. στην Α΄
Πειραιά και Νήσων, Χρι-
στόφορος Μπουτσικάκης,
αν και όπως λέει βίωσε κι
εκείνος ως άνθρωπος της
αγοράς και ως πολίτης
«το άγχος και την αβεβαιό-
τητα για το πώς θα εξελισ-
σόταν αυτή η πρωτόγνω-
ρη κατάσταση». 

Σ
το πλαίσιο της συνέντευ-
ξης που παραχώρησε
στην εφημερίδα μας, ο κ.
Μπουτσικάκης ανα-

φέρθηκε, εξάλλου, στο νομοσχέ-
διο για τα εργασιακά εγκαλώντας
την αξιωματική αντιπολίτευση
για διασπορά «αδιανόητων» όπως
τα χαρακτηρίζει fake news, ενώ
σε ό,τι αφορά τα εθνικά θέματα
υπογραμμίζει ότι η Ελλάδα έχει
πλέον τη δύναμη και την ικανό-
τητα να στέκεται απέναντι σε ό-
ποιον επιβουλεύεται τα κυριαρ-
χικά δικαιώματά της.

Συνέντευξη στον 
Νίκο Τσαγκατάκη

• Κύριε Μπουτσικάκη, συ-
μπληρώνουμε περίπου έναν
μήνα από το άνοιγμα του του-
ρισμού και την επαναλειτουρ-
γία της οικονομίας. Θα επικα-
λεστώ τα «ένσημά» σας όχι μό-
νο στην πολιτική αλλά στην
πραγματική οικονομία, για να
ρωτήσω αν είστε αισιόδοξος
για την επόμενη ημέρα της
πανδημίας… 
«Όλο το προηγούμενο διάστημα η
κατάσταση προφανώς και δεν ήταν
εύκολη. Ως άνθρωπος της αγοράς
αλλά και ως πολίτης δεν σας κρύβω
ότι βίωσα και εγώ το άγχος και την
αβεβαιότητα για το πώς θα εξελισ-
σόταν αυτή η πρωτόγνωρη κατάστα-
ση. Όμως, ακόμα και υπό συνθήκες
lockdown, η οικονομία άντεξε, χάρη
στην επιτάχυνση των μεταρρυθμίσε-
ων και στα πρωτοφανή μέτρα που έ-
λαβε η Κυβέρνηση για τη στήριξη
των εργαζομένων, των επιχειρήσεων
και των νοικοκυριών. Τώρα που φτά-
σαμε στην αρχή του τέλους της παν-
δημίας, ο στόχος είναι να μεγιστο-
ποιήσουμε τα οφέλη από την επιτυ-
χή διαχείρισή της, ώστε να ανασυ-
νταχθεί η πραγματική οικονομία και
να επανέλθουμε δυναμικά στην ανά-
πτυξη. Με τα 70 δισ. ευρώ που εξα-
σφάλισε ο πρωθυπουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης από το Ταμείο Ανάκαμ-
ψης και το Πολυετές Δημοσιονομικό
Πλαίσιο έχουμε τη δυνατότητα να
μεταμορφώσουμε τη χώρα και να κά-
νουμε την οικονομία μας πιο ισχυρή
από ποτέ. Ήδη, όπως δείχνουν και
τα στοιχεία της Eurostat για το πρώ-
το τρίμηνο του 2021, η Ελλάδα πέ-
τυχε ανάπτυξη 4,4% και κατατάσσε-

ται στις τέσσερις υψηλότερες θέσεις
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Με τα δε-
δομένα αυτά, δεν μπορώ παρά να εί-
μαι αισιόδοξος».
• Τις τελευταίες ημέρες συζη-
τήθηκε η επαναφορά της μου-
σικής στην εστίαση με παράλ-
ληλη επέκταση του ωραρίου
κυκλοφορίας όπως και έγινε,
αλλά και η ενδεχόμενη υιοθέ-
τηση προνομίων σε όσους έ-
χουν εμβολιαστεί. Η γνώμη
σας ποια είναι; 
«Ήδη, από το Πάσχα, επτά βουλευ-
τές της Νέας Δημοκρατίας με παρέμ-
βασή μας επισημάναμε την απογοή-
τευση των επαγγελματιών του χώρου
της εστίασης για τους περιορισμούς
σε σχέση με τη μουσική, καθώς και
όσον αφορά στην απαγόρευση κυ-
κλοφορίας. Οι περιορισμοί αυτοί
δημιουργούν σημαντικά εμπόδια
στην ομαλή επαναλειτουργία της ε-
στίασης, χωρίς κατά τη γνώμη μου
να είναι αναγκαίοι, τη στιγμή μάλι-
στα που εφαρμόζονται τα κατάλληλα
προληπτικά μέτρα για την αποφυγή
φαινομένων συγχρωτισμού και υ-
περμετάδοσης του ιού. Ορθώς λοι-
πόν εξαγγέλθηκε η άρση τους. Σχε-
τικά με το τι θα απολαμβάνουν οι εμ-
βολιασμένοι συμπολίτες μας, δεν εί-
ναι ορθό να μιλάμε για “προνόμια”.
Η συζήτηση δεν αφορά σε κάποια
ευμενή διακριτική μεταχείριση ως ε-
πιβράβευση επειδή εμβολιάστηκαν,
αλλά στην επαναφορά στην κανονι-
κότητα, καθώς εκλείπουν πλέον στο
πρόσωπό τους οι λόγοι δημόσιας υ-
γείας που επέβαλλαν αυτούς τους πε-
ριορισμούς».
• Μείζονα και ελάσσονα αντι-
πολίτευση, αλλά και οι συνδι-
καλιστικές οργανώσεις έχουν
αναγάγει το νομοσχέδιο για τα
εργασιακά σε μητέρα όλων
των μαχών με την κυβέρνηση.
Μάλιστα, σας κατηγορούν ευ-
θέως ότι καταργείτε το οκτάω-
ρο. Είναι όντως έτσι; 
«Ο ΣΥΡΙΖΑ επιτίθεται σε ένα νομο-

σχέδιο που δίνει δύναμη στον εργα-
ζόμενο, ενισχύει τα δικαιώματά του,
προωθεί την ισορροπία μεταξύ ε-
παγγελματικής και οικογενειακής ζω-
ής, θεσπίζει νέες άδειες, αντιμετω-
πίζει τις απλήρωτες υπερωρίες και
την αδήλωτη εργασία, καταπολεμά
τα φαινόμενα βίας και σεξουαλικής
παρενόχλησης στον χώρο εργασίας
και αναβαθμίζει την Επιθεώρηση
Εργασίας σε Ανεξάρτητη Αρχή. Σε
σχέση με το οκτάωρο, την πενθήμε-
ρη εργασία και το σαραντάωρο, όχι
μόνο δεν καταργούνται, αλλά επιβε-
βαιώνεται και θωρακίζεται η ισχύς
τους. Καινοτομία του νομοσχεδίου
του Κωστή Χατζηδάκη είναι η δυνα-
τότητα εφαρμογής του συστήματος
διευθέτησης του χρόνου εργασίας,
και αυτό μόνο ύστερα από αίτημα
του ίδιου του εργαζόμενου. Η αξιω-

ματική αντιπολίτευση επιλέγει να
διαδίδει αδιανόητα “fake news”, ό-
πως ότι τάχα οι υπερωρίες θα πλη-
ρώνονται με ρεπό! Καμία σοβαρότη-
τα και ως συνήθως απολύτως καμία
επαφή με την πραγματικότητα…»
• Να πάμε, τώρα, στο άλλο
νομοσχέδιο για τις εκλογές
στους ΟΤΑ. Ο ΣΥΡΙΖΑ σήκωσε
τους τόνους ότι η κυβέρνηση
ξηλώνει τον «Κλεισθένη Ι». Ε-
σείς, από την άλλη, λέτε ότι
πρόκειται για μία θεσμική το-
μή. Γιατί πριν δεν υπήρχε κυ-
βερνησιμότητα στην τοπική
αυτοδιοίκηση και τώρα θα α-
ποκατασταθεί;
«Ο νόμος του ΣΥΡΙΖΑ στέρησε τη
δυνατότητα αποτελεσματικής διοί-
κησης στην τοπική αυτοδιοίκηση, ε-
μποδίζοντας τους εκλεγμένους δη-

μάρχους και περιφερειάρχες να α-
σκήσουν την πολιτική για την οποία
εξελέγησαν. Στις τελευταίες αυτοδι-
οικητικές εκλογές, σε 230 από τους
332 δήμους και σε 6 από τις 13 πε-
ριφέρειες, ο δήμαρχος και ο περι-
φερειάρχης δεν έχουν την πλειοψη-
φία των μελών του δημοτικού και πε-
ριφερειακού συμβουλίου. Στον δήμο
Θεσσαλονίκης, για παράδειγμα, ο
δήμαρχος εξελέγη τη δεύτερη Κυ-
ριακή με ποσοστό 66,8%, αλλά έ-
λαβε μόνο τις 7 από τις 49 έδρες του
δημοτικού συμβουλίου! Αυτή η κα-
τάσταση έχει ως συνέπεια οι εκλεγ-
μένοι δήμαρχοι και περιφερειάρχες
να δέχονται συνεχώς πιέσεις από τις
μειοψηφίες ή να εκβιάζονται από την
αντιπολίτευση ακόμα και για τη λή-
ψη των πιο απλών αποφάσεων. Η
λεγόμενη απλή, άδολη αναλογική
δεν είναι στην πραγματικότητα ούτε
“απλή” ούτε “άδολη”, γι’ αυτό και
προχωρήσαμε στην κατάργησή της,
όπως είχαμε δεσμευθεί. Από τις ε-
πόμενες αυτοδιοικητικές εκλογές, δή-
μαρχοι και περιφερειάρχες θα εκλέ-
γονται από τον πρώτο γύρο εφόσον
λαμβάνουν ποσοστό άνω του 43%
και θα έχουν πλειοψηφία στο δημο-
τικό και περιφερειακό συμβούλιο.
Έτσι αποκαθιστούμε την κυβερνησι-
μότητα στην τοπική αυτοδιοίκηση». 
• Προ αρκετού καιρού διάβα-
σα μία συνέντευξή σας όπου α-
ναφερόμενος στην Τουρκία εί-
πατε ότι ιστορικά οι «νταήδες»
έχουν κακό τέλος! Δυστυχώς,
το «νταηλίκι» των γειτόνων δεν
έχει σταματημό κι αναρωτιέμαι
αν σε αυτό το πλαίσιο των συ-
νεχιζόμενων προκλήσεων έχει
νόημα η Ελλάδα να επιμένει σε
έναν ατέρμονο διάλογο…
«Είναι απολύτως κατανοητός ο προ-
βληματισμός σας και πιθανότατα το ί-
διο αναρωτιούνται πολλοί, αν όχι οι
περισσότεροι συμπολίτες μας. Επι-
μένουμε στον διάλογο, γιατί αυτός εί-
ναι ο δρόμος της ειρήνης, της διπλω-
ματίας και της διεθνούς νομιμότητας.
Χάρη σε αυτήν τη στάση μας, ο υ-
πουργός Εξωτερικών, Νίκος Δένδιας,
είχε την ευκαιρία στην πρόσφατη ε-
πίσκεψή του στην Άγκυρα να αναδεί-
ξει με υποδειγματικό τρόπο το σύνο-
λο των τουρκικών προκλήσεων, ενώ-
πιον ολόκληρης της διεθνούς κοινό-
τητας, η οποία παρακολουθεί και α-
ναγνωρίζει ότι η Ελλάδα, σε αντίθεση
με την Τουρκία, αποτελεί δύναμη
σταθερότητας και ασφάλειας στην
ευρύτερη περιοχή. Απόδειξη, το νο-
μοσχέδιο που κατέθεσαν οι Αμερικα-
νοί γερουσιαστές Ρόμπερτ Μενέντεζ
και Μάρκο Ρούμπιο, με το οποίο ου-
σιαστικά προτείνουν ετήσια στρα-
τιωτική βοήθεια 25 εκατομμυρίων
δολαρίων προς τη χώρα μας και να
πάρει η Ελλάδα τα μαχητικά αερο-
σκάφη F-35 που δεν θα παραλάβει
η Τουρκία! Η χώρα μας έχει πλέον τη
δύναμη και την ικανότητα να στέκε-
ται, σε όλα τα επίπεδα, ως ίσος προς
ίσο απέναντι σε όποιον επιβουλεύε-
ται τα κυριαρχικά της δικαιώματα».

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ




 «Τώρα που φτάσαμε στην αρχή 
του τέλους της πανδημίας, ο στόχος 

είναι να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη 
από την επιτυχή διαχείρισή της, ώστε να
ανασυνταχθεί η πραγματική οικονομία και 
να επανέλθουμε δυναμικά στην ανάπτυξη»

«Ο ΣΥΡΙΖΑ
επιτίθεται σε ένα
νομοσχέδιο που
δίνει δύναμη

στον εργαζόμενο»



Ένα από τα αφηγήματα που υ-
φαίνει εδώ και τρία περίπου χρό-
νια η ηγετική ομάδα του ΣΥΡΙΖΑ
και ο Αλέξης Τσίπρας είναι η εν-
δυνάμωση του κόμματος μέσω
της διεύρυνσης. 

Του Μιχάλη Κωτσάκου

H
διεύρυνση, όμως, είναι μο-
νόπλευρη και απευθύνεται
κυρίως σε ρετάλια του ΠΑ-
ΣΟΚ, αρκετά απαξιωμένα
που δεν τους δίνει κανένας

σημασία και το μόνο που κουβαλούν στη
νέα τους στέγη είναι το σαρκίο τους. Άντε
και μία τεχνογνωσία, καθώς η μεγάλη πλει-
οψηφία είχε μάθει το διοικείν από τον μέ-
ντορα της Άκη Τσοχατζόπουλο.

Ο στόχος του Αλέξη Τσίπρα είναι μέ-
σω αυτών των μεταγραφών να κάνει ά-
νοιγμα στο κέντρο, αναγκάζοντας το ΚΙ-
ΝΑΛ να προσέλθει ως ο αδύναμος εταίρος
του χώρου. Έτσι εκτιμούν οι περί τον πρό-
εδρο του ΣΥΡΙΖΑ θα καταφέρουν να σπά-
σουν το αντιΣΥΡΙΖΑ μέτωπο που ακόμη
ανθεί στην κοινωνία και να στήσουν ένα
αντιδεξιό, μπας και ο Αλέξης υλοποιήσει
το όνειρό του κι επανέλθει στην εξουσία,
όπως ο Ανδρέας Παπανδρέου, τον ο-
ποίο μιμείται –αποτυχημένα, να τονίσου-
με– εδώ και πολλά χρόνια.

Το εντυπωσιακό είναι ότι οι μεταγραφές
από το ΠΑΣΟΚ έχουν ξεκινήσει να κάνουν
και κουμάντο σε πολλά πράγματα και η ε-
σωκομματική αντιπολίτευση στην κυριο-
λεξία έχει φτάσει στα όριά της. Διότι δεν
μπορείς να μιλάς ότι τα παραδοσιακά κόμ-
ματα χρεοκόπησαν την Ελλάδα, υποδει-
κνύοντας ως βασικούς υπαίτιους το ΠΑ-
ΣΟΚ και τη Νέα Δημοκρατία. και να στη-
ρίζεσαι σε ανθρώπους που μετείχαν αυτών
των κυβερνήσεων και ψήφισαν τουλάχι-
στον ένα μνημόνιο. Κάποιοι όπως η Τζά-
κρη κρατούν και το ρεκόρ, καθώς ψήφισε
και τα τρία. Μάλιστα γι’ αυτήν κυκλοφορεί
κι ένα ανέκδοτο στη Βουλή, πως «εάν έρθει
και τώρα ένα μνημόνιο, από συνήθεια η Τζά-
κρη θα το ψηφίσει».

Ως φαίνεται, μέχρι τώρα η εσωκομματι-
κή αντιπολίτευση έκανε υπομονή. Ανέχθη-
κε όλες τις μεταγραφές του Τσίπρα από το
ΠΑΣΟΚ (με βεβαρυμμένο πολιτικό μη-
τρώο), αλλά η τελευταία του Συμεών Κε-
δίκογλου άνοιξε εκ νέου τον ασκό του Αι-
όλου. Κι αυτό διότι ο προερχόμενος από το
ΠΑΣΟΚ και ακόλουθος του Γιώργου Πα-
πανδρέου στο ΚΙΔΗΣΟ, ο Συμεών Κεδί-
κογλου ως υφυπουργός Παιδείας στην κυ-
βέρνηση Σαμαρά-Βενιζέλου είχε επιβά-
λει την Τράπεζα Θεμάτων, κάτι που για τον
ΣΥΡΙΖΑ θεωρείται ταμπού. Μάλιστα, ο κ.
Κεδίκογλου (πρώτος εξάδελφος του βου-
λευτή της Ν.Δ. και πρώην κυβερνητικού εκ-
προσώπου Σίμου Κεδίκογλου) παρά τις
επιθέσεις που δέχθηκε από ΣΥΡΙΖΑίους,
την 1η Ιουνίου επέμεινε στην Τράπεζα Θε-
μάτων και σε δηλώσεις του στην «Εφημε-
ρίδα των Συντακτών» είπε: «Για την Τράπεζα
Θεμάτων είχε θεωρηθεί ότι θα έδινε ίσες ευ-
καιρίες σε φτωχούς μαθητές που δεν έχουν δυ-
νατότητες φροντιστηρίων. Θυμίζω ότι η επι-
τροπή διαλόγου για την Παιδεία το 2016 υπό
τον καθηγητή Αντώνη Λιάκο πρότεινε την ε-
παναφορά της. Η ίδια αφετηρία για όλους, το

νέο πλαίσιο για  μαθητές ΑμεΑ, τα
σχολεία δεύτερης ευκαιρίας και το παρατη-
ρητήριο ενδοσχολικής βίας που αγωνίστηκα
θεωρώ ότι είναι βαθιά προοδευτικά». 

Ο Νίκος πήρε το όπλο του
Τι ήταν να το πει αυτό ο Κεδίκογλου; Ο
Νίκος Φίλης πήρε το… όπλο του και στό-
χευσε όχι εναντίον τού πρώην βουλευτή
του ΠΑΣΟΚ, αλλά στοχοπροσηλώθηκε
στην ηγεσία. Ο πρώην υπουργός Παιδεί-
ας τόνισε με έμφαση πως «το κόμμα πρέπει
να έχει μεγαλύτερη επικοινωνία με τον πολίτη
και να διατυπώνει με μεγαλύτερη ειλικρίνεια
και τόλμη τις απόψεις του». Ο πρώην υπουρ-

γός παραδέχθηκε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν αντα-
ποκρίθηκε στις περιστάσεις της εποχής και
δεν έδωσε πειστική απάντηση στις ανάγκες
της κοινωνίας: «Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν μπόρεσε με

τρόπο ικανοποιητικό να απαντήσει σε όλη αυ-
τή την κατάσταση. Οι ίδιες οι δημοσκοπήσεις
που δεν δίνουν κάποια ώθηση στον ΣΥΡΙΖΑ,
δείχνουν ότι σε όλα τα κρίσιμα ερωτήματα για
την κυβερνητική πολιτική, υπάρχει μείωση, α-
ποδοκιμασία, απομάκρυνση».

Στη συνέχεια, απαντώντας σε ερώτηση
που αφορούσε στο ενδεχόμενο μάζες ψη-
φοφόρων, κυρίως νεαροί σε ηλικία, να με-
τακινούνται σε άλλα κόμματα όπως αυτό
του Γιάνη Βαρουφάκη, ο κ. Φίλης είπε
πως κάτι τέτοιο δεν το γνωρίζει, αλλά ση-
μείωσε πως ο κ. Βαρουφάκης είναι μία
δύναμη στον προοδευτικό χώρο, με την ο-
ποία μία προοπτική προοδευτικής διακυ-
βέρνησης οφείλει να συνομιλήσει. «Και με
αυτόν και με το ΚΚΕ και με δυνάμεις του ΚΙ-
ΝΑΛ, λέω δυνάμεις γιατί δεν έχει αποφασίσει
τι θέλει να κάνει, να πάει από εδώ και από ε-
κεί». Ωστόσο, ο Νίκος Φίλης, με αφορμή
την πρόσφατη μετεγγραφή του Συμεών
Κεδίκογλου, εμφανίστηκε αντίθετος. «Ε-
γώ δεν συμφωνώ στην ιστορία των μετεγγρα-
φών. Ένα κόμμα το οποίο πηγαίνει προς την
κυβέρνηση, η δύναμή του δεν αντλείται από
τις μεταγραφές. Δεν θέλω ένα κόμμα που να έ-
χουμε μεταγραφές, θέλω ένα κόμμα που να έ-
χουμε συμμαχίες, και πολιτικές συμμαχίες».

Πολλοί θα υποθέσουν ότι απλά ο κ. Φί-
λης εκφράζει μία προσωπική πικρία. Ό-
μως η αντίδραση του κ. Φίλη δείχνει ότι
βλέπει πολύ μακριά. Όταν ο Φίλης έπαιρ-
νε μάστερ στην πολιτική, η τωρινή ηγετική
ομάδα του ΣΥΡΙΖΑ έπαιζε με αυτοκινητά-
κια. 

Οι πιο παλιοί στον ΣΥΡΙΖΑ καταλαβαί-
νουν πού το πάει ο Τσίπρας. Ο πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ έχει πειστεί ότι και οι επόμε-
νες εκλογές είναι χαμένες και το μόνο που
τον ενδιαφέρει είναι να παραμείνει στην
ηγεσία και να μη συνταξιοδοτηθεί, κρατώ-
ντας τον τιμητικό τίτλο «πρώην πρωθυπουρ-
γός». Γι’ αυτό και ο Αλέξης Τσίπρας στήνει
το δικό του αφήγημα. Και αυτό είναι να μην
επωμιστεί το πολιτικό κόστος της επόμε-
νης ήττας. Να φορτώσει στο ΚΙΝΑΛ ότι ευ-
θύνεται που κράτησε τον Μητσοτάκη στην
κυβέρνηση, αλλά και στην εσωκομματική
αντιπολίτευση που δεν κάθισε ήσυχη και
συνέχεια διαμαρτύρονταν.

Κι έρχεται τώρα ο Φίλης και ανατρέπει
αυτό το αφήγημα. Πρώτον, επειδή αναδει-
κνύει ότι οι μεταγραφές αποδεικνύονται…
«πεπόνια», όπως είπε στην τελευταία συ-
νέντευξη Τύπου και ο Δημήτρης Μελισ-
σανίδης για την ΑΕΚ. Και δεύτερον, επει-
δή αναδεικνύει ότι το κόμμα πήρε λάθος
στροφή και δεν πείθει την κοινωνία. Ο
Τσίπρας έστριψε δεξιά προς το κέντρο, ε-
νώ ο Φίλης και οι άλλοι της εσωκομματι-
κής αντιπολίτευσης τονίζουν πως υπάρ-
χουν ζωντανές δυνάμεις στα αριστερά. Κά-
τι που σημαίνει πως με τη νέα ήττα στις ε-
πόμενες εθνικές εκλογές ο Νίκος Φίλης
καταρρίπτει από τώρα (οι δηλώσεις είναι
καταγεγραμμένες διότι έγιναν στον ραδιο-
φωνικό σταθμό Alpha 98,9) τις όποιες δι-
καιολογίες χαρακτηρίσει τότε η πλευρά
Τσίπρα. Επί της ουσίας ο κ. Φίλης «τσα-
λακώνει» το ηγετικό προφίλ του κ. Τσίπρα
βάζοντάς του δύσκολα, όταν κάποια στιγ-
μή ολοκληρωθεί ο εκλογικός κύκλος με τις
αναμενόμενες διπλές εκλογές, όπου δια-
φαίνεται επικράτηση του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη στον οποίο θα προσφερθεί μια
νέα κυβερνητική θητεία. 
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Ο Φίλης
«τσαλάκωσε» 
τον Tσίπρα

• Ο πρώην υπουργός Παιδείας καταρρίπτει
προκαταβολικά τις πιθανές δικαιολογίες που
υφαίνει ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ για την ήττα του
στις επόμενες εθνικές εκλογές

ΟΙ ΜΕΤΑΓΡΑΦΕΣ ΤΗΣ
ΚΟΥΜΟΥΝΔΟΥΡΟΥ ΑΠΟ

ΤΟ ΠΑΣΟΚ ΑΠΟΔΕΙΚΝΥΟΝΤΑΙ
«ΠΕΠΟΝΙΑ», ΟΠΩΣ ΟΙ… ΑΜΥ-
ΝΤΙΚΟΙ ΤΗΣ ΑΕΚ, ΚΑΙ ΞΕΚΙ-
ΝΟΥΝ ΕΝΤΟΝΕΣ ΑΝΤΙΔΡΑΣΕΙΣ
ΑΠΟ ΤΗΝ ΕΣΩΚΟΜΜΑΤΙΚΗ 
ΑΝΤΙΠΟΛΙΤΕΥΣΗ



Ανεβάζει τις
μετοχές του 

ο Χατζηβασιλείου
Σε μια συμβολική δράση ευαισθη-
τοποίησης, με αφορμή την Ημέρα
Περιβάλλοντος, προχώρησε ο
βουλευτής Σερρών της Ν.Δ. Τάσος
Χατζηβασιλείου. Ο Σερραίος διε-
θνολόγος προσέφερε σε συντοπί-
τες του σακούλες πολ-
λαπλής χρήσης και οι-
κολογικά καλαμάκια,
στέλνοντας μήνυμα για
την ανάγκη προστασίας
της φύσης. «Η κυβέρνηση
Μητσοτάκη έχει θέσει ψη-
λά στην ατζέντα την κλιμα-
τική αλλαγή και προετοιμά-
ζει σχετικό νομό με ορίζο-
ντα τριακονταετίας. Ο πρωθυ-
πουργός οραματίζεται μια Ελλάδα
κλιματικά ουδέτερη, προς όφελος
των επόμενων γενεών», δήλωσε
χαρακτηριστικά. Επίσης, ο βουλευ-
τής ανέφερε ότι, προστατεύοντας
το περιβάλλον, προστατεύουμε την
ίδια τη ζωή, στέλνοντας το δικό του
μήνυμα για την ανάγκη άμεσης δρά-
σης, προκειμένου να φροντίσουμε το
περιβάλλον και να το διαφυλάξουμε
για τις γενιές που έρχονται. Με την
ευκαιρία να τονίσω ότι ο Χατζηβασι-
λείου στη σχετική λίστα που έχει το
Μαξίμου είναι στις κορυφαίες θέσεις
για αξιοποίηση στο Υπουργικό Συμ-
βούλιο. Και με την οικολογική δράση
ανέβασε κι άλλο τις μετοχές του.«Προς τα εκεί πέφτει η Κρήτη 

και τα Χανιά, που σας περιμένω
τον Σεπτέμβριο»

ΓΡΑΦΕΙ Ο

Κίτσος 
ο κοριός

Ενεργοποίηση
Ξεκίνησαν οι γνωστοί κύ-
κλοι τα σενάρια για δήθεν
υπουργοποίηση της Άννας
Διαμαντοπούλου. Και αυτό
επειδή η κυβέρνηση Μητσο-
τάκη στήριξε την πρώην υ-
πουργό του

ΠΑΣΟΚ στην υ-
ποψηφιότητα
που έθεσε για
την ηγεσία του
ΟΟΣΑ. Τώρα η
κα Διαμαντο-
πούλου έσπευσε να συγχα-
ρεί τη Νίκη Κεραμέως για

την απόφασή της να καταρ-
γήσει 37 πανεπιστημιακά
τμήματα, και οι σεναριο-
γράφοι βρήκαν δουλειά.

Λοιπόν, για να τελειώνου-
με. Αν στο ΚΙΝΑΛ εκλεγεί

πρόεδρος ο Ανδρέας 
Λοβέρδος, είναι πολύ 

πιθανό να ενεργοποιηθεί
στη Χαριλάου  Τρικούπη 
η κα Διαμαντοπούλου.  

Για πρόταση
μομφής

Στα δύο έχουν χωριστεί
στην Κουμουνδούρου. Υ-

πάρχουν κάποιοι που ισχυ-
ρίζονται πως πρέπει το κόμ-
μα να καταθέσει πρόταση

δυσπιστίας κα-
τά του Κωστή

Χατζηδάκη και
κάποιοι που

θεωρούν ότι με
πιθανή πρότα-
ση μομφής ο
ΣΥΡΙΖΑ θα αυτοκτονήσει.
Και αυτό διότι ο Κυριάκος

Μητσοτάκης θα μετατρέψει
την πρόταση σε ψήφο εμπι-
στοσύνης και θα συσπειρώ-
σει ακόμη περισσότερο την
κοινοβουλευτική του ομά-
δα. Άσε που θα κοπούν μα-
χαίρι και κάποιες γκρίνιες.
Επίσης, οι ίδιοι διαβάζουν
πως το εργασιακό θα περά-
σει ως… νεράκι στη Βουλή. 

Κανονικά 
ο Μακρόν στη
Σύνοδο των
Μεσογειακών
χωρών
Επίσημη επίσκεψη στην Ελλάδα ετοι-
μάζει το επόμενο διάστημα ο Εμα-
νουέλ Μακρόν, συνοδευόμενος από
τη σύζυγό του Μπριζίτ. Όπως ενημέ-
ρωσε το Μέγαρο Ελιζέ, ο Γάλλος Πρό-
εδρος θα βρεθεί στα Χανιά τον Σε-
πτέμβριο μετά το τέλος της Διεθνούς
Έκθεσης Θεσσαλονίκης. Εκεί θα διε-
ξαχθεί στο τέλος του πρώτου μήνα του
φθινοπώρου η Σύνοδος Κορυφής
των επτά Μεσογειακών χωρών, καθώς η χώρα μας έχει την προεδρία.
Πέραν του Εμανουέλ Μακρόν, αναμένονται στα Χανιά ο Ιταλός πρωθυ-
πουργός Μάριο Ντράγκι, ο πρωθυπουργός της Πορτογαλίας Αντόνιο
Κόστα,  της Ισπανίας Πέδρο Σάντσεθ, της Μάλτας Ρόμπερ Αμπέλα, και
ο Πρόεδρος της Κύπρου Νίκος Αναστασιάδης. Πέρυσι η σύνοδος των
MED7 έγινε στην Κορσική με οικοδεσπότη τον Μακρόν, μεσούσης της
κρίσεως με το Oruc Reis. Τώρα ο οικοδεσπότης, ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης, προτίμησε τα Χανιά. Όχι μόνο λόγω της καταγωγής του, αλλά επειδή
στον συγκεκριμένο νομό της Κρήτης υπάρχει και η αμερικάνικη βάση της
Σούδας. Το μήνυμα είναι σαφές: Οι Μεσογειακές χώρες επιθυμούν τη με-
ταξύ τους συνεργασία, αλλά και με τις ΗΠΑ. Ήδη ξεκίνησαν οι ετοιμασίες
και ο Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης προ ημερών υποδέχθηκε τους ομολό-
γους του για να προετοιμάσουν τη συγκεκριμένη Σύνοδο. 

Η αλήθεια για τη Σοσιαλιστική
Διεθνή
Ακόμη και σήμε-
ρα που έχουν
διαψεύσει οι
πρωταγωνιστές
το σενάριο που
κυκλοφόρησε,
αυτό εξακολου-
θεί να διατηρεί-
ται. Ο λόγος για το πιθανό αίτημα του ΣΥΡΙΖΑ να εγγραφεί
στη Σοσιαλιστική Διεθνή, της οποίας προεδρεύει ο Γιώρ-
γος Παπανδρέου. Ο ΣΥΡΙΖΑ το διέψευσε, και πώς μπο-
ρούσε να κάνει διαφορετικά, καθώς η εσωκομματική α-
ντιπολίτευση (53, δημογέροντες και σία) ξεσηκώθηκαν
μόνο στο άκουσμα του σεναρίου. Φυσικά, και η Χαριλάου
Τρικούπη σείστηκε σύγκορμη μόλις κυκλοφόρησαν τα σε-
νάρια. Τελικά, μετά από αλλεπάλληλες τηλεφωνικές επι-
κοινωνίες διαψεύστηκε το σενάριο και από τον Γιώργο
Παπανδρέου και τον ΣΥΡΙΖΑ. Όμως η αλήθεια είναι ότι
είχαν προχωρήσει οι επαφές. Απλά στο καταστατικό της
Σοσιαλιστικής Διεθνούς υπάρχει ένα ζήτημα που δεν μπο-
ρεί να το ξεπεράσει ούτε ο ΓΑΠ. Εάν ένα κόμμα θελήσει να
ενταχθεί στη Σοσιαλιστική Διεθνή, στην οποία είναι μέλος
άλλο κόμμα από την ίδια χώρα, θα πρέπει –μεταξύ άλ-
λων– πρώτα να ερωτηθεί αυτό, κι εφόσον δώσει άδεια να
προχωρήσει η εγγραφή. Το ΚΙΝΑΛ είναι μέλος της Σο-
σιαλιστικής Διεθνούς και είχε ξεκαθαρίσει ότι δεν θα δώ-
σει άδεια για εγγραφή του ΣΥΡΙΖΑ.  



Ο πονηρός Γιώργος
σχεδιάζει (με

σπόντα) επιστροφή
στο Μαξίμου

Πριν από τέσσερις και πλέ-
ον δεκαετίες ο συγχωρεμέ-
νος Γιάννης Καλατζής είχε

κάνει επιτυχία το γνωστό ά-
σμα υπό τον τίτλο «Κυρα-
Γιώργαινα», όπου μεταξύ

άλλων ακουγόταν να τρα-
γουδά ο καλλιτέχνης «Ο

Γιώργος είναι πονηρός κι αυ-
τά που λέει μην τα τρως κι α-
πό τις έντεκα και μπρος κυ-

κλοφοράει για γαμπρός. Κυ-
ρα-Γιώργαινα, σ’ το λέω υ-
πευθύνως ο Γιωργάκης σου
είναι ένας θεατρίνος. Για

δουλειά σού μίλησε, πονηρά
σε φίλησε, η αυγούλα μύρισε
και δεν γύρισε». Και αφού

μιλάμε για Γιώργο, καλό να
πούμε ότι κάπως έτσι κινεί-
ται ο Γιώργος Παπανδρέου,
ο οποίος μαζί με τους συνερ-

γάτες του και τη Ρεγγίνα
Βάρτζελη ψάχνει τρόπο να
επανέλθει στην εξουσία. Το
παραμύθι της Προοδευτικής
Διακυβέρνησης που ανέδει-
ξε ο ίδιος ήταν το τυράκι για
να βάλει στη φάκα Τσίπρα

και Γεννηματά. Ο ΓΑΠ
σπρώχνει διακυβέρνηση

ΣΥΡΙΖΑ-ΚΙΝΑΛ με την απλή
αναλογική. Κι επειδή στη
Χαριλάου Τρικούπη ούτε
που θέλουν να ακούσουν

συνεργασία με πρωθυπουρ-
γό τον Τσίπρα, η Ρεγγίνα

και άλλοι «παπανδρεϊκοί»
έχουν έτοιμη λύση για συ-

γκυβέρνηση με πρωθυπουρ-
γό τον Γιώργο. Αυτό που

δεν του βγαίνει ακόμη είναι
ότι δεν έχουν πειστεί στελέ-
χη της εσωκομματικής αντι-
πολίτευσης του ΣΥΡΙΖΑ, ό-
πως επίσης και πρώην υ-

πουργοί του που είχαν υπο-
στεί τα πάνδεινα από τους

ΣΥΡΙΖΑίους.

Τα πήρε στο κρανίο με τον
Τσίπρα ο Σκανδαλίδης

Πάντως, ακόμη και η παλιά φρουρά
του ΠΑΣΟΚ δεν δείχνει να συμφω-
νεί με διάφορα σχέδια που εξυφαί-
νονται από κύκλους της κεντροαρι-
στεράς. Μάλιστα, η πιο παλιά καρα-
βάνα του ΠΑΣΟΚ και τώρα κοινο-
βουλευτικός εκπρόσωπος του ΚΙ-

ΝΑΛ, ο Κώστας Σκανδαλίδης, τα πήρε στο κρα-
νίο με την άκομψη παρέμβαση του Αλέξη Τσίπρα
στις εσωκομματικές εκλογές. Και τα όσα είπε ο Κώ-
στας Σκανδαλίδης έχουν τη δική τους σημειολο-
γία, διότι δεν πρέπει να λησμονούμε ότι διαχρονι-
κά και με όλους τους προέδρους του ΠΑΣΟΚ ήταν
αυτός που αποτελούσε τον άνθρωπο των ειδικών
αποστολών για να υπάρχει δίαυλος επικοινωνίας
μεταξύ των δύο κομμάτων. Και επί δύσκολων επο-
χών, όπου δεν υπήρχε πουθενά επαφή και σε ε-
ποχές που διεξάγονταν διάλογος για σύγκλιση, ο
Σκανδαλίδης ήταν αυτός που κρατούσε την μπα-
γκέτα. Και τώρα ο Σκανδαλίδης έκανε λόγο για
«Υποβολιμαία ερωτήματα και πολιτική απρέπεια». Μά-
λιστα, μεταξύ άλλων τονίζει ότι «ο πρόεδρος του ΣΥΡΙ-
ΖΑ επιμένει σε ετοιμόρροπες γέφυρες εισπήδησης στον
χώρο μας και εσχάτως καταφεύγει σε πρακτικές πολιτι-
κής απρέπειας. Πρακτικές ηγεσιών όμως που δεν σέβο-
νται τη θεσμική οντότητα ενός κόμματος, τις εσωτερι-
κές του διαδικασίες, τις συλλογικές του αποφάσεις με
τρόπο κυνικό και απροκάλυπτο ξεπερνούν τα εσκαμμέ-
να. Το διέπραξε ο Αλέξης Τσίπρας».

Τζάμπα η φασαρία του
ΣΥΡΙΖΑ για το εργασιακό 
Τι κι εάν κάνει θόρυβο για το εργασιακό νομοσχέ-
διο ο ΣΥΡΙΖΑ, εν τούτοις δεν έχει καταφέρει να αυ-
ξήσει την επιρροή του στη νεολαία. Υποτίθεται σε
μία προνομιακή ηλικία το προβάδισμα του ΣΥΡΙ-
ΖΑ είναι στα όρια του στατιστικού λάθους, και στην
Κουμουνδούρου υπάρχει έντονος προβληματισμός,
που η νεολαία δεν τους ακολουθεί, καθώς περίμε-
ναν ότι, λόγω του εργασιακού και της φασαρίας που
κάνουν, θα άφηναν οι νέοι τις παραλίες και θα έ-
τρεχαν σαν ζώα πίσω από τους ΣΥΡΙΖΑίους. Και το
άσχημο είναι ότι στις μεγάλες ηλικίες και ειδικά σε
όσους πλησιάζουν προς τη συνταξιοδότηση, αλλά
και στους συνταξιούχους οι διαφορές αγγίζουν μέ-
χρι και το 20%. Και στην Κουμουνδούρου ισχυρί-
ζονται ότι φταίνε η λίστα Πέτσα και η καλή επικοι-
νωνιακή τακτική του Μαξίμου. Μάλιστα, κάποιοι
αναλυτές έκαναν πλάκα σε συνεργάτες του Τσίπρα,
λέγοντάς τους «παρακαλάτε να πεθάνουν οι συνταξι-
ούχοι, μπας και δει άσπρη μέρα ο ΣΥΡΙΖΑ».  

Υμνεί τον ΓΑΠ 
μπας και τη στηρίξει 
Η Φώφη Γεννηματά, ανεξάρτητα τι λένε οι συνεργάτες της, κάθεται στην
κυριολεξία σε αναμμένα κάρβουνα για τις εκλογές του ΚΙΝΑΛ. Και ψά-
χνεται για να λάβει επισήμως τη στήριξη του Γιώργου Παπανδρέου, ο ο-
ποίος προς το παρόν αρ-
νείται να λάβει θέση. Εί-
τε υπέρ της Γεννηματά,
είτε κατά. Έτσι, λοιπόν,
η πρόεδρος του ΚΙΝΑΛ
σε συνέντευξη Τύπου
που παραχώρησε στην
Πάτρα μίλησε με θερμά
λόγια για τον πρώην
πρωθυπουργό. Μάλι-
στα, έκανε ιδιαίτερη α-
ναφορά στη διακυβέρ-
νηση του Γιώργου Πα-
πανδρέου, τονίζοντας
«πως το ΠΑΣΟΚ αδικήθη-
κε, σήκωσε μεγαλύτερες
ευθύνες από όσες του αναλογούσαν». Και για να κάνει το χατίρι του Γιώργου,
δεν παρέλειψε να επιρρίψει τις ευθύνες στη διακυβέρνηση του Κώστα
Καραμανλή για τον εκτροχιασμό της οικονομίας που οδήγησε τη χώρα
στην κρίση και τα μνημόνια. Η πρόεδρος του Κινήματος Αλλαγής επέκρι-
νε και τη στάση του ΣΥΡΙΖΑ, λέγοντας ότι «καβάλησε» το κύμα οργής που εί-
χε δημιουργηθεί τότε. «Ήταν τεράστια η προσπάθεια των κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ για να σταθεροποιηθούμε και του Γιώργου (Παπανδρέου) για να μη
βγούμε εκτός ευρωζώνης», τόνισε χαρακτηριστικά. Και βεβαίως το ερώτημα
που τίθεται πλέον στη Χαριλάου Τρικούπη είναι το εξής: Από τη στιγμή
που ο κ. Παπανδρέου τα έκανε τόσο καλά όλα, για ποιον λόγο δεν του
παραδίνει την εξουσία; Διότι, όπως και να το κάνουμε, ο Γιώργος τουλά-
χιστον δεν θα είχε το ΚΙΝΑΛ στο 5% στην Α΄ Αθήνας, όπως έδειξε η τε-
λευταία δημοσκόπηση, πίσω και από το ΚΚΕ και το ΜέΡΑ 25. 

Με βίντεο η επίσημη
εκκίνηση του Λοβέρδου
Στις 16 Ιουνίου θα παρουσιάσει την υποψηφιότητά
του για την ηγεσία του ΚΙΝΑΛ ο Ανδρέας Λοβέρδος.
Με ένα βίντεο 15 λεπτών –όπως με ενημέρωσαν– θα
παρουσιάσει τις βασικές πολιτικές αρχές και κατευ-
θύνσεις της υποψηφιότητάς του. Θα περιγράψει την πορεία της πα-
ράταξης αλλά και τις διαχωριστικές γραμμές από τη Ν.Δ. και τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Παράλληλα, θα εγκαινιάσει τη λειτουργία μίας ψηφιακής πλατ-
φόρμας, στην οποία θα καλεί τους πολίτες και πολιτικούς να καταθέ-
σουν τις προτάσεις τους για το μέλλον της παράταξης. Η τελική δια-
κήρυξη θα παρουσιαστεί τον Σεπτέμβριο. Ο κ. Λοβέρδος θα επιμείνει
στο «σύμβολο του ήλιου», αλλά και στο όνομα ΠΑΣΟΚ, με μια συμπλή-
ρωση που θα αποτελεί τη στέγη για τις συνεργαζόμενες δυνάμεις.

ΓΡΑΦΕΙ Ο

Κίτσος ο κοριός Νέες αιχμές κατά του ΣΥΡΙΖΑ και 
νέα στήριξη της Μενδώνη από τον Νίκο

Σ
ας το έχω γράψει κι άλλες φορές ότι η οικογέ-
νεια Παπανδρέου έχει διαφορετικό τρόπο α-
νάγνωσης των πολιτικών εξελίξεων και δια-

φορετικό τρόπο που αντιλαμβάνεται το αύριο της
χώρας και συνολικά του πολιτικού μας συστήματος.
Έτσι, ο Νίκος Παπανδρέου για δεύτερη φορά μέ-
σα σε λίγες ημέρες επιτέθηκε με αιχμηρές εκφρά-
σεις κατά του ΣΥΡΙΖΑ, στηρίζοντας την υπουργό Πο-
λιτισμού Λίνα Μενδώνη. Το νέο χτύπημα του Νί-
κου Παπανδρέου έγινε με άρθρο του με τον τίτλο
«Τα “δήθεν” σκάνδαλα της Ακρόπολης». Σε αυτό μά-
λιστα επικρίνει πλέον ανοιχτά τον ΣΥΡΙΖΑ για τις
απόψεις που έχουν κατά καιρούς διατυπώσει στε-
λέχη του σχετικά με τα έργα στον Ιερό Βράχο. «Δύ-
σκολο να καταλάβει κανείς ακριβώς τι κερδίζει ο ΣΥΡΙΖΑ
με τις καταγγελίες εντός και εκτός Ελλάδος για την Ακρό-

πολη», παρατηρεί ο κ. Παπανδρέου, ο οποίος δεί-
χνει να διαχωρίζει τη θέση του από τον αδελφό του,
ο οποίος δέχεται το επίμονο φλερτ του Αλέξη Τσί-
πρα. Έτσι, ο αδελφός τού πρώην πρωθυπουργού
υποστήριξε: «Επειδή η επιστημονική εγκυρότητα του
όλου εγχειρήματος δύσκολα μπορεί να αμφισβητηθεί,
ορισμένοι στον ΣΥΡΙΖΑ δανείστηκαν πρόχειρα και ξε-
νόφερτα επιχειρήματα για να σκανδαλολογήσουν, που
πηγάζουν από το κίνημα της πολιτικής ορθότητας». Και ο
κ. Παπανδρέου καταλήγει με μία σαφέστατη αιχ-
μή: «Το ευχάριστο είναι ότι όπου να ’ναι ο χώρος και τα
μουσεία της θα μπορούν να αναπνεύσουν πιο ελεύθερα
με την αλλαγή στη νομική τους μορφή (θα γίνουν ΝΠΔΔ
σαν το Μουσείο Ακρόπολης). Ξαφνικά θα είναι πιο ανε-
ξάρτητα και πιο λειτουργικά και θα λύνουν τα προβλή-
ματά τους τα ίδια τα μουσεία, διευκολύνοντας το υπουρ-

γείο Πολιτισμού και απαλλάσσοντάς το από χρονοβό-
ρες λειτουργικές λεπτομέρειες. Δεν θα είναι υπό τον α-
σφυκτικό έλεγχο του κεντρικού κράτους, κάτι που μάλλον
κρατάει άυπνους τους οπαδούς της επανάστασης». Το
άρθρο του Νίκου Παπανδρέου χαιρέτισε και ο υ-
φυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ Άκης Σκέρ-
τσος, ο οποίος με ανάρτησή του στα μέσα κοινωνι-
κής δικτύωσης μεταξύ άλλων τόνισε πως «Το άρθρο
αυτό του Νίκου Παπανδρέου, για τα έργα βελτίωσης
στην Ακρόπολη  αξίζει να διαβαστεί. Πέρα από τα εύ-
στοχα και νηφάλια επιχειρήματα που παραθέτει για την
ποιότητα και χρησιμότητα των έργων στον ιερό βράχο, α-
ναδεικνύει το στρατηγικό αδιέξοδο της στείρας και τυ-
φλής αντιπολίτευσης του “όχι σε όλα”, που εν τέλει κα-
ταλήγει να αποτελεί ένα βαθύτερο πρόβλημα πολιτικού
πολιτισμού».
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Θα επιβληθεί σιωπητήριο 
στη Σουλτάνα λόγων γκαφών
Ακόμη και οι πλέον αδαείς έχουν καταλάβει ότι πολλά από τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ λειτουρ-
γούν με τη στρατηγική «ό,τι φανεί του Λωλοστεφανή». Οπότε, δεν έχει κάνει σε κανέναν ε-
ντύπωση που για μία ακόμη φορά η Σουλτάνα Ελευθεριάδου έκανε άλλο ένα δώρο στην
κυβέρνηση με την μπαρούφα που πέταξε στη Βουλή για την ύπαρξη «πολιτικών κρατουμένων
στην Ελλάδα». Πολλοί σκέφθηκαν ότι απλά με αυτό
τον τρόπο η Σουλτάνα θέλει απλά να προκαλέσει, ή
να απευθυνθεί σε κάποιους ψηφοφόρους της που
είναι της ίδιας άποψης. Όμως, μεταξύ του ΣΥΡΙΖΑ,
που μετρούν τις γκάφες της, αναρωτιούνται μήπως
υποπίπτει σε τέτοιους είδους χοντράδες λόγω αρ-
γών πολιτικών αντανακλαστικών. Η αλήθεια πάντως
είναι ότι το 5ο μαργαριτάρι της Σουλτάνας έκανε
τον Σπίρτζη να τα δει όλα. Την άδειασε μεν, αλλά η
Ν.Δ. και δικαίως σπεκούλαρε ότι η Ελευθεριάδου
εννοούσε τον Κουφοντίνα ως πολιτικό κρατούμενο.
Το χειρότερο ήταν ότι η Σουλτάνα επέμεινε. Και όταν
επεχείρησε να τα μπαλώσει, τα έκανε ακόμη χειρό-
τερα. Υποστήριξε ότι με τον όρο «πολιτικός κρατού-
μενος» δεν εννοούσε καταδικασμένους τρομοκράτες, αλλά καταδικασμένους από πολιτικά
δικαστήρια. Κι εκεί κόντεψαν να γκρεμιστούν και οι τοίχοι από τα γέλια. Πριν από μερικούς
μήνες, η Σουλτάνα χαρακτήρισε «επιδειξία» τον Κυριάκο Μητσοτάκη, ενώ εννοούσε «επι-
δειξιομανή», εξηγώντας ότι ο ίδιος επιδεικνύει τον πλούτο του. Λίγες εβδομάδες νωρίτερα,
μας είχε ενημερώσει ότι η ιστορική μορφή της Κεντροαριστεράς, Αλέξανδρος Σβώλος, που εί-
χε διατελέσει και πρόεδρος της κυβέρνησης του βουνού «ήταν γνωστός υποστηρικτής της
Δεξιάς» – μάλιστα, τον αποκάλεσε και «κύριο», καίτοι έχει εκδημήσει από το 1954. Τέλος, εί-
χε χαρακτηρίσει «εφημερίδα» το γερμανικό τηλεοπτικό και ραδιοφωνικό δίκτυο Deutsche
Welle. Και, όπως παραδέχονται κάποιοι στον ΣΥΡΙΖΑ, αν δεν της επιβληθεί κάποιο «σιωπη-
τήριο», αυτά τα μαργαριτάρια θα είναι μόνο η αρχή.

Ο Κούλογλου δεν θέλει 
τις μεταγραφές, και το δείχνει
Η στρατηγική διεύρυνσης που ακολουθεί πριν από τις χαμένες εκλογές
του 2019 ο Αλέξης Τσίπρας στον ΣΥΡΙΖΑ ολοένα και δημιουργεί μεγα-
λύτερες γκρίνιες στο εσωτερικό του κόμματος της αξιωματικής αντιπολί-
τευσης. Σειρά τώρα για κριτική για τους μουσαφίρηδες πήρε ο Στέλιος
Κούλογλου. Ο ευρωβουλευτής ναι μεν θεωρεί την προσχώρηση σοσια-
λιστών και κεντροαριστερών θετική, αλλά θέτει ζήτημα πως δεν μπορεί ο
καθένας να ακολουθεί δικό του δρόμο και να μην υπολογίζει τον κόμμα που τον φιλο-
ξενεί.  Και γράφει χαρακτηριστικά ο Κούλογλου: «Όποιος μπαίνει και προσκυνάει γίνεται
δεκτός (με την εξαίρεση φυσικά όσων έκλεβαν το παγκάρι – όχι όσων έλεγαν άλλη προσευ-
χή). Μερικοί στον ΣΥΡΙΖΑ πιστεύουν ότι το 2015 κατέφθασαν εκατομμύρια αριστεροί από άλ-
λον πλανήτη και τους ψήφισαν. Του ΠΑΣΟΚ ψηφοφόροι βασικά ήταν». Και μετά άρχισαν τα

ωραία, αφήνοντας αιχμές για
Ραγκούση και Ξενογιαννα-
κοπούλου: «Οι επώνυμες προ-
σχωρήσεις δεν λύνουν το πρόβλη-
μα. Τα πρώην στελέχη-υπουργοί
του ΠΑΣΟΚ που προσχώρησαν
προεκλογικά στον ΣΥΡΙΖΑ κερδί-
ζοντας και χαρτοφυλάκια, είναι
αμφίβολο αν έφεραν περισσότε-
ρες ψήφους από αυτές της οικογέ-
νειάς τους (και δεν ευθύνονται οι

ίδιοι για αυτό)». Και καταλήγει: «Έχουμε μπει σε μία νέα εποχή, όπου οι παλιές συνταγές εί-
ναι για το χρονοντούλαπο της ιστορίας. Χρειάζονται νέες ιδεολογικές-πολιτικές προσεγγίσεις
και νέες διευρυμένες μορφές οργάνωσης, ιδίως για τον ΣΥΡΙΖΑ που δεν έχει ρίζες στις τοπικές
κοινωνίες. Αν αντί αυτό να γίνει αντιληπτό, γίνεται κουβέντα για τον Συμεών Κεδίκογλου, πάει
να πει ότι το κομματικό σώμα δεν έχει καταλάβει ότι το 2015 είναι ανεπανάληπτο».

Μειώθηκαν 
οι γκρίνιες 
για τον Νάσο
Στην Α΄ Αθήνας ετοιμάζεται να κα-
τέβει ο εκπρόσωπος Τύπου του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, Νάσος Ηλιόπουλος, ο οποίος
έχει αρχίσει από τώρα να πυκνώνει
τις εμφανίσεις του με μίνι περιοδεί-
ες στις γειτονιές του κέντρου. Το
καλό για τον Ηλιόπουλο δεν είναι μόνο ότι μένει στα Πα-
τήσια, αλλά όπως με ενημέρωσαν έχει μειωθεί η γκρί-
νια που υπήρχε στο εσωτερικό του κόμματος της αξιω-
ματικής αντιπολίτευσης για τον ίδιο, στον οποίο χρέωναν
λάθη στην επικοινωνία. 

Η αλήθεια είναι ότι η «μπάλα» της εσωκομματικής κρι-
τικής έπαιρνε πρώτιστα τον Νάσο Ηλιόπουλο, Όμως έ-
φταναν και στο πρόσωπο του γραμματέα, Δημήτρη Τζα-
νακόπουλου, στον οποίο χρέωναν ότι αδυνατεί να ενερ-
γοποιήσει το κόμμα και πως οι οργανώσεις ασχολούνται
αποκλειστικά με τη μάχη των συσχετισμών. 

Πανηγυρική
έγκριση από 
την Ούρσουλα
Αυτή την εβδομάδα δεν υπάρχει
μόνο η συνάντηση του Κυριάκου
Μητσοτάκη με τον Ρετζέπ Ταγίπ
Ερντογάν στις Βρυξέλλες στο
περιθώριο της Συνόδου Κορυ-
φής του ΝΑΤΟ με τη συμμετοχή
του Τζο Μπάιντεν, ούτε η συνά-
ντηση του Αμερικανού Προέ-
δρου με τον Τούρκο ομόλογό
του. Υπάρχει και μία σημαντική επίσκεψη που αναμένει η
κυβέρνηση την Πέμπτη 17 Ιουνίου. 

Ο λόγος για την πρόεδρο της Κομισιόν, Ούρσουλα φον
ντερ Λάιεν, η οποία από την Αθήνα θα αναγγείλει, με τον
πλέον επίσημο τρόπο, την προέγκριση του ελληνικού Τα-
μείου Ανάκαμψης ύψους 59 δισ. ευρώ. Η τελική έγκριση
από τα ευρωπαϊκά όργανα αναμένεται έως τις 20 Ιουνίου
και αν όλα εξελιχθούν ομαλά, όπως τονίζει ο αναπληρω-
τής υπουργός Οικονομικών, Θόδωρος Σκυλακάκης, στα
τέλη Ιουνίου το ελληνικό κράτος θα υποδεχθεί τα πρώτα 4
δισ. ευρώ τού εν λόγω Ταμείου. Με προοπτική έως το τέ-
λος του τρέχοντος έτους να μπορούν να εκταμιευθούν άλ-
λα περίπου 3,7 δισ. ευρώ, και έτσι να ξεκινήσει με τους κα-
λύτερους οιωνούς μία μοναδική προσπάθεια αναγέννη-
σης και ανασυγκρότησης της χώρας.

Η δυσανεξία της Φώφης και η άρνηση στη Σοφία
Ένα περιστατικό που δεν τιμά κατ’ αρχάς το ΠΑΣΟΚ, ως ιστορία και ως παράδοση
έγινε με πρωταγωνίστρια τη Φώφη Γεννηματά. Σε κεντρικό ξενοδοχείο διεξή-
χθη ένα συνέδριο για την Υγεία και μεταξύ των μετεχόντων ήταν και η πρόεδρος
του ΚΙΝΑΛ. Στο ίδιο ξενοδοχείο διέμενε η βασίλισσα της Ισπανίας Σοφία, η ο-
ποία και όταν πληροφορήθηκε την παρουσία της κας Γεννηματά εκεί, ζήτησε να τη
συναντήσει και να πιουν μαζί έναν καφέ. Η πρόεδρος του Κινήματος Αλλαγής, από
την άλλη, δεν δέχθηκε, εξαιτίας του σφικτού της προγράμματος που δεν επέτρεπε
μία τέτοια απόκλιση. Όμως ο λόγος της άρνησης ήταν επειδή ως αρχηγός του ΚΙ-
ΝΑΛ έδειξε δυσανεξία για μία ακόμη φορά, φοβούμενη τι θα πει ο ΣΥΡΙΖΑ.



«Α» TOP SECRET 
όλα τα άπλυτα στη φόρα 

Μύλος στην Κεντροαριστερά με
στροφή στους Πράσινους
Σας το έχω γράψει αρκετές φορές, ότι στο ΚΙΝΑΛ υπάρχει η πρόταση
να στρίψουν προς τους Πράσινους από τη στιγμή που παγκοσμίως η
Σοσιαλδημοκρατία περνά φάση απαξίωσης. Έτσι, λοιπόν, αυξάνο-
νται οι συνεργάτες της κας Γεννηματά που επιδιώκουν ανοίγματα
με τους Γερμανούς Πράσινους της 40χρονης Annalena Baerbock

(φωτό), οι οποίοι διεκδικούν την καγκελαρία στις γερμανικές εκλογές του Σεπτεμβρίου
για πρώτη φορά στην ιστορία του γερμανικού πολιτικού συστήματος. Στο πλαίσιο αυτό
εντάσσεται το αίτημά της στον πρωθυπουργό να συζητηθεί στη Βουλή ο νέος κλιματικός
νόμος. Στο μεταξύ, τα ίδια επιδιώκει και η Κουμουνδούρου, ενώ μπορεί τελικά οι Οι-
κολόγοι Πράσινοι, που συνεργάζονται εκλογικά με τον ΣΥΡΙΖΑ, να πάρουν μέρος στις
εκλογές αυτόνομα. Μιλάμε για πραγματικό μύλο στον χώρο της Κεντροαριστεράς.

Υπερασπίστηκε θεσμικά τον Μητσοτάκη
Εξέπληξε ευχάριστα τους κυβερνητικούς βουλευτές κι έκανε πολ-
λούς από τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ να ξινίσουν τη μούρη τους
με την ξεκάθαρη θέση που έλαβε. Ο λόγος για τον Τρύφωνα Αλε-
ξιάδη, ο οποίος υπερασπίστηκε θεσμικά τον Κυριάκο Μητσοτάκη
απέναντι σε όσα απαξιωτικά ακούστηκαν για τον πρωθυπουργό από
τον εφοπλιστή Πάνο Λασκαρίδη. «Δεν είναι δυνατόν ο οποιοσδήποτε
να αναφέρεται στον πρωθυπουργό της χώρας με αυτές τις απαράδεκτες
δηλώσεις», δήλωσε χαρακτηριστικά. Φυσικά, αυτό δεν άρεσε στην πλειοψηφία των
βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ, καθώς γνωρίζουν ότι βρέθηκαν στον αφρό της πολιτικής, α-
φού προηγουμένως φρόντισαν να πρωταγωνιστήσουν στην απαξίωση της πολιτικής.

Αποτελεσματικός 
στις επαφές με τους βουλευτές
Κοντά στο άριστα είναι ο βαθμός που παίρνει ο Γρηγόρης Δημη-
τριάδης, διευθυντής του γραφείου του πρωθυπουργού, για τον τρόπο
που καταφέρνει να ηρεμεί τους βουλευτές του κόμματος. Μάλιστα, α-
κόμη και οι πιο γκρινιάρηδες παραδέχονται ότι ο κ. Δημητριάδης μι-
λάει σε όλους, δεν κρύβεται, και καθημερινά θα μιλήσει το λιγότερο

πέντε με έξι βουλευτές. Και όλοι τού αναγνωρίζουν την ταχύτητα με την οποία αντιμε-
τωπίζει τα θέματα που φτάνουν στο γραφείο του. Και βέβαια στα υπέρ του είναι ότι, εάν
εξαιρέσουμε τη διαφοροποίηση των κ.κ. Γιαννάκου και Κεφαλογιάννη στο νομο-
σχέδιο για τη συνεπιμέλεια των τέκνων του υπουργείου Δικαιοσύνης, είναι αποτελε-
σματικός στο μασάζ των βουλευτών της κυβερνητικής παράταξης.

Το δώρο Τσίπρα και τα πολλαπλά οφέλη 
για τον Λοβέρδο
Ως απρόσμενο δώρο θεωρούν οι συνεργά-
τες του κ. Λοβέρδου την επίθεση που δέ-
χθηκε ο πρώην υπουργός και υποψήφιος για
την αρχηγία του ΚΙΝΑΛ από τον Αλέξη Τσί-
πρα. Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ υποστήριξε ό-
τι το ΚΙΝΑΛ με αρχηγό τον Λοβέρδο θα εξε-
λιχθεί σε δορυφόρο της Ν.Δ. Και το καλό για
τον Ανδρέα Λοβέρδο δεν είναι μόνο ότι του
έδωσε πόντους, τον ψήλωσε και τον αναβάθμισε σε πολιτικό αρχηγό. Το σπουδαιότερο
είναι ότι ανάγκασε και τη Χαριλάου Τρικούπη να αντιδράσει. Και η Φώφη Γεννηματά
και ο Νίκος Ανδρουλάκης επιτέθηκαν στον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, όμως η πιο σημα-
ντική παρέμβαση ήταν του Κώστα Σκανδαλίδη, του παλαιότερου κοινοβουλευτικού
του κόμματος και από τα ιστορικά στελέχη του ΠΑΣΟΚ. Ο Σκανδαλίδης στην κυριο-
λεξία καταχέριασε τον Τσίπρα, όπως έλεγε και ο αείμνηστος Βαγγέλης Γιαννόπουλος. 

Έτοιμος για τη Χαριλάου Τρικούπη ο Χρυσόγονος
Ολοένα κι αυξάνονται οι υποστηρικτές του Κώστα Χρυσόγονου ε-
ντός της Χαριλάου Τρικούπη. Μάλιστα, κάποιοι υποστήριζαν ότι η
ανακοίνωση της ένταξής του στο Κίνημα Αλλαγής θα ήταν μια κα-
λή «απάντηση» στη μεταγραφή του Συμεών Κεδίκογλου, καθώς ο
συνταγματολόγος είχε θητεύσει κι ευρωβουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ. Ο κ.
Χρυσόγονος έχει άριστες σχέσεις με τον Νίκο Ανδρουλάκη και θε-
ωρείται βέβαιο ότι εάν εκλεγεί θα τον εντάξει στο ΚΙΝΑΛ. Πάντως τον

κ. Χρυσόγονο τον εκτιμούν και ο Ανδρέας Λοβέρδος και η Φώφη Γεννηματά.

Το σκέφτεται για δήμαρχος ο Τζαβάρας
Δεν έχει σταματήσει να διαμαρτύρεται για την κατάργηση των πα-
νεπιστημιακών τμημάτων στην Ηλεία ο Κώστας Τζαβάρας. Ο ί-
διος προ ενός μηνός ανακοίνωσε ότι δεν πρόκειται να είναι εκ
νέου υποψήφιος στις επόμενες εθνικές εκλογές. Πάντως, καλά
πληροφορημένες πηγές από τον Πύργο με ενημέρωσαν ότι ο κ.
Τζαβάρας σκέφτεται πολύ σοβαρά να διεκδικήσει τον δημαρχια-
κό θώκο του Πύργου στις επόμενες αυτοδιοικητικές εκλογές. Ει-
δικά τώρα που η θητεία των επόμενων αιρετών τοπικών αρχό-
ντων θα αυξηθεί σε πενταετή. Μάλιστα, στις σκέψεις του κ. Τζα-

βάρα είναι να μη ζητήσει το χρίσμα από τη Ν.Δ., αλλά να κατέλθει στον εκλογικό στίβο
με ψηφοδέλτιο που θα έχει στελέχη από όλους τους πολιτικούς χώρους.

Ο ΣΥΡΙΖΑ κάνει το χατίρι του
Ραγκούση για τον Χρυσοχοΐδη
Κάτι περίεργο συμβαίνει στην αξιωματική αντιπολίτευση σε ό,τι α-
φορά την αντιμετώπιση του Μιχάλη Χρυσοχοΐδη. Βλέπετε, προς
το παρόν ο ΣΥΡΙΖΑ έχει μπει στο τρυπάκι της προσωπικής κό-
ντρας του Ραγκούση με τον υπουργό Προστασίας του Πολίτη, και
σε κάθε ευκαιρία ζητά την παραίτηση του Χρυσοχοΐδη. Προφα-
νώς, με αυτή την τακτική δεν συμφωνούν όλοι. Ή απλά ξεχωρίζουν τις περιπτώσεις.
Κάπως έτσι έπραξε και ο Χρήστος Σπίρτζης, που έδειξε διστακτικότητα για να ζητήσει
την παραίτηση του υπουργού. Τελικά, εμφανίστηκε ο Δημήτρης Τζανακόπουλος και
το έπραξε με τον πιο κατηγορηματικό τρόπο. Για να ηρεμήσει και ο Ραγκούσης, που
κόντεψε να πάθει αποπληξία με την αρχική στάση του Σπίρτζη.

Στο τσακ γλίτωσαν το ρεζιλίκι
Πάντως, στον ΣΥΡΙΖΑ παραλίγο να πέσουν σε νέα γκάφα. Ανέδειξαν
σε μείζον ζήτημα το γεγονός ότι εκλάπη το παλαιό αυτοκίνητο του
Αλέκου Φλαμπουράρη, μία Alfa Romeo 164, που ήταν παρκαρι-
σμένη στα Εξάρχεια. Όπως έμαθα, είχαν έτοιμη την ανακοίνωση
στην Κουμουνδούρου, αλλά τελικά γλίτωσαν το ρεζιλίκι και αυτό το
οφείλουν στον δήμο Αθήνας. Το αυτοκίνητο που είχε να μετακινηθεί

χρόνια θεωρήθηκε εγκαταλελειμμένο και γι’ αυτό το απομάκρυναν οι υπηρεσίες του δή-
μου, όπως συμβαίνουν με όλα τα παλιά αυτοκίνητα. Για να πούμε και του στραβού το δί-
κιο, η ειδοποίηση από τις δημοτικές υπηρεσίες κάπου παράπεσε και δεν έφτασε στα χέ-
ρια του Φλαμπουράρη.

Παγωμένες οι σχέσεις
υπουργού και υφυπουργού
Πάντως, πέραν από το γεγονός ότι ο Μιχάλης
Χρυσοχοΐδης βρίσκεται στο πολιτικό στόχαστρο
της αντιπολίτευσης, μείζονος κι ελάσσονος, υπάρ-
χουν κι εσωτερικά θέματα στο υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη. Όλες οι πηγές από το εν λόγω υπουργείο αναφέρουν ότι οι σχέσεις του
υπουργού Μιχάλη Χρυσοχοΐδη με τον υφυπουργό Λευτέρη Οικονόμου είναι στην
κατάψυξη. Μάλιστα, οι πιο ψαγμένοι ισχυρίζονται ότι μετά τον επόμενο ανασχηματισμό
οι δύο πρώην συνεργάτες δεν θα βρίσκονται στον ίδιο χώρο.

Η task force της Γεννηματά που δεν
εμπιστεύονται οι πολίτες 
Μία task force για την Αθήνα ανακοίνωσε η Φώφη Γεν-
νηματά στη συζήτηση που διοργάνωσε το Κίνημα Αλλα-
γής στην Α΄ Αθήνας, με φορείς της πόλης. «Οι πολίτες της
Α΄ Αθήνας είναι φοβισμένοι και οργισμένοι. Δεν πρέπει, ό-
μως, να αφήσουμε να δημιουργηθεί ευνοϊκό έδαφος για τον
λαϊκισμό, τον ρατσισμό, τη βία», είπε μεταξύ πολλών άλλων
η πρόεδρος του Κινήματος Αλλαγής, καλώντας όλους, πο-
λίτες, κόμματα και παρατάξεις, να δώσουν από κοινού τη

μάχη για την αναβάθμιση της πόλης. «Εμείς δημιουργούμε μια task force για αυτό τον σκο-
πό σύνδεσμο με την παράταξή μας και τους πολίτες της Αθήνας», είπε, προτείνοντας τη δική
της λύση, κόντρα στα «πυροτεχνήματα» και τα «έργα βιτρίνας» που αποδίδει στον Κώστα
Μπακογιάννη. Το κακό για την κα Γεννηματά είναι ότι οι πολίτες της Α΄ Αθήνας
την… εμπιστεύονται τόσο πολύ που στη συγκεκριμένη περιφέρεια κατατάσσουν το ΚΙ-
ΝΑΛ στην 5η θέση πίσω από το ΚΚΕ και το ΜέΡΑ 25.
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γελούν και τα τσιμέντα με την α-
πόφαση της φώφης να συμμετά-
σχει στις διαδηλώσεις για το ερ-
γασιακό νομοσχέδιο

Του μιχάλη κωτσάκου

Λ
ίγα 24ωρα πριν από την πα-
ρουσίαση της διακήρυξης αρ-
χών και θέσεων του Ανδρέα
Λοβέρδου ενόψει των εσω-
κομματικών εκλογών, η Φώ-

φη Γεννηματά και οι συν αυτώ είπαν να
ξεμουδιάσουν με επαναστατική γυμναστι-
κή, μετέχοντας στη συγκέντρωση κατά του
εργασιακού νομοσχεδίου. Κι αφού παρέ-
μειναν για μισή ώρα, έβγαλαν τις απαραί-
τητες φωτογραφίες κι επέστρεψαν υπό αυ-
στηρή συνοδεία στα γραφεία της. Είπαμε,
ενδιαφέρονται για επαναστατική γυμναστι-
κή, αλλά ελεγχόμενα.

Φυσικά ουδείς έδωσε ιδιαίτερη σημα-
σία στη δραστηριότητα της κας Γεννηματά
σε ό,τι αφορά τις απεργιακές κινητοποιή-
σεις εργαζομένων, καθώς εδώ και δεκαε-
τίες είναι καπελωμένες από το ΚΚΕ που έ-
χει την πρωτοκαθεδρία στους δρόμους. Ε-
δώ δεν δίνουν σημασία στον ΣΥΡΙΖΑ που
δίνει μεγάλο βάρος στο εργασιακό και το
ανήγαγε σε μητέρα των μαχών. Σιγά μη
δώσουν σημασία στην επαναστατική γυ-
μναστική της κας Γεννηματά.  Τουναντίον,
αυτό που λογικά θα περίμεναν όλοι οι ψη-
φοφόροι είναι μία αντιπρόταση από το Κί-
νημα Αλλαγής επί του νομοσχεδίου Χα-
τζηδάκη. 

Για παράδειγμα, από το 2010 η κυβέρ-
νηση Παπανδρέου με πρόταση του τότε
υφυπουργού Εργασίας Γιώργου Κου-
τρουμάνη εισήγαγε στη δημόσια διαβού-
λευση την ψηφιακή κάρτα εργασίας, ώστε
να υπάρχει ηλεκτρονικός έλεγχος στις επι-
χειρήσεις και να γνωρίζει το κράτος εάν κα-
ταπατώνται τα εργασιακά δικαιώματα. Τώ-
ρα το νομοσχέδιο Χατζηδάκη φέρνει την
ψηφιακή κάρτα εργασίας, αλλά θα ξεκινή-
σει η χρησιμοποίησή της από την 1η Ια-
νουαρίου του 2022, ενώ οι άλλες διατάξεις
του νομοσχεδίου θα ισχύουν μετά τη δη-
μοσίευση του νέου νόμου στο ΦΕΚ. Αντί,
λοιπόν, το ΚΙΝΑΛ να επιμείνει σε τέτοια
ζητήματα και να αναδείξει όλες τις προ-
σπάθειες των κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ σε α-
νάλογα ζητήματα, αποφάσισε να γίνει ουρά
του ΚΚΕ και του ΣΥΡΙΖΑ στις αντιδράσεις
περί κατάργησης οκταώρου και να θυμη-
θεί τους δρόμους και την αγωνιστική γυ-
μναστική. 

Μιλάμε ότι για να βρεις πότε έχει να ξα-
ναγίνει αυτό με αρχηγό του ΠΑΣΟΚ, ή του
ΚΙΝΑΛ, δηλαδή τη συμμετοχή σε απεργία,
θα πρέπει να φτάσεις κάπου μεταξύ του
2004-2009, όπου ο Γιώργος Παπανδρέ-
ου έκανε κάτι τέτοιες guest παρεμβάσεις
στο πλαίσιο των ακτιβιστικών δράσεών
του. Φυσικά, τα οφέλη για το ΚΙΝΑΛ από
την επαναστατική γυμναστική θα είναι μη-
δαμινά. Ουδείς από αυτούς που έφυγαν α-
πό το ΠΑΣΟΚ για τον ΣΥΡΙΖΑ θα επιστρέ-
ψουν. 

Αναμένοντας τον Λοβέρδο
Στο μεταξύ, όλοι στο Κίνημα Αλλαγής ανα-
μένουν τη διακήρυξη αρχών και θέσεων
του Ανδρέα Λοβέρδου, την Τετάρτη 16 Ι-

ουνίου. Όπως αναφέρουν συνομιλητές τού
πρώην υπουργού, πρόκειται για ένα κείμε-
νο στο οποίο θα αναπτύσσονται οι σκέψεις
του κ. Λοβέρδου για το μέλλον της παρά-
ταξης και για όλα όσα πρέπει να γίνουν. Ο
κ. Λοβέρδος αναμένεται να καλέσει «όλες
τις Ελληνίδες, όλους τους Έλληνες να τους ξα-
νακούσουν, να τους κρίνουν αυστηρά, να έρ-
θουν κοντά τους και να ενισχύσουν τη φωνή
τους, όλες τις δυνάμεις που πλαισίωσαν την Ε-
λιά, τη Δημοκρατική Παράταξη, τη Δημοκρα-
τική Συμπαράταξη, το Κίνημα Αλλαγής να πα-
λέψουν για το μέλλον της Ελλάδας και του κόμ-
ματος, όλους τους πολίτες που ήταν μαζί τους
στο παρελθόν, που έδωσαν μάχες στη Βουλή,
που αγωνίστηκαν στην αυτοδιοίκηση και τον
συνδικαλισμό να δώσουν και πάλι το “παρών”,
όλους τους πολίτες, που δεν εγκατέλειψαν την
πιο ιστορική παράταξη της Ελλάδας, που βρέ-
θηκαν μαζί στις τραγικές μέρες του 2010, του
2012, του 2015-19 και κράτησαν ψηλά τη ση-
μαία τους, να ανασυντάξουν το κόμμα και να το
φέρουν ξανά στο προσκήνιο».

Η αβάντα από τον Τσίπρα
Όπως γίνεται αντιληπτό, μετά την άκομψη
παρέμβαση του κ. Τσίπρα στα εσωτερικά
του ΚΙΝΑΛ, η υποψηφιότητα του Ανδρέα
Λοβέρδου ενισχύθηκε. Ας μη λησμονού-
με ότι η βάση του ΚΙΝΑΛ δεν επιθυμεί κα-

μία συμπόρευση με τον ΣΥΡΙΖΑ. Εάν ήθε-
λαν θα είχαν ακολουθήσει τον ΣΥΡΙΖΑ α-
πό την εποχή που υποσχόταν ψέματα, ό-
πως ότι θα καταργήσει το μνημόνιο με έ-
ναν νόμο κι ένα άρθρο. Οπότε όσο βλέ-
πουν πως ο κ. Τσίπρας προσπαθεί να ε-
πιβάλει τη Φώφη Γεννηματά, τόσο ισχυ-
ροποιείται το μπλοκ των υποστηρικτών
του Ανδρέα Λοβέρδου. Κάτι που έχει φα-
νεί και σε όλες τις μετρήσεις της κοινής
γνώμης. Η αστραπιαία αντίδραση του Λο-
βέρδου ανάγκασε και τη Γεννηματά να
πάρει θέση, αλλά φάνηκε ότι το έκανε με
βαριά καρδιά. Η αναφορά στην ανακοίνω-
ση για «δημοσκοπήσεις κατά παραγγελία», επί
της ουσίας λέει τα ίδια ακριβώς με τον Α-
λέξη Τσίπρα, αλλά με διαφορετικά λόγια. 

Αλήθεια, όλοι αυτοί που βρίσκονται σε
κομματικές θέσεις στη Χαριλάου Τρικού-
πη με ποιο σκεπτικό συνυπογράφουν αυτή
την ανακοίνωση; Προφανώς εάν εκλεγεί ο
Ανδρέας Λοβέρδος έχουν αποφασίσει εί-
τε να πάνε σε άλλο κόμμα, είτε να φύγουν
από την πολιτική και να ιδιωτεύσουν. Διό-
τι με τι μούτρα θα παρουσιαστούν στον ε-
πόμενο αρχηγό και θα πουν «εγώ ήμουν αυ-
τός που υποστήριζα ότι θα κάνεις το ΚΙΝΑΛ
δορυφορικό κόμμα της Νέας Δημοκρατίας, ό-
πως έλεγε ο Τσίπρας»; Εκτός και εάν όντως
προχώρησαν στην ανακοίνωση, αφού εί-
χαν λάβει κάποιο σχετικό mail από την
Κουμουνδούρου.

Φυσικά, η κα Γεννηματά και οι συν αυ-
τή θα ένιωσαν πολύ άσχημα τόσο με την
ξεκάθαρη θέση που έλαβε ένας άλλος υπο-
ψήφιος για την ηγεσία, ο Νίκος Ανδρου-
λάκης, όσο και ο Κώστας Σκανδαλίδης.
Ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος του ΚΙ-
ΝΑΛ και εκ των ιστορικών στελεχών του
ΠΑΣΟΚ δεν έκανε ούτε ντρίμπλες, ούτε
χρησιμοποίησε παρενθέσεις, ερωτηματι-
κά και θαυμαστικά. Είπε πως ήταν απαρά-
δεκτη η ενέργεια του Τσίπρα και πως δεν
έχει γίνει ποτέ κάτι τέτοιο στην πολιτική ι-
στορία του τόπου.

Τους συμφέρει 
η ακίνδυνη Γεννηματά
Αναμφίβολα και η Νέα Δημοκρατία και ο
ΣΥΡΙΖΑ ενδιαφέρονται για την εξέλιξη των
εσωκομματικών εκλογών στο ΚΙΝΑΛ. Με
τον Κυριάκο Μητσοτάκη οι κεντρώοι και
φιλελεύθεροι βρήκαν καταφύγιο στη Νέα
Δημοκρατία, όπως και ένας υπολογίσιμος
αριθμός εκσυγχρονιστών του ΠΑΣΟΚ,
που είχαν αναφορά στον Κώστα Σημίτη.
Ο μοναδικός υποψήφιος που μπορεί να
δημιουργήσει προβλήματα στο Μαξίμου
αποσπώντας του έναν σημαντικό αριθμό
στελεχών και ψηφοφόρων είναι μόνο ο
Ανδρέας Λοβέρδος. Διότι εάν καταφέρει
ο Λοβέρδος κι αφυπνίσει τους εκσυγχρο-
νιστές, τότε μπορεί να κλείσει την πόρτα
προς τη δεξιά πολυκατοικία και να διεκδι-
κήσει μέρος του κέντρου. 

Επίσης, δεν θα είναι ευχάριστη εξέλιξη
για το Μαξίμου και πιθανή εκλογή του Νί-
κου Ανδρουλάκη. Ο ευρωβουλευτής έχει
βαθιές ρίζες στο κόμμα και δίπλα του βρί-
σκονται άνθρωποι που έχουν να επιδεί-
ξουν κομματικά ΠΑΣΟΚικά μάστερ. 

Άρα, μπορούν να στεγανοποιήσουν το
κόμμα και να δημιουργήσουν τις κατάλλη-
λες συνθήκες για να κερδίσουν ψηφοφό-
ρους. Αντίθετα, το Μαξίμου επιθυμεί επα-
νεκλογή της Γεννηματά, καθώς θα έχει ε-
λεύθερο το πεδίο να προχωρήσει και σε
νέες μεταγραφές. Διότι με τη Φώφη πρόε-
δρο του ΚΙΝΑΛ οι κεντρώοι νιώθουν να
πνίγονται. 

Αλλά και στην Κουμουνδούρου επιθυ-
μούν εκλογή Γεννηματά, διότι όπως λένε
χαρακτηριστικά οι συνεργάτες του κ. Τσί-
πρα, «με πρόεδρο την ακίνδυνη Γεννηματά εί-
ναι πανεύκολο να αλώσει τον χώρο ο ΣΥΡΙΖΑ». 

γεννηματά
θέλουν ν.δ.
και ςυριΖα…

• Η ακίνδυνη Φώφη βολεύει και Ν.Δ. και ΣΥΡΙΖΑ για να συνεχίσουν 
και οι δύο να κάνουν μεταγραφές από το ΠΑΣΟΚ – Χωρίς αντιπρόταση 
το ΚΙΝΑΛ στο νομοσχέδιο για τα εργασιακά

Ο μΟναδικΟς
υπΟψΗφιΟς πΟυ

μπΟρει να δΗμιΟυργΗςει
πρΟβλΗματα ςτΟ
μαξιμΟυ απΟςπΩντας
τΟυ εναν ςΗμαντικΟ
αριθμΟ ςτελεχΩν και
ψΗφΟφΟρΩν ειναι μΟνΟ
Ο ανδρεας λΟβερδΟς



• Ποινική δίωξη του εισαγγ. Σπ. Παππά στον Γ. Αγγελή με
επιχειρήματα εκτός νομικής λογικής αλλά χρήσιμα στα ΜΜΕ-
χειροκροτητές, των Παπαγγελόπουλου και Τουλουπάκη

Εισαγγελέας 
(με προσόντα Παππα-τζή) 
και ΜΜΕ 
(για στερημένους νοητικά…)

Σ
τους παραδρόμους
της Ομόνοιας, είναι
γνωστή η ιστορία των
επονομαζόμενων πα-
πατζήδων, δηλαδή

των λαϊκών τύπων που με μια
τράπουλα στο χέρι προσπαθού-
σαν να ξεγελάσουν τους περαστι-
κούς αναμιγνύοντας τραπουλό-
χαρτα με ταχύτητα, ώστε η υπό-
δειξη του Ρήγα να είναι δύσκολη,
με αποτέλεσμα τα παραπάνω άτο-
μα να κερδίζουν μικροποσά.

Το παιχνίδι αυτό, που με την
ονομασία «εδώ ο παπάς, εκεί ο πα-
πάς, πού είναι ο παπάς;» ουσιαστι-
κά αποτελούσε μια ιστορία παρα-
πλάνησης των περαστικών, φαί-
νεται ότι ενέπνευσε τον πρώην
εισαγγελέα Πρωτοδικών και άρτι
προαχθέντα σε αντεισαγγελέα Ε-
φετών, Σπύρο Παππά, αλλά και
μερίδα ΜΜΕ, ώστε ο μεν εισαγ-
γελέας με τη δίωξή του εις βάρος
του Γιάννη Αγγελή, τα δε ΜΜΕ
με πηχυαίους τίτλους να παρα-
πλανήσουν τόσο τα μέλη του Πε-
νταμελούς Ανακριτικού Συμβου-
λίου του Αρείου Πάγου που ερευ-
νά το πόρισμα της Προανακριτι-
κής Επιτροπής της Βουλής για
την υπόθεση Novartis, όσο και
την κοινή γνώμη σχετικά με την
αξιοπιστία του πρώην επόπτη της
Εισαγγελίας Διαφθοράς.

Και όλα αυτά, ενόψει της επι-
κείμενης απολογίας του πρώην
αναπληρωτή υπουργού Δικαιο-
σύνης, Δημ. Παπαγγελόπου-
λου, στην ανακρίτρια κα Αλεβι-
ζοπούλου.

Η παραπλάνηση αυτή δικα-
στών και κοινής γνώμης επιχει-
ρήθηκε να υλοποιηθεί μέσω της
ανιστόρητης δίωξης εις βάρος
του Γ. Αγγελή από τον εισαγγε-
λέα Σπύρο Παππά, ο οποίος
χρειάστηκε δύο χρόνια(!!!) για να
ερευνήσει μια αναφορά της Ελέ-
νης Τουλουπάκη, αναφορά που
η πρώην εισαγγελέας ΑΠ Ξένη
Δημητρίου, ως «νονά» της υπό-
θεσης, βάφτισε ως «μηνυτήρια α-
ναφορά».

Ποια είναι 
η «κατηγορία»
Σύμφωνα με τον Σπύρο Παππά,
ο Γιάννης Αγγελής «απαγόρευσε
στους εισαγγελείς Διαφθοράς
Τουλουπάκη, Ντζούρα και Μανώ-
λη να λάβουν στοιχεία από πρά-
κτορες του FBI που αφορούσαν
πολιτικό πρόσωπο, βλάπτοντας
έτσι το κράτος και τη λειτουργία
της Δικαιοσύνης».

Οι νομικοί κύκλοι αλλά και
πλήθος δικαστικών λειτουργών
(εισαγγελέων και δικαστών) σή-
κωσαν τα χέρια ψηλά μπροστά
στην αυθαίρετη αυτή δίωξη που
δεν στηρίζεται σε κανένα στοι-
χείο.

Πώς είναι δυνατόν ο Γ. Αγγε-
λής να παρεμπόδισε τους εισαγ-
γελείς Διαφθοράς να παραλά-

βουν στοιχεία στις 7/12/2018,
όταν στο υπ’ αρ. 344/28-1-2019
αίτημα δικαστικής συνδρομής
της Εισαγγελίας Διαφθοράς προς
τις ΗΠΑ αναφέρεται ο λογαρια-
σμός που ανήκει στον υιό του φε-
ρομένου ως υπόπτου πολιτικού,
καθώς και η τράπεζα που τηρεί-
ται ο λογαριασμός αυτός. 

Και το ερώτημα που πλέον δη-
μιουργείται είναι το εξής: Αφού
οι Αμερικανοί πράκτορες κα-
τονόμασαν την ευρωπαϊκή
χώρα όπου τηρείται ο λογα-
ριασμός του πατρός πολιτι-
κού, γιατί δεν υπέβαλαν αίτη-
μα δικαστικής συνδρομής ώ-
στε να ανοίξει ο λογαριασμός
αυτός; Και αν υπέβαλαν αίτη-
μα, ποιο ήταν το αποτέλεσμα
μέχρι τον Ιανουάριο του
2021, ημερομηνία κατά την ο-
ποία αποχώρησε η κα Του-
λουπάκη από την Εισαγγελία
Διαφθοράς; Υπήρχαν στοιχεία

εις βάρος του πολιτικού ή η
σχετική δικογραφία δεν περα-
τώθηκε ώστε ο εν λόγω πολι-
τικός να είναι εσαεί «όμηρος»; 

Με όλα τα παραπάνω πώς
στοιχειοθετείται το αδίκημα της
παράβασης καθήκοντος από τον
Γ. Αγγελή;

Για ποια καθυστέρηση και πα-
ρεμπόδιση χρονικά κάνει λόγο ο
Σπ. Παππάς ώστε να στοιχειο-
θετείται εις βάρος του Γ. Αγγελή
το αδίκημα της «παράβασης κα-
θήκοντος»;

Συμπερασματικά λοιπόν ο νο-
μικός ισχυρισμός της ασθενούς
προφανώς νομικής σκέψης του
βραβευθέντος διά της προαγωγής
του εισαγγελέως Σπύρου Παπ-
πά ότι «ο Γ. Αγγελής σκοπίμως πα-
ρεμπόδισε τη διερεύνηση της υπό-
θεσης αφού ήταν  γνωστή η επιφύ-
λαξη των αμερικανικών ανακριτικών
αρχών για δικαστική συνεργασία μέ-
σω της Eurojust» πέφτει στο κε-

νό, αφού και η τράπεζα και ο
λογαριασμός στην Ευρώπη ή-
ταν γνωστά στους εισαγγελείς
Διαφθοράς.

Είναι νόμιμη ή
παράνομη η υπόδειξη
της Εurojust;
Επιπλέον θέλουμε να  κάνουμε
και μία καθαρά νομική ερώτηση
στον εισαγγελέα Παππά. Αυτός
ζητά να ασκηθεί κατηγορία σε βά-
ρος του Γ. Αγγελή για παράβαση
καθήκοντος, για τον λόγο ότι:
«…καθ’ υπέρβαση των εποπτικών
του καθηκόντων και κατά ανεπίτρε-
πτη υπόδειξη  προς τους υφιστάμε-
νους εισαγγελικούς  λειτουργούς ....
παρενέβη αποφασιστικά και απαγό-
ρευσε την άμεση λήψη  των ανωτέρω
αποδεικτικών στοιχείων .... υποδει-
κνύοντας στους εξ Αμερικής αφιχθέ-
ντες εισαγγελικούς λειτουργούς ... να
διαβιβάσουν τα εν λόγω στοιχεία
διά της χρονοβόρου διαδικασίας της

Ευρωπαϊκής Δικαστικής Συνεργα-
σίας (Eurojust)...» Αν υποτεθεί ότι
τα πραγματικά περιστατικά είναι
αληθή, που δεν είναι, η επιλογή
της Eurojust είναι νόμιμη ή πα-
ράνομη; Και αν είναι νόμιμη, τό-
τε πού είναι η παρανομία του Γ.
Αγγελή; Δεν πληρούται δηλαδή
ούτε η αντικειμενική αλλά ούτε
και η υποκειμενική υπόσταση του
συγκεκριμένου εγκλήματος. Αν έ-
νας αντεισαγγελέας Εφετών δεν
μπορεί να ξεχωρίσει το α και το
β του Ποινικού Δικαίου, τότε
βοήθειά μας σαν πολίτες. Εκτός
αν κριτήριο για να διώκεται κά-
ποιος είναι αν κάνει αργά η γρή-
γορα την δουλειά του και κριτής
να είναι πάντα κάποιος Παππάς.  

Όταν οι εισαγγελείς
έκοβαν βόλτες 
στην Ευρώπη
Σύμφωνα με το ρεπορτάζ, έγιναν
τέσσερις συναντήσεις υπό τον
μανδύα των «απόρρητων υπηρε-
σιακών λόγων» μεταξύ των εισαγ-
γελέων Διαφθοράς και εκπροσώ-
πων των ΗΠΑ:

α) από 12-19 Νοεμβρίου
2017 στις ΗΠΑ (Τουλουπάκη,
Ντζούρας, Μανώλης),

β) από 15 έως 18 Φεβρουαρί-
ου 2018 στη Βιέννη (Τουλουπά-
κη, Ντζούρας),

γ) από 13-15 Απριλίου στη
Βιέννη (Τουλουπάκη, Ντζού-
ρας, Μανώλης),

δ) από 3-5 Δεκεμβρίου 2018
(Τουλουπάκη, Ντζούρας, Μα-
νώλης, Αγγελής).

Το ερώτημα που προκύπτει εί-
ναι εάν εκτός της τουριστικής πε-
ριήγησης των παραπάνω εισαγ-
γελέων, η ελληνική πλευρά απο-
κόμισε έστω και ένα αποδεικτικό
στοιχείο που να μπορεί να χρη-
σιμοποιηθεί νόμιμα στην ποινι-
κή διαδικασία της υπόθεσης
Novartis. 

Είναι προφανές ότι η δικαστι-
κή συνεργασία μεταξύ αμερικανι-
κών και ελληνικών Αρχών είναι
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θέμα αμιγώς εξωτερικής πολιτι-
κής, γι’ αυτό και κάθε συνεργασία
δικαστικής μορφής δεν γίνεται α-
πευθείας μέσω δικαστικών ο-
δών, αλλά πάντοτε μέσω των υ-
πουργείων Εξωτερικών και Δι-
καιοσύνης.

Δεν ήταν απόρρητα 
τα έγγραφα του FBI
Σύμφωνα με τον εισαγγελέα
Σπύρο Παππά, τα έγγραφα του
FBI –όπως πολλές φορές είχε α-
ποκαλύψει η «Α» στα άρθρα της
σχετικά με τη Novartis– δεν ήταν
απόρρητα. Κι όμως, η κα Του-
λουπάκη, προφανώς λόγω απει-
ρίας –αφού διορίστηκε ως προϊ-
σταμένη της Εισαγγελίας Διαφθο-
ράς πριν ακόμη εγγραφεί στη δύ-
ναμη των εισαγγελέων του Εφετεί-
ου Αθηνών–, αρνήθηκε να τα πα-
ρουσιάσει στην Προανακριτική Ε-
πιτροπή της Βουλής, χαρακτηρί-
ζοντάς τα ως απόρρητα. Τώρα, με-
τά το εισαγγελικό πόρισμα του Σπ.
Παππά, θα ασχοληθεί κανείς με
το θέμα αυτό, δηλαδή της περι-
φρόνησης του ελληνικού Κοινο-
βουλίου από μία νεόκοπη αντει-
σαγγελέα Εφετών ώστε να αποδο-
θούν οι ευθύνες για το θέμα αυτό;

Αν η Τουλουπάκη είχε στεί-
λει τα έγγραφα του FBI, σύμφω-
να με τα οποία δεν υπήρξε ανά-
μιξη πολιτικού προσώπου στις
δοσοληψίες της Novartis, τότε η
υπόθεση θα είχε πάρει διαφορε-
τική μορφή και δεν θα χρειαζό-
ταν να ασχοληθεί ο Άρειος Πά-
γος ούτε να αποπροσανατολι-
στούν οι πολίτες για το εάν οι πο-
λιτικοί τα πήραν, πόσα πήραν, με
ποιον τρόπο και διάφορες άλλες
συνωμοσιολογικές ερμηνείες.

Κύριε Τσιάρα, κύριε Πλιώτα,
κύριε Επιθεωρητά του Αρείου Πά-
γου, θα ασχοληθείτε έστω και με
καθυστέρηση με τα πεπραγμένα
του φαινομένου «Τουλουπάκη»;

ΑΠΟΨΗ 11/12/2019
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Η «Α» τα είχε
πει και τα είχε
γράψει
Η «Α» με συγκροτημένα ρε-
πορτάζ είχε ασχοληθεί με τα
θέματα αυτά.
Στις 11-12-2019, και με τίτλο
«Το τέλος της ομηρίας (Άδωνι, Α-
βραμόπουλου), ο λογαριασμός
πολιτικού στις ΗΠΑ και τα fake
news Kontra στην αλήθεια…»,
με εκτενές ρεπορτάζ ενημέρω-
σε το αναγνωστικό της κοινό
ότι στα δύο χρόνια έρευνας
δεν βρέθηκε κανένα στοιχείο
εις βάρος των δύο πολιτικών
και ότι ο λογαριασμός Αβρα-
μόπουλου ανήκε στον γιο του
με ασήμαντα ποσά λόγω
σπουδών του στη Βοστώνη.

Επίσης, στις 12-12-2019, με
τίτλο «Στο στόχαστρο Σαμαράς –
Αβραμόπουλος (με δημοσιογρα-
φικές αλητείες και fake news)»,
καυτηρίασε την παραπληρο-
φόρηση εφημερίδων του ΣΥ-
ΡΙΖΑ οι οποίες σε ένα ρεσιτάλ
fake news προσπαθούσαν μά-
ταια να σιγοντάρουν την Ελέ-
νη Τουλουπάκη.

(*)Στην πλήρη έκτασή τους τα
αποκαλυπτικά ρεπορτάζ της
«Α» είναι αναρτημένα στην η-
λεκτρονική έκδοση της εφημε-
ρίδας μας, www.iapopsi.gr

ΜΜΕ: Στην πρώτη γραμμή
(παρα)πληροφόρησης

Όπως ήταν φυσικό, τα ΣΥΡΙΖΑϊκά ΜΜΕ, αφού πήραν την πάσα
από τον εισαγγελέα Σπύρο Παππά, με πηχυαίους τίτλους έκα-
ναν λόγο για «απόλυτη ανατροπή»(!!!), για «θεία δίκη» και για
«δικαίωση» των άρθρων υπέρ του Δ. Παπαγγελόπουλου και
της Τουλουπάκη. Μάλιστα, η βραβευθείσα δημοσιογράφος

Μαρία Παναγιώτου έκανε λόγο για «Απόλυτη δικαίωση!» και
για την «Δικαιοσύνη που επιβεβαίωσε τη δημοκρατία», εννοώ-
ντας τα άρθρα της στην ομότιτλη εφημερίδα. Δηλαδή, με λίγα

λόγια, ο Γ. Αγγελής –κατά την ευφάνταστη δημοσιογράφο– δεν
παρέλαβε στοιχεία επιβαρυντικά που ενέπλεκαν πολιτικό στο

σκάνδαλο Novartis, τα οποία όμως στοιχεία είχε στα χέρια της,
όπως προαναφέραμε, η κα Τουλουπάκη και από τον Ιανουάριο
του 2019 μέχρι τον Ιανουάριο του 2021 που μάζεψε τα ρουχα-

λάκια της από την Εισαγγελία Διαφθοράς δεν τα αξιοποίησε. Εί-
ναι προφανές ότι η εν λόγω δημοσιογράφος θεωρεί ότι απευ-

θύνεται σε αναγνώστες με νοητική στέρηση.



Υπόμνημα στον εισαγγε-
λέα του Αρείου Πάγου,
Βασίλειο Πλιώτα, κατέθε-
σε η οικογένεια του αδι-
κοχαμένου πρώην υπουρ-
γού Σήφη Βαλυράκη, κα-
ταγγέλλοντας καθυστε-
ρήσεις εκ μέρους της Ει-
σαγγελίας Πρωτοδικών
Χαλκίδας και ζητώντας
να αναλάβει την εποπτεία
των ερευνών αντιεισαγ-
γελέας του Αρείου Πάγου. 

Της Δήμητρας Τζιά

T
ο υπόμνημα κατατέθη-
κε από τη σύζυγο του
εκλιπόντος Μίνα Πα-
παθεοδώρου-Βαλυ-
ράκη και τους γιους

του Ιωάννη και Αλέξανδρο. Και
όπως υποστηρίζουν,  «υπάρχουν α-
ποδείξεις ότι ο θάνατος του Σήφη Βα-
ληράκη είναι δολοφονία. Δεν θα στα-
ματήσουμε μέχρι να τιμωρηθούν οι
δολοφόνοι, αλλά και όλη η “παρέα
τους” που από την αρχή αποσυντόνι-
ζε και τους προστάτευε». 

Μάλιστα, η οικογένεια του ε-
κλιπόντος κάνει λόγο για αδικαι-
ολόγητη καθυστέρηση στην ά-
σκηση δίωξης κατά των φερομέ-
νων ως δραστών της δολοφο-
νίας, δημιουργώντας υπόνοιες
μεροληψίας, η οποία δεν συνά-
δει με το Κράτος Δικαίου. Και τα
ερωτηματικά που θέτει είναι για
τη συστηματική καθυστέρηση του
εισαγγελέα Πλημμελειοδικών της
Χαλκίδας,  να προβεί στην εκτέ-
λεση του καθήκοντός του.

Η οικογένεια του πρώην υ-
πουργού που έχασε τη ζωή του
στις 24 Ιανουαρίου έχει ήδη υ-
ποβάλει μηνυτήρια αναφορά α-
πό τις 14 Μαΐου, για παράβαση
καθήκοντος και κατάχρηση εξου-
σίας με σκοπό τη συγκάλυψη των
ενόχων. Να σημειωθεί ότι τη δια-
λεύκανση της υπόθεση έχουν ζη-
τήσει δύο πρώην πρωθυπουρ-
γοί, ο Αντώνης Σαμαράς και ο
Γιώργος Παπανδρέου, με τους
οποίους διατηρούσε φιλικές ο
Σήφης Βαλυράκης.

Όπως δηλώνει ο κουνιάδος
του Σήφη Βαλυράκη, Αθανά-
σιος Παπαθεοδώρου, «υπάρ-
χουν αποδείξεις ότι ο θάνατος του
Σήφη είναι δολοφονία. Δεν θα στα-
ματήσουμε μέχρι να τιμωρηθούν οι
δολοφόνοι, αλλά και όλη η “παρέα
τους” που από την αρχή αποσυντό-
νιζε και τους προστάτευε. Δύο αδί-
στακτοι δολοφόνοι, επαγγελματίες
ψαράδες, χτύπησαν ανελέητα τον α-
νυποψίαστο Σήφη. Τη δολοφονία
την είδαν πολλοί, αλλά μόνο δύο
μάρτυρες είχαν το θάρρος να κατα-
θέσουν. Παρά τις καταθέσεις των
αυτοπτών μαρτύρων και έχοντας τα
ονόματα των δραστών, ο αρμόδιος
εισαγγελέας Χαλκίδας (Προκοπίου),

οι υπεύθυνοι για την προανάκριση,
ο λιμενάρχης Χαλκίδας (Φλουρής)
και λιμενάρχης Ερέτριας (Κρυστα-
λόγιαννης), δεν έχουν δρομολογή-
σει τη διαδικασία που επιβάλλεται
να εφαρμόσουν για έκδοση σύλλη-
ψης των δραστών».

Η έκθεση 
του πραγματογνώμονα
Τον ισχυρισμό ότι ο θάνατος του
Σήφη Βαλυράκη οφείλεται σε α-
τύχημα καταρρίπτει και η έκθεση
του πραγματογνώμονα Αναστά-
σιου Δέδε, την οποία έχουν στα
χέρια τους οι ανακριτικές και λι-
μενικές Αρχές που διερευνούν
την υπόθεση για τον θάνατο του
πρώην υπουργού. Στην πολυσέ-
λιδη ανάλυσή του, ο κ. Δέδες, ει-
δικός δικαστικός πραγματογνώ-
μων διερεύνησης ναυτικών ατυ-
χημάτων, αποδεικνύει, με βάση
τα στοιχεία που συνέλεξε από τις
τρεις αυτοψίες που πραγματοποί-

ησε, αλλά και από τα τεχνικά χα-
ρακτηριστικά του σκάφους, της
μηχανής και από τα μετεωρολο-
γικά δεδομένα, ότι «είναι αδύνα-
τον χειριστής που κάθεται πάνω στο
μπαλόνι δεξιά και σε απόσταση
2,30 μέτρα από τη μηχανή να χτυ-
πηθεί από τη δική του προπέλα».

Επιπλέον επισημαίνει στην
έκθεσή του πως «σε κάθε περίπτω-
ση και στην ακραία περίπτωση (που
δεν προκύπτει, ούτε υιοθετώ) το
φουσκωτό να πέρασε πάνω από το
σώμα του χειριστή, τότε το πρώτο
σημείο που θα έλθει σε επαφή με το
κεφάλι του χειριστή είναι το πτερύ-
γιο (ουρά της μηχανής) και όχι η
προπέλα. Αποτέλεσμα μιας τέτοιας
επαφής θα είναι ο διαμελισμός της
κεφαλής του χειριστή και όχι εκτε-
ταμένα τραύματα σε πολλά σημεία,
όπως βρέθηκαν».

Αξίζει να σημειωθεί πως στην
έκθεσή της η καθηγήτρια Ιατρο-
δικαστικής, Χαρά Σπηλιοπού-

λου, είχε διαπιστώσει, πέραν
των χτυπημάτων στον λαιμό, δύο
επιπλέον χτυπήματα σε άλλο ση-
μείο του σώματος από «θλων και
αμβλύ όργανο», που δεν είναι ό-
μως προπέλα, με την οικογένεια
να δηλώνει πως «επιβεβαιώθηκε
ότι ο θάνατος του Σήφη Βαλυράκη
είναι αποτέλεσμα εγκληματικής ε-
νέργειας και όχι ατύχημα, όπως πα-
ραδόξως ανέφεραν από την πρώτη

στιγμή –και επιμένουν ακόμα– στε-
λέχη του Λιμενικού της Ερέτριας».

Υπενθυμίζεται ότι ο δεύτερος
αυτόπτης μάρτυρας, στην κατάθε-
σή του στην Ασφάλεια Αττικής,
είχε υποστηρίξει ότι βρισκόταν
στο Νησί των Ονείρων, στην Ε-
ρέτρια, όταν είδε ένα επαγγελμα-
τικό αλιευτικό να πλησιάζει το
φουσκωτό του Σήφη Βαλυράκη.
«Ο Βαλυράκης πήγαινε για ψάρεμα,
ενώ το αλιευτικό ερχόταν. Λογομά-
χησαν με βρισιές. “Σήκω και φύγε,
κω@@γερε”, άκουσα να του λένε.
Έφεραν δύο στροφές γύρω από το
σκάφος του με ταχύτητα που προκά-
λεσε μεγάλο κυματισμό και ο ένας
από τους δύο τον χτύπησε με κοντά-
ρι. Του κατάφερε δύο με τρία δυνα-
τά χτυπήματα. Αμέσως μετά έβαλαν
μπρος και έφυγαν». Ωστόσο, εντύ-
πωση προκαλεί το ότι, αν και ο
μάρτυρας κατονομάζει το εμπλε-
κόμενο αλιευτικό και το διμελές
πλήρωμά του, οι Αρχές δεν τους
έχουν ακόμα καλέσει για να κα-
ταθέσουν.

Και οι πολιτικοί
Προ ολίγων ημερών το υπόμνη-
μα της οικογένειας Βαλυράκη
προς τον εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου, Βασίλειο Πλιώτα, παρέ-
δωσε στον Πρόεδρο της Βουλής
Κωνσταντίνο Τασούλα ο πρώ-
ην πρωθυπουργός και βουλευτής
Αχαΐας του ΚΙΝΑΛ, Γιώργος
Παπανδρέου. Μάλιστα ο πρώ-
ην πρωθυπουργός σε ανάρτηση
του στα μέσα κοινωνικής δικτύω-
σης επισήμανε ότι υπήρξαν αδι-
καιολόγητες καθυστερήσεις και
παλινωδίες στις έρευνες για τις ι-
διαιτέρως περίεργες συνθήκες
της απώλειάς του. Μεταξύ άλλων
τόνισε ότι “επιθυμία όλων μας, πο-
λιτικών και ενεργών πολιτών, δεν εί-
ναι να υποκαταστήσουμε τη δικαιο-
σύνη και να υποδείξουμε το έργο
των λειτουργών της, άλλα να συμβά-
λουμε με κάθε τρόπο στην καλή και
δημοκρατική λειτουργία των θε-
σμών, γιατί μόνο έτσι εμπεδώνεται
κλίμα εμπιστοσύνης μεταξύ των πο-
λιτών και των θεσμών και επικρατεί
αίσθημα δικαίου».

Στο θέμα αναφέρθηκε και από
του βήματος της Βουλής ο Αν-
δρέας Λοβέρδος, ο οποίος στις
18 Μαΐου μεταξύ άλλων υποστή-
ριξε: «Θα κάνω αναφορά και έκκλη-
ση προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης,
τον κ. Τσιάρα, να κάνει ό,τι περνάει
από το χέρι του και δικονομικά εί-
ναι δυνατόν να επιταχυνθούν οι δια-
δικασίες ανάκρισης για τη δολοφο-
νία του Σήφη Βαλυράκη. Μας απα-
σχολεί αυτό το θέμα. Είναι πρώην
Υπουργός, πρώην Βουλευτής επί
πολλά χρόνια. Είναι κρίμα πραγμα-
τικά οι οικείοι του να υφίστανται τε-
ράστια ταλαιπωρία λόγω του ότι κά-
ποιοι επιτήδειοι θέλουν να θάψουν
την ιστορία αυτή. Εμείς ζητάμε να υ-
πάρξει φως σε κάθε πτυχή αυτής της
υπόθεσης».
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Παίζουν τις...
κουμπάρες με 
τη δολοφονία
Βαλυράκη
• Πραγματογνώμονας, ιατροδικαστής και μάρτυρες κάνουν λόγο
για αλιείς που χτύπησαν τον πρώην υπουργό, αλλά λιμενάρχες και
εισαγγελέας Χαλκίδας κωλυσιεργούν απαράδεκτα, όπως αναφέρει
στο υπόμνημα προς τον κ. Πλιώτα η οικογένεια του εκλιπόντος
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Σε ένα δύσκολο για το ελλη-
νικό επιχειρείν τρίμηνο όπως
ήταν αυτό του Ιανουαρίου –
Μαρτίου του τρέχοντος έτους,
με την πανδημία του κορωνοϊ-
ού να μην σβήνει και την
πραγματική οικονομία να πα-
ραμένει ερμητικά κλειστή, η ε-
πιβεβαίωση των καλών οικο-
νομικών επιδόσεων της
INTRALOT στο εξεταζόμενο
διάστημα έφερε τα (δικαιολο-
γημένα) χαμόγελα στα χείλη
της διοίκησης Κόκκαλη. 

Του Νίκου τσαγκατάκη 

K
αι πώς να συμβεί διαφορε-
τικά όταν για παράδειγμα
τα έσοδα του ομίλου σημεί-
ωσαν άνοδο της τάξης του
9,3% σε ετήσια βάση και

διαμορφώθηκαν στα €102.000.000; Ή
πώς να μην πιστωθεί στα «συν» της
INTARLOT το γεγονός ότι το αποτύπω-
μα που άφησε η υγειονομική κρίση στο
στο EBITDA του Ομίλου κατά το α’ τρί-
μηνο περιορίστηκε στη ζώνη του 1,5 ε-
κατ. ευρώ; 

Δεν είναι όμως μόνοι αυτοί οι οικο-
νομικοί δείκτες της INTRALOT που ε-
πέδειξαν αντοχή και ισχυροποίηση κα-
τά τη διάρκεια του εξεταζόμενου δια-
στήματος. Ειδικότερα, τα κέρδη
EBITDA διαμορφώθηκαν στα 24,4 ε-
κατ. ευρώ (+55,4% σε ετήσια βάση), ε-
νώ τα προσαρμοσμένα κέρδη EBITDA
στα 20,8 εκατ. ευρώ (+56,4% σε ετή-
σια βάση). Σε ιδιαίτερα υψηλά επίπε-
δα –στο +127,4% σε ετήσια βάση– κι-
νήθηκαν στο α’ τρίμηνο του 2021 και
οι λειτουργικές ταμειακές ροές της
INTRALOT αγγίζοντας σε απόλυτους α-
ριθμούς τα 21,6 εκατ. ευρώ, την ώρα
που στο τέλος του εξεταζόμενου τριμή-
νου τα ταμειακά διαθέσιμα και ισο-
δύναμα του Ομίλου ανήλθαν στα 90,6
εκατ. ευρώ.

Καλή δουλεία έγινε εξάλλου και στο
επίπεδο των εταιρικών εξόδων όπου
τα λειτουργικά έξοδα του Ομίλου πα-
ρουσίασαν βελτίωση στο α’ τρίμηνο του
έτους σε ποσοστό 8,3% συγκριτικά με
την αντίστοιχη περίοδο του 2020, ενώ
τα λειτουργικά έξοδα των εταιρειών του
Ομίλου στην Ελλάδα μειώθηκαν κατά
25,7% σε ετήσια βάση, χωρίς να συνυ-
πολογίζονται οι δαπάνες που σχετίζο-
νται με τη βελτιστοποίηση της κεφαλαι-
ακής διάρθρωσης.

Σημειώνεται ακόμη ότι στο τέλος
Μαρτίου ’21 ο καθαρός δανεισμός
της INTRALOT ανήλθε στα 643,7 εκατ.
ευρώ, ενώ ο δείκτης καθαρών κερ-

δών/ζημιών μετά από φόρους και
δικαιώματα μειοψηφίας (ΝΙΑΤΜΙ)
από συνεχιζόμενες δραστηριότητες
διαμορφώθηκε στα -7,3 εκατ. ευρώ,
βελτιωμένο κατά 57,8% σε σύγκριση
με την αντίστοιχη περίοδο πέρυσι.

Μειωμένες κατά 48,2% σε ετήσια
βάση ήταν, τέλος, οι καθαρές επεν-
δύσεις της INTRALOT στο α’ τρίμηνο
του έτους ανερχόμενες στα 2,9 εκατ. ευ-
ρώ.

Η σημασία 
των στρατηγικών αγορών
για τη διοίκηση Κόκκαλη 
Αυτό που αποτυπώνουν οι αριθμοί πε-
ριέγραψε με λόγια ο πρόεδρος και δι-
ευθύνων σύμβουλος της INTRALOT,
Σωκράτης Κόκκαλης, εξηγώντας ότι
τα αποτελέσματα του ομίλου στο πρώτο
τρίμηνο του τρέχοντος έτους δείχνουν
σημαντική αύξηση των εσόδων και του
EBITDA, που οφείλεται στην ισχυρή
λειτουργική απόδοση και την επιτυχή
εφαρμογή μέτρων περιορισμού του κό-
στους, διατηρώντας παράλληλα μια ι-
σχυρή ρευστότητα. Σύμφωνα πάντα με
τον διοικητικό ηγέτη της η INTRALOT
θα συνεχίσει να κάνει focus σε στρατη-
γικές αγορές που δίνουν υψηλότερα
περιθώρια, θα υλοποιήσει νέα έργα, ό-

πως η Κροατία, και θα εγκαθιστά το νέο
προϊοντικό χαρτοφυλάκιό της, σημα-
τοδοτώντας συνολικά μια πολύ υγιή
λειτουργική απόδοση για το 2021.

Η εκπεφρασμένη επιλογή της διοί-
κηση Κόκκαλη για εστίαση σε στρατη-
γικές αγορές ενισχύεται από τα ίδια τα
αποτελέσματα. Παράδειγμα οι δραστη-
ριότητες της INTARLOT στην Βόρεια Α-
μερική, που υπό την ομπρέλα της
INTRALOT Inc., σημείωσαν σε ετήσια
βάση σημαντική ανάπτυξη όπως δεί-
χνει το +21,8% στον κύκλο εργασιών
και το +81,8% του EBITDA. 

Το ραντεβού 
της Γ.Σ. της 29ης Ιουνίου 
Με από την επίσημη ανακοίνωση των
οικονομικών αποτελεσμάτων του α΄
τριμήνου, η επόμενη σημαντική ημε-
ρομηνία που είναι σημειωμένη στο ε-
ταιρικό καλεντάρι είναι η 29η Ιουνίου.
Πρόκειται για την ημέρα που οι μέτο-
χοι της INTRALOT έχουν κληθεί σε τα-
κτική Γενική Συνέλευση προκειμένου
να αποφασίσουν για σημαντικά θέμα-
τα. Καταρχάς στην επερχόμενη Γ.Σ. θα
εκλεγεί νέο Διοικητικό Συμβούλιο
και θα καθοριστεί το είδος της Επιτρο-
πής Ελέγχου, η σύνθεσή της (αριθμός
μελών και ιδιοτήτων τους) και η θητεί-
ας της, ενώ στην ημερήσια διάταξη βρί-
σκεται και το θέμα της μεταβολής της
έδρας της εταιρείας εντός Αττικής.

Το σημαντικότερο θέμα, ωστόσο, εί-
ναι τα μέτρα για της αντιμετώπιση της
χρηματοοικονομικής κατάστασης που
καλούνται να υιοθετήσουν οι μέτοχοι
της INTRALOT δεδομένου ότι το σύνο-
λο των ιδίων κεφαλαίων της εταιρείας
είναι κατώτερο από το μισό του μετοχι-
κού κεφαλαίου.

Τέλος οι μέτοχοι καλούνται να απο-
φασίσουν για την ακύρωση 4,7 εκατ. ι-
δίων μετοχών που έχουν αποκτηθεί α-
πό την εταιρεία με αντίστοιχη μείωση
του μετοχικού κεφαλαίου της εταιρείας
κατά ποσό 1.410.000 ευρώ.

Ισχυρές αντοχές με 
το μάτι στις στρατηγικές
αγορές του εξωτερικού

Η ΥΓΙΗΣ ΛΕΙτΟΥΡΓΙΚΗ ΑΠΟΔΟΣΗ τΟΥ ΟΜΙΛΟΥ
ΕΙΝΑΙ Η ΠΡΟτΕΡΑΙΟτΗτΑ τΗΣ ΔΙΟΙΚΗΣΗΣ
ΚΟΚΚΑΛΗ ΓΙΑ τΟ τΡΕΧΟΝ ΕτΟΣ ↪

 τα αποτελέσματα του
ομίλου στο πρώτο

τρίμηνο του τρέχοντος
έτους δείχνουν σημαντική
αύξηση των εσόδων και
του EBITDA, που οφείλεται
στην ισχυρή λειτουργική
απόδοση και την επιτυχή
εφαρμογή μέτρων
περιορισμού του κόστους,
διατηρώντας παράλληλα
μια ισχυρή ρευστότητα
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T

o next big thing του
κλάδου των telecoms
δεν είναι άλλο από τα
δίκτυα πέμπτης γενιάς,

το γνωστό (ακόμη και στους…
συνωμοσιολόγους) 5G και γίνε-
ται αντιληπτό διά γυμνού ο-
φθαλμού ότι οι εγχώριοι παίκτες
της αγοράς «τρέχουν» από την
αρχή της χρονιάς τα πλάνα τους
αναφορικά με την επέκταση των
δικτύων τους. Η στοχοθεσία της
Cosmote, της Vodafone και της
Wind είναι ομολογουμένως αρ-
κετά φιλόδοξη, αν σκεφτεί κά-
ποιος ότι η μεν Cosmote έχει δε-
σμευτεί ότι μέχρι το τέλος του
τρέχοντος έτους το 5G δίκτυό της
θα καλύπτει το 50% του πληθυ-
σμού, αντίστοιχα στη Vodafone
επιδιώκουν να επιτύχουν κάλυ-
ψη του 40% του πληθυσμού μέ-
χρι το τέλος του α΄ τριμήνου του
2022, ενώ στη Wind κάνουν λό-
γο για πληθυσμιακή κάλυψη ά-
νω του 60% μέχρι το 2023. 

Αξίζει να σημειωθεί ότι έπει-
τα από τη δημοπρασία που έγι-
νε τον Δεκέμβρη του 2020 (σ.σ.
το συνολικό τίμημα ξεπέρασε τα
€372.000.000) για τη χορήγη-
ση του ραδιοφάσματος οι όροι
της σχετικής σύμβασης δεσμεύ-
ει τους τηλεπικοινωνιακούς πα-
ρόχους να έχουν διαθέσιμες μέ-
χρι το τέλος του 2023 δυνατό-
τητες πρόσβασης στις υπηρε-
σίες 5G τουλάχιστον στο 60%

του πληθυσμού. Το ποσοστό
αυτό σε βάθος εξαετίας, δηλα-
δή μέχρι το τέλος του 2026, ε-
πεκτείνεται στο 94%, ενώ στο
πλαίσιο της στρατηγικής της κυ-
βέρνησης για την ισόρροπη α-
νάπτυξη των υποδομών και την

αποφυγή αποκλεισμών, έχει
ληφθεί πρόνοια για την παρο-
χή υπηρεσίας 5G από τουλάχι-
στον έναν πάροχο σε 42 απο-
μακρυσμένες περιοχές, τόσο
στην παραμεθόριο όσο και στην
ενδοχώρα.

Σπρίνταρε 
κι έβαλε νέο στόχο 
Η πρώτη αποτίμηση του πόσο έ-
χει προχωρήσει το μεγαλεπήβο-
λο πρότζεκτ στη διάρκεια του
πενταμήνου που έχει μεσολαβή-
σει δείχνει ότι η Cosmote έχει
πάρει κεφάλι έναντι του ανταγω-
νισμού, καθώς από τους πρώ-
τους κιόλας μήνες του 2021 η
διοίκηση Τσαμάζ ξεπέρασε τον
ετήσιο στόχο του 50% που εται-
ρικά είχε τεθεί αναφορικά με
την πληθυσμιακή κάλυψη του
COSMOTE 5G στην ελληνική ε-
πικράτεια το τρέχον έτος. Αυτή
η εξέλιξη οδήγησε, μάλιστα, σε
αναθεώρηση στόχων προς τα
πάνω. Έτσι ο επόμενος πήχης
που κυνηγούν να υπερκερά-
σουν οι άνθρωποι της Cosmote
είναι να επιτευχθεί μέχρι το τέ-
λος του 2021 πανελλαδική πλη-

Πολύς λόγος γίνεται κατά
καιρούς για το επίπεδο των
ελληνικών πανεπιστημίων,
και ειδικά τα δύο εμβληματι-
κά… κατοικοεδρεύοντα στην
οδό Πατησίων πανεπιστη-
μιακά ιδρύματα –η παλιά Α-
ΣΟΕΕ και το Πολυτεχνείο–
περισσότερο απασχολούν
την επικαιρότητα για αστυ-
νομικής φύσης ζητήματα πα-
ρά για τα επιστημονικά επι-
τεύγματά τους. 
Κι όμως, η πραγματικότητα
δεν είναι πάντα αυτή που α-

ποτυπώνεται στα ρεπορτάζ,
αλλά εκείνη της ακαδημαϊ-
κής αριστείας που πηγάζει α-
πό τη γνώση εντός των αμ-
φιθεάτρων. 
Ένα τέτοιο δείγμα αριστείας
είναι και η σημαντική διε-
θνής διάκριση που πέτυχε το
Οικονομικό Πανεπιστήμιο
της Αθήνας, καταφέρνοντας
να καταταχθεί για το 2021
μεταξύ των θέσεων 201-
300 παγκοσμίως στο πεδίο
της «Διοίκησης Επιχειρήσε-
ων (Business

Administration)», ενώ ήταν
και το μοναδικό ελληνικό
Πανεπιστήμιο που συμπερι-
λήφθηκε στα κορυφαία 400
πανεπιστήμια όλου του κό-
σμου στο εν λόγω πεδίο. 
Αξίζει να σημειωθεί ότι μέσα
σε μία –δύσκολη λόγω παν-
δημίας– ακαδημαϊκή χρονιά,
όπως ήταν το 2020, το ίδρυ-
μα βελτίωσε σημαντικά την
«επίδοσή» του, δεδομένου ό-
τι πέρσι είχε καταταχθεί με-
ταξύ των θέσεων 301-400.
Η σχετική αξιολόγηση έγινε

ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΑΘΗΝΩΝ: Στη λίστα με τα top ιδρύματα παγκο                       

Πήρε κεφάλι 
στην ανάπτυξη 
του 5G η CosmoteΤετ-α-τετ για 

τη βιωσιμότητα
του ελληνικού
χρέους
Μετά από τα… τρεχάματα ε-
ντός των συνόρων (προσω-
ρινά στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ
για το ΑΕΠ του α΄ τριμήνου
του 2021, προετοιμασία νέας
εξόδου της Ελλάδας στις α-
γορές, ανακοίνωση αύξησης
αντικειμενικών αξιών των α-
κινήτων κ.λπ.), ο υπουργός
Οικονομικών, Χρήστος Σταϊ-
κούρας, ετοιμάζει τις βαλί-
τσες του για το Λουξεμβούρ-
γο. Εκεί, την ερχόμενη Πέ-
μπτη 17 Ιουνίου, θα πραγμα-
τοποιηθεί η μηνιαία «μάζω-
ξη» του Eurogroup, αλλά
στην ατζέντα του «τσάρου»
υπάρχει ένα άλλο τετ-α-τετ
που θα λάβει χώρα στο περι-
θώριο της συνεδρίασης. 
Πρόκειται για τη συνάντηση
που θα έχει ο Έλληνας
ΥΠ.ΟΙΚ. με τον Κλάους Ρέ-
γκλινγκ, τον επικεφαλής του
Ευρωπαϊκού Μηχανισμού
Σταθερότητας (ESM). Υπό
άλλες συνθήκες, μια τέτοια
επίσκεψη θα σήμαινε συνα-
γερμό, ωστόσο η διά ζώσης
επαφή των δύο ανδρών ανα-
μένεται να διεξαχθεί σε καλό
κλίμα, όπως είχε γίνει και κα-
τά την πρόσφατη συνάντηση
που είχαν στην Αθήνα, κατά
την επίσκεψη του Ρέγκλινγκ.
Βασικό θέμα της συζήτησης
θα είναι η νέα ανάλυση για
το ελληνικό χρέος, το οποίο
με τη σφραγίδα του ESM χα-
ρακτηρίζεται βιώσιμο. 
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από έναν από τους πιο ανα-
γνωρισμένους φορείς αξιολό-
γησης πανεπιστημίων διε-
θνώς, τη διεθνή λίστα κατάτα-
ξης Πανεπιστημίων Shanghai
(Academic Ranking of World
Universities), που κατέταξε τα
κορυφαία Πανεπιστήμια πα-
γκοσμίως ανά επιστημονικό
πεδίο για το 2021, αφού πρώ-
τα είχε συγκεντρώσει δεδομέ-
να από 4.000 ιδρύματα ανώ-
τατης εκπαίδευσης.
Για την κατάταξη των
πανεπιστημίων στο πεδίο της

«Διοίκησης Επιχειρήσεων»
συγκεντρώθηκαν ερευνητικά
δεδομένα από τη διαδικτυακή
επιστημονική βάση δεδομένων
«Web of Science», και τα
κριτήρια αξιολόγησης ήταν ο
αριθμός των δημοσιεύσεων σε
υψηλού κύρους επιστημονικά
περιοδικά, ο αριθμός των
αναφορών ανά δημοσίευση
και ο αριθμός των
δημοσιεύσεων από διεθνείς
συνεργασίες.
Αναφερόμενος στη νέα διεθνή
αναγνώριση του Οικονομικού

Πανεπιστημίου της Αθήνας, ο
αντιπρύτανης Ακαδημαϊκών Υ-
ποθέσεων και Προσωπικού
τού ΟΠΑ, καθηγητής Βασίλης
Βασδέκης, δήλωσε ότι αποτε-
λεί απόδειξη του σταθερού
προσανατολισμού του ιδρύμα-
τος στην αριστεία, συμπληρώ-
νοντας ότι «το παραγόμενο επι-
στημονικό έργο απολαμβάνει
της εμπιστοσύνης της διεθνούς
ακαδημαϊκής κοινότητας και α-
ναδεικνύει το πολύ υψηλό επί-
πεδο ποιότητας του ερευνητι-
κού προσωπικού μας».

ALPHA BANK: Χαμόγελα για την ανταπόκριση των εγχώριων θεσμικών επενδυτών στο Project Tomorrow

MYTILINEOS: Στην επίσημη
λίστα υποστηρικτών της
διεθνούς πρωτοβουλίας TCFD
Την πρωτιά να είναι η ελληνική εταιρεία που «ντεμπουτά-
ρει» στην επίσημη λίστα των υποστηρικτών της διεθνούς
πρωτοβουλίας Task Force on Climate-related Financial
Disclosures (TCFD) κατέκτησε η MYTILINEOS. Η πρωτο-
βουλία TCFD, υπό την προεδρία του Michael R.
Bloomberg, ιδρυτή του Bloomberg LP and Bloomberg
Philanthropies, παρέχει στους συμμετέχοντες οργανισμούς
(βλ. δημόσιες και ιδιωτικές επιχειρήσεις, κεντρικές τράπε-
ζες, χρηματιστήρια, οργανισμοί αξιολόγησης πιστοληπτι-
κής ικανότητας και χρηματοπιστωτικοί οργανισμοί, ακόμη
και κυβερνήσεις) απαραίτητο υποστηρικτικό υλικό και συ-
στάσεις για την αντιμετώπιση των οικονομικών επιπτώσε-
ων της κλιματικής αλλαγής, και εύλογα η ένταξη της
MYTILINEOS σε αυτήν αποτελεί ακόμη μία απόδειξη των
ESG δεσμεύσεων που έχει αναλάβει η ελληνική εταιρεία α-
ναφορικά με την προστασία από την κλιματική αλλαγή και
τη δημιουργία ενός πιο
ανθεκτικού χρηματοοι-
κονομικού συστήματος.
Βασική επιδίωξη της
πρωτοβουλίας TCFD εί-
ναι να βοηθηθεί η επεν-
δυτική κοινότητα, προ-
κειμένου να προσδιορί-
σει τις πληροφορίες που
απαιτούνται για την εκτί-
μηση και την κοστολόγη-
ση των κινδύνων, αλλά και των ευκαιριών που συνδέονται
με την κλιματική αλλαγή, στο πλαίσιο των επενδυτικών α-
ποφάσεων. Ταυτόχρονα, σε επίπεδο επιχειρήσεων η προ-
σαρμογή στις συγκεκριμένες συστάσεις δεν είναι μόνο ζή-
τημα Βιώσιμης Ανάπτυξης, αλλά και ζήτημα χρηματοδότη-
σης, στρατηγικής και καλύτερης διαχείρισης κινδύνων. 

Ειδικότερα, η εφαρμογή των συστάσεων TCFD θα πα-
ρέχει στη MYTILINEOS:

• Ευκολότερη και καλύτερη πρόσβαση σε χρηματοοι-
κονομικά κεφάλαια, αυξάνοντας την εμπιστοσύνη των ε-
πενδυτών και των δανειστών, και διασφαλίζοντας ότι οι
κίνδυνοι που σχετίζονται με το κλίμα αξιολογούνται και
διαχειρίζονται κατάλληλα,

• Τη δυνατότητα δημοσιοποίησης σημαντικών πληρο-
φοριών που σχετίζονται με την κλιματική αλλαγή σε χρη-
ματοοικονομικές καταχωρίσεις,

• Αυξημένη ευαισθητοποίηση και κατανόηση των κιν-
δύνων και των ευκαιριών που σχετίζονται με το κλίμα, α-
ποσκοπώντας στην καλύτερη διαχείρισή τους, καθώς και
σε έναν πιο ενημερωμένο στρατηγικό σχεδιασμό, και

• Την ικανότητα προληπτικής αντιμετώπισης των απαι-
τήσεων των επενδυτών για πληροφορίες σχετικές με το κλί-
μα, δεδομένου του ολοένα αυξανόμενου ενδιαφέροντος της
επενδυτικής κοινότητας για τα προαναφερθέντα θέματα.

θυσμιακή κάλυψη του COSMOTE
5G στα επίπεδα του 60%.

Επί του παρόντος το
COSMOTE 5G έχει φθάσει σε 29
πόλεις και νησιά της Ελλάδας, συ-
μπεριλαμβανομένων της Αθήνας
και της Θεσσαλονίκης. Ειδικότε-
ρα από τα τέλη του 2020 το 5ης
γενιάς δίκτυο της εταιρείας είναι
διαθέσιμο στη Θεσσαλία σε Βόλο,
Καρδίτσα, Λάρισα, Τρίκαλα, στην
Ήπειρο σε Ιωάννινα και Ηγουμε-
νίτσα, στην Ανατολική Μακεδονία
και Θράκη σε Δράμα, Καβάλα,
Ξάνθη, στην Κεντρική Μακεδονία
σε Γιαννιτσά, Νάουσα, Σέρρες, κα-
θώς και στη Μυτιλήνη της Λέ-
σβου, ενώ το πρώτο τρίμηνο του

2021 προστέθηκε η Πάτρα και η
Κέρκυρα. Επιπρόσθετα, τις απε-
ριόριστες δυνατότητες του
COSMOTE 5G μπορούν πλέον να
απολαμβάνουν κάτοικοι και επι-
σκέπτες στο Ηράκλειο Κρήτης, στο
Πόρτο Χέλι Αργολίδας, στη Σα-
ντορίνη, την Αμοργό, τα Κουφο-
νήσια και τη Σίκινο, καθώς και
στα νησιά του Αργοσαρωνικού
(Σαλαμίνα, Αίγινα, Ύδρα, Πόρος,
Σπέτσες και Αγκίστρι). Εξάλλου,
οι συνδρομητές τής Cosmote μπο-
ρούν να απολαμβάνουν 5G και
στην εθνική οδό Αμφιλοχίας - Ιω-
αννίνων. Θυμίζεται ότι άπαντες οι
συνδρομητές της Cosmote, είτε
πρόκειται για ιδιώτες είτε για επι-
χειρήσεις, που διαθέτουν 5G συ-
σκευή πιστοποιημένη στο δίκτυο
Cosmote, μπορούν να έχουν πρό-
σβαση στο δίκτυο COSMOTE 5G,
χωρίς καμία επιπλέον χρέωση κι
ανεξαρτήτως προγράμματος (συμ-
βόλαιο, καρτοσυμβόλαιο, καρτο-

κινητή). Αναφερόμενος στη χρο-
νική υπέρβαση των στόχων της
Cosmote, ο chief officer Τεχνολο-
γίας και Λειτουργιών του Ομίλου
ΟΤΕ, Στέφανος Θεοχαρόπου-
λος, υπογράμμισε ότι «η δυναμική
ανάπτυξη του COSMOTE 5G σε όλη
τη χώρα υλοποιείται χάρη στην εντα-
τική δουλειά των ανθρώπων μας», δε-
σμευόμενος ότι η επέκταση του δι-
κτύου 5G που έφερε πρώτη στην
Ελλάδα η Cosmote θα συνεχιστεί
με γοργούς ρυθμούς.

Υποδομές του μέλλοντος
Το Cosmote Gigaspeed Network
διαμορφώνει τις υποδομές που ο-
δηγούν την Ελλάδα στο μέλλον.
Με τεχνολογίες αιχμής, όπως το
5G και το Fiber to the Home, το
Cosmote Gigaspeed Network α-
νταποκρίνεται στις ανάγκες της
νέας ψηφιακής εποχής, ανοίγο-
ντας απεριόριστες δυνατότητες
και συμβάλλοντας στη δημιουργία
ενός κόσμου καλύτερου για ό-
λους. Έχοντας δεσμευτεί να ηγη-
θεί του ψηφιακού μετασχηματι-
σμού, ο Όμιλος ΟΤΕ είναι ο με-
γαλύτερος επενδυτής σε νέες τε-
χνολογίες και υποδομές στην Ελ-
λάδα. Με περίπου 5 δισ. ευρώ ε-
πενδύσεις την περασμένη δεκαε-
τία και με επενδυτικό πλάνο ύ-
ψους 2 δισ. ευρώ για την τρέχου-
σα τετραετία, δημιουργεί τις υπο-
δομές για την Κοινωνία των
Gigabit.

ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΑΘΗΝΩΝ: Στη λίστα με τα top ιδρύματα παγκο                  σμίως στο επιστημονικό πεδίο τού «Business Administration»

Με το δεξί φαίνεται πως μπήκε η εβδομάδα για την Alpha Bank, καθώς η
διαδικτυακή παρουσίαση του Project «Tomorrow», του νέου στρατηγικού
σχεδίου της τράπεζας, έτυχε σύμφωνα με τη διοίκηση του χρηματοπιστωτι-
κού ιδρύματος, της θερμής προσοχής των εγχώριων θεσμικών επενδυτών.
Οι περίπου 50 συμμετέχοντες διαχειριστές χαρτοφυλακίου άκουσαν τον
CEO της Alpha, Βασίλη Ψάλτη, τον γενικό διευθυντή (CFO), Λάζαρο Πα-
παγαρυφάλλου, και τον Head of IR της τράπεζας, Δημήτρη Κωστόπουλο, να
παρουσιάζουν το Project «Tomorrow», επικεντρωνόμενοι στα αναπτυξιακά
χαρακτηριστικά της ΑΜΚ της Alpha Bank, καθώς και στα προσδοκώμενα έ-
σοδα από την επέκταση κατά 8 δισ. ευρώ του δανειακού χαρτοφυλακίου
στην Ελλάδα την περίοδο 2021-2024, εκ των οποίων τα 5 δισ. αναμένεται

να χορηγηθούν στο πλαίσιο του ευρωπαϊκού Μηχανισμού Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας για την αντιμετώπιση των οικονομικών συνεπειών της παν-
δημίας. Τα έσοδα αναμένεται να ενισχύσουν τον Δείκτη Απόδοσης Ιδίων
Κεφαλαίων της Alpha Bank κατά 3 ποσοστιαίες μονάδες με στόχο η συνο-
λική απόδοση RoE να ανέλθει στο 10% το 2024, έναντι προσδοκώμενης α-
πόδοσης ~7% το 2022. Θυμίζεται ότι στο πλαίσιο της ΑΜΚ της Alpha Bank
θα ικανοποιηθούν κατά προτεραιότητα και σε αναλογία με το ποσοστό συμ-
μετοχής τους στο μετοχικό κεφάλαιο οι υφιστάμενοι μέτοχοι, ενώ η ημερο-
μηνία καταγραφής (record date) στο μετοχολόγιο αναμένεται να ανακοι-
νωθεί μετά την έγκριση από τη Γενική Συνέλευση και κοντά στην ημερομη-
νία έγκρισης του Ενημερωτικού Δελτίου, περί την 20ή Ιουνίου 2021.

Μόλις στο πρώτο
πεντάμηνο του

έτους η Cosmote
ξεπέρασε τον ετήσιο
στόχο του 50% της
πληθυσμιακής κάλυψης
και ανέβασε τον πήχη
στο 60% έως το τέλος
του 2021
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με την Καίτη νικολοπούλουΙχνηλατωντας… με την Καίτη νικολοπούλουΙχνηλατωντας…

«Είμαστε όλοι Έλληνες. 
Οι νόμοι μας, η λογοτεχνία
μας, η θρησκεία μας, 
οι τέχνες μας έχουν 
τις ρίζες τους στην Ελλάδα», 

έλεγε ο Άγγλος ποιητής 
Πέρσι Σέλλεϋ

Μ
ια τραγική αλή-
θεια, που όμως
δεν την ασπάζο-
νται όλοι, ούτε
καν οι συμπα-

τριώτες του, αφού κρατούν δέ-
σμια τα ιερά Μάρμαρα του Παρ-
θενώνα στα δικά τους μουσεία,
σε μια προσπάθεια να τα οικειο-
ποιηθούν. 

Ευτυχώς στον αντίποδα υπάρ-
χουν φωνές σαν εκείνες του Σέλ-
λεϋ σημερινές, που αντιστέκο-
νται σε αυτήν τη βαρβαρότητα.
Μία από αυτές είναι η φωνή της
Αθηνάς Τρανούλη, που κάνει α-
γώνα για την επιστροφή των
κλεμμένων Μαρμάρων του Παρ-
θενώνα στη βάση τους, στο Μου-
σείο της Ακρόπολης, να σμίξουν
τα κομμάτια τους και να λάμψουν
στον τόπο της δημιουργίας τους.

Γι’ αυτόν τον σημαντικό σκο-
πό, η Αθηνά Τρανούλη δημι-
ούργησε το κίνημα Athena Take
Me Home, με αλλεπάλληλες κι-
νήσεις στη διάδοση του μεγάλου
σκοπού, όπως δείχνει και ο τίτ-
λος του. Μία από αυτές τις μεγα-
λειώδεις κινήσεις παρουσίασε τη
Δευτέρα στο Θησείο, με θέα τον
ιερό βράχο της Ακρόπολης, όπου
έγινε η παρουσίαση του πρώτου
κόμικ του Athena Take Me
Home, «Παππού, θα μου πεις μια
ιστορία;».

Την παρουσίαση έκαναν η
Βούλα Κοζομπόλη, πρόεδρος
των Olympians, ο αγαπητός και
πολυτάλαντος Χάρης Ρώμας, η
Αθηνά Τρανούλη, ο Μανώλης

Μουμαλίδης, συνδημιουργός
του κόμικ, ενώ τη συζήτηση συ-
ντόνισε η δημοσιογράφος Μά-
γδα Τσέγκου. Ο περιφερειάρ-
χης Γιώργος Πατούλης ευχήθη-
κε να είναι καλοτάξιδο κι ο αγώ-

νας για την επιστροφή της πολιτι-
στικής μας κληρονομιάς να είναι
επιτυχής.

Το κίνημα Athena Take Me
Home ξεκίνησε τις δράσεις του το
2017, από τη σχεδιάστρια μόδας

Αθηνά Τρανούλη. Σκοπός του
κόμικ είναι τα παιδιά να έρθουν
σε επαφή με την ελληνική ιστορία
και να μάθουν για την τραγική
κλοπή που πραγματοποιήθηκε σε
βάρος του ελληνικού πολιτισμού!

Όλο αυτό προκύπτει μέσα από τη
διήγηση του ήρωά μας στον εγγο-
νό του. Ένα ταξίδι από την Ακρό-
πολη (1801) στο Λονδίνο σαν
λαθρεπιβάτης και μεταφορά στη
σύγχρονη Ελλάδα…

Στην εκδήλωση παραβρέθη-
καν ο περιφερειάρχης Γιώργος
Πατούλης, ο Κωνσταντίνος
Μπογδανος βουλευτής Α΄ Αθη-
νων, οι αντιπεριφερειάρχες
Γιώργος Δημόπουλος, Λουκία
Κεφαλογιαννη, Ανδρέας Λεο-
τσάκος και Μαίρη Κουρή, η
Βούλα Σαραντάρη, ο πρόεδρος
της Ακαδημίας Βραβείων Δημή-
τρη Μουζακίτης, ο θεατρικός ε-
πιχειρηματίας Δημήτρης Αγγε-
λόπουλος, ο Δημήτρης Παπα-
νικολάου, η Ηρώ Μουκίου, η
Νένα Χρονοπούλου, η Μάρτζυ
Ρομπότη, η Οδύσσεια Κων-
στάντουρα, ο Γιώργος Γκα-
μπιεράκης, ο Λάμπρος Κερα-
μίδας, η Αμαλία Ρόντου και
πολλές προσωπικότητες του πο-
λιτισμού και των τεχνών.

«Παππού, θα μου
πεις μια ιστορία;»
• Με μεγάλη επιτυχία πραγματοποιήθηκε 
η παρουσίαση του πρώτου κόμικ τού Athena
Take Me Home, της Αθηνάς Τρανούλη
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ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: ΝΙΚΟΣ ΤΣΑΓΚΑΤΑΚΗΣ

ΣΤΙΣ ΓΕΙΤΟΝΙΕΣ

ΤΟΥ ΚΟΣΜΟΥ 

ΡΑΤΚΟ ΜΛΑΝΤΙΤΣ
Ισόβια ίσον ισόβια
για τον «Χασάπη 
της Βοσνίας» 
Ούτε η έφεση δεν γλίτωσε τελικά από τα ισόβια δε-
σμά τον πρώην στρατιωτικό ηγέτη των Σέρβων της
Βοσνίας, Ράτκο Μλάντιτς, που έχει καταδικαστεί για
γενοκτονία, εγκλήματα κατά της ανθρωπότητας που
διαπράχθηκαν κατά τη διάρκεια του πολέμου της Βοσ-
νίας από το 1992 έως το 1995. 

«Το τμήμα προσφυγών επιβεβαιώνει την ποινή της ι-
σόβιας κάθειρξης σε βάρος του Ράτκο Μλάντιτς», ανα-
φέρει η σχετική ανακοίνωση που εξεδόθη από τον Μη-
χανισμό για τα Διεθνή Ποινικά Δικαστήρια (MTPI), που
εδρεύει στη Χάγη, απορρίπτοντας την έφεση του Μλά-
ντιτς. Ο άνθρωπος που αποκλήθηκε από τα διεθνή
ΜΜΕ «Χασάπης της Βοσνίας» καταδικάστηκε το 2017
για κατηγορίες γε-
νοκτονίας, εγκλημά-
των κατά της αν-
θρωπότητας και ε-
γκλημάτων πολέμου
διαπραχθέντων στη
διάρκεια της εμφύ-
λιας σύρραξης στην
πρώην Γιουγκοσλα-
βία την περίοδο
1992-1995. Στις πα-
ραπάνω φρικαλεό-
τητες συμπεριλαμ-
βάνεται, φυσικά, η
τρομοκράτηση του
άμαχου πληθυσμού
του Σεράγεβο κατά τη διάρκεια της πολιορκίας των
43 μηνών και της σφαγής περισσότερων από 8.000
μουσουλμάνων ανδρών και αγοριών στη Σρεμπρένι-
τσα το 1995.

• Εν αναμονή νέας κυβέρνηση χωρίς τον Νετανιάχου μετά από σχεδόν
13 χρόνια, οι ισραηλινές υπηρεσίες εσωτερικής ασφάλειας βρίσκονται επί
ποδός πολέμου υπό τον φόβο ακόμη και πολιτικών δολοφονιών

ΙΣΡΑΗΛ: Στο κόκκινο 
η πόλωση πριν από την 
ψήφο εμπιστοσύνης
Η αυριανή Κυριακή, 13 Ιουνίου, είναι η D-
Day για τα πολιτικά πράγματα του Ισραήλ,
καθώς εκτός συγκλονιστικού απροόπτου
στην Κνέσετ –στο ισραηλινό Κοινοβούλιο–
θα δοθεί η μάχη της ψήφου εμπιστοσύνης
για τη νεοεκλεγείσα βαβυλωνιακή συμμα-
χία 8 πολιτικών σχηματισμών που έπειτα
από την ήττα του Μπέντζαμιν Νετανιάχου
στις κάλπες της 2ας Ιουνίου θα… αποπει-
ραθούν να κυβερνήσουν τη χώρα. 

Κ
αι μόνο το γεγονός ότι συμπράττουν δύο
κόμματα της μέχρι πρότινος ισραηλινής α-
ντιπολίτευσης, δύο κόμματα του κεντρώου
χώρου, τρία κόμματα της δεξιάς (ανάμεσά
τους το ακροδεξιό «Yamina») και η αραβική

ισραηλινή (ισλαμιστική) παράταξη Raam, καθιστά εξ
ορισμού δύσκολο το στοίχημα της επόμενης διακυ-
βέρνησης του Ισραήλ. 

Ακόμη πιο δύσκολο φαίνεται να είναι ωστόσο να…
γλιτώσουν οι αντίπαλοί του από τον Νετανιάχου, που

αν και για πρώτη φορά μετά από 12 χρόνια μένει ε-
κτός νυμφώνος, συνεχίζει να είναι τρόπον τινά ο κατα-
λύτης των εξελίξεων. Είναι χαρακτηριστικό ότι ο ηγέ-
της του ακροδεξιού Yamina, Ναφτάλι Μπένετ, που
προορίζεται για πρωθυπουργός της πολυμελούς συ-
γκυβέρνησης επικοινώνησε τις προηγούμενες ημέρες
με τον πρόεδρο της Κνέσετ (σ.σ. είναι μέλος του Λι-
κούντ και πιστός στον Νετανιάχου) επαναλαμβάνο-
ντάς του τις υποψίες του ότι ο πρώην πρωθυπουργός
πιέζει να καθυστερήσει η διαδικασία της ψήφου εμπι-
στοσύνης προκειμένου να κερδίσει χρόνο και να προ-

σπαθήσει να βρει πρόθυμους να αποσκιρτήσουν.
Από την πλευρά του ο Νετανιάχου διατρανώνει μέ-

σω τοποθετήσεών του στα κοινωνικά δίκτυα τη θέση
του ότι η πολυκομματική σύμπραξη που θα αναλάβει
την εξουσία αποτελεί μία «επικίνδυνη κυβέρνηση της α-
ριστεράς», ενώ οι υποστηρικτές του Νετανιάχου απο-
καλούν τους αντιπάλους «προδότες», απειλώντας τους
μάλιστα είτε λεκτικά μέσω διαδικτύου είτε και με συ-
γκεντρώσεις μπροστά από τις κατοικίες των ηγετών του
νέου συνασπισμού.

Ανεβαίνει το θερμόμετρο της έντασης 
Το θερμόμετρο της πόλωσης χτυπάει κόκκινο σε τέτοιο
βαθμό που ισραηλινά ΜΜΕ, όπως η εφημερίδα
«Yediot Aharonot», κάνουν λόγο για ένα κλίμα που «θυ-
μίζει τις μέρες πριν από τον θάνατο του Γιτζχάκ Ραμπίν», α-
ναμοχλεύοντας τις οδυνηρές μνήμες του 1995, όταν έ-
πειτα από τις συμφωνίες του Όσλο για την αυτονομία
της Παλαιστίνης ο τότε Ισραηλινός πρωθυπουργός δο-
λοφονήθηκε από Εβραίο εξτρεμιστή. Είναι, δε, τέτοια η
ένταση, που ο συνήθως διακριτικός στις δημόσιες το-
ποθετήσεις του επικεφαλής της υπηρεσίας εσωτερικής

ασφάλειας του Ισραήλ, γνωστής
με το ακρωνύμιο Σαμπάκ ή Σιν
Μπετ, Ναντάβ Αγκραμάν, έχει
επιστήσει την προσοχή των πο-
λιτικών αξιωματούχων απένα-
ντι στην «αύξηση της ρητορικής
που προτρέπει σε βία, κυρίως στα
μέσα κοινωνικής δικτύωσης». «Αυ-
τή η ρητορική», υπογραμμίζει ο
Αγκραμάν, «μπορεί να θεωρηθεί
από ορισμένα άτομα ή ορισμένες
ομάδες ως άδεια για βιαιότητες
που μπορεί να καταλήξουν σε θα-
νάσιμους τραυματισμούς».

Και σαν να μην έφταναν όλα
τα παραπάνω, λάδι στη φωτιά
αναμένεται να ρίξει και η πραγ-
ματοποίηση μίας αμφιλεγόμε-
νης πορείας Ισραηλινών υπο-
στηρικτών της άκρας δεξιάς
στην Ιερουσαλήμ την ερχόμενη

Τρίτη, για την οποία οι ισραηλινές αρχές έδωσαν τη
σχετική έγκριση διεξαγωγής. Σημειώνεται ότι μία ημέ-
ρα πριν οι διοργανωτές της πορείας είχαν ανακοινώσει
τη ματαίωσή της, καθώς η διαδρομή που θα ακολου-
θούσε –εν μέρει μέσα από τις παλαιστινιακές συνοι-
κίες της Παλιάς Πόλης και την Πύλη της Δαμασκού–
δεν εγκρίθηκε από την αστυνομία. Μετά όμως από τη
συνεδρίαση του ισραηλινού υπουργικού συμβουλίου
για θέματα ασφάλειας, ανακοινώθηκε ότι η πορεία θα
γίνει στις 15/6 σε μια διαδρομή που θα καθοριστεί α-
πό την αστυνομία και τους διοργανωτές της.

ΠΡΟΑΝΑΓΓΕΛΙΑ ΓΑΜΟΥ
Ο Χρυσοβαλεντίνος Ιωάννης Ευσταθίου του
Κωνσταντίνου και της Μαριάνθης, το γένος
Κωλέτση, που γεννήθηκε στο Μπερκνεόστατ

Γερμανίας και κατοικεί στο Κορωπί, και η
Καλλιόπη Κουσκουνά του Κωνσταντίνου-

Κλεάνθη και της Ελευθερίας, το γένος
Μωριάτη, που γεννήθηκε στην Αθήνα και

κατοικεί στο Κορωπί, θα έρθουν σε γάμο στο
Δημαρχείο Κρωπίας.



Του Μανώλη 
Δράκου

Αφού έχασε την
μπάλα με την ο-
λιστική μελέτη
που θέλησε να

επιβάλει στην ΕΠΟ (κι έβα-
λε τον πρωθυπουργό να υπο-

γράφει εκθέσεις ιδεών που
δεν μπορούσαν να είχαν καμία
εφαρμογή) και έσπασε τα μού-
τρα του με τις μεθοδεύσεις για
τις εκλογές στην ΕΟΚ, το επι-
τελικό κράτος του Γ. Γεραπε-
τρίτη επιχειρεί νέα παρέμβαση
στον χώρο του ποδοσφαίρου.

Την ώρα που άπαντες αγωνι-
ούν για το αν η χώρα θα μπορέσει
να χτίσει τείχος ανοσίας για τον
κορωνοϊό ενόψει του χειμώνα, ο
υπουργός Επικρατείας ασχολείται
με τροπολογίες που όχι μόνο δεν
έχουν κανένα όφελος για το κοι-
νωνικό σύνολο, αλλά αντίθετα ε-
πιφέρουν μεγαλύτερη αναστάτω-
ση στο χώρο του ποδοσφαίρου.

Προφανώς ο επιτελικός… δεν
έμαθε απ’ όσα έπαθε και συνεχίζει
να θέλει να διαμορφώσει τη δική
του ποδοσφαιρική ατζέντα στην
κυβερνητική πολιτική, χωρίς όμως
να αντιλαμβάνεται ότι όσο παρεμ-
βαίνει δημιουργεί μεγαλύτερα
προβλήματα απ’ όσα επιχειρεί να
λύσει… Είναι αμφίβολο αν ξέρει
και ο ίδιος τι θέλει να κάνει, αλλά
το νέο πεδίο των παρεμβάσεων
του Γ. Γεραπετρίτη ξεκίνησε από
τον ιστορικό Πανιώνιο.

Η ομάδα της Νέας Σμύρνης υ-
ποβιβάστηκε πέρσι από τη Super
League1 στη Super League2, κι ε-
πειδή δεν είχε χρήματα για να συμ-
μετάσχει στο πρωτάθλημα προτί-
μησε να πέσει άλλες δύο κατηγο-
ρίες και να βρεθεί στο ερασιτεχνι-
κό πρωτάθλημα της Γ΄ Εθνικής,
για να παραμείνει ένα χρόνο (ό-
πως προβλέπεται) και στη συνέ-
χεια να διεκδικήσει ξανά την επι-
στροφή της προς τις ανώτερες κα-
τηγορίες. Βαρίδι στην προσπάθεια
της ομάδας είναι τα 8 εκατ. ευρώ
χρέη προς το Δημόσιο (ΙΚΑ και Ε-

φορία), τα οποία προϋπήρχαν από
προηγούμενες διοικήσεις και εξα-
κολουθούν να ακολουθούν τον
σύλλογο. 

Η προηγούμενη διοίκηση του
Χρήστου Δάρρα (η οποία δεν δη-

μιούργησε, αλλά κληρονόμησε τα
χρέη όταν ανέλαβε από τους προ-
κατόχους τής ΠΑΕ) προσπάθησε
να τα ρυθμίσει, αλλά ούτε η έντα-
ξη στον Εξωδικαστικό Μηχανισμό
πέτυχε, ούτε στις 120 δόσεις μπό-
ρεσε να μπει ο Πανιώνιος, με απο-
τέλεσμα να διαιωνίζονται και να
τοκίζονται, αλλά και να προκαλούν
μέχρι και δέσμευση περιουσίας
στον πρώην πρόεδρο της νεο-
σμυρνιώτικης ΠΑΕ .

Η κυβέρνηση διά του Λευτέρη
Αυγενάκη επεχείρησε να φέρει
τροπολογία για να μεταφέρει τα
χρέη στα φυσικά πρόσωπα (στον
πρόεδρο και διευθύνοντα σύμβου-
λο που κατά σύμπτωση στον Πα-
νιώνιο ήταν το ίδιο πρόσωπο, δη-
λαδή ο γιατρός Χρ. Δάρρας), ό-
πως συμβαίνει με τις Ανώνυμες Ε-
ταιρείες, όμως την τελευταία στιγ-

μή (κι ενώ η τροπολογία είχε προ-
ωθηθεί από τον αναπληρωτή υ-
πουργό Ανάπτυξης, Νίκο Παπα-
θανάση, στο νομοσχέδιο της κυ-
βέρνησης για τον Αθλητισμό και έ-
φτασε μέχρι τη γραμματεία της κυ-
βέρνησης) αποσύρθηκε με πρωτο-
βουλία του Γ. Γεραπετρίτη και
του υφυπουργού παρά τω πρωθυ-
πουργώ, Θεόδωρου Λιβάνιου.

Ήταν τόσο… φωτογραφική η
τροπολογία για τον Πανιώνιο, που
καθόριζε σαφώς ότι αφορούσε
μόνο τις ομάδες που είχαν υποβι-
βαστεί από τον Απρίλιου του 2020
και μετά, ώστε να καταλάβει και ο
πλέον αδαής ότι ο μοναδικός σύλ-
λογος που θα μπορούσε να κάνει
χρήση της ήταν η ομάδα της Νέας
Σμύρνης.

Αυτομάτως, στον Πανιώνιο ζή-
τησαν ραντεβού από τον Γεραπε-

Μια ακόμη παρέμβαση του Γ. Γεραπετρίτη στο ποδόσφαιρο,
μετά τις «ομορφιές» του για εκλογικά κωλύματα (όρια ηλικίας

και θητειών, πάσχουσα υποψηφιότητα Ζαγοράκη) και την
περίφημη ΚΥΑ για τις εκλογές στην ΕΟΚ…

ΕΠιΤΕλιΚΟ μΠΑχΑλΟ:
μπροστά ο Πανιώνιος,

πίσω ο Ηρακλής 
και στο βάθος ο ιβάν,

ο ΠΑΟΚ και 
το «Καυτανζόγλειο»

Ο Σαββίδης
διεμήνυσε στην
κυβέρνηση
(που θέλει να
βάλει μπροστά
τη «νέα
Τούμπα» όσο
το δυνατόν
γρηγορότερα)
ότι δεν γίνεται
και τα έργα
ανακατασκευής
να πληρώσει
(που θα
μείνουν στο
γήπεδο όταν
φύγει ο ΠΑΟΚ)
και νοίκι να
δίνει για τη
χρήση, και
έγινε ο
συμψηφισμός
που καλείται να
επικυρώσει η
Βουλή.

⇣



τρίτη για να μάθουν τι έγινε και να
διαμαρτυρηθούν. Οι Νεοσμυρνιώ-
τες ήρθαν πρώτοι στον όμιλο της Γ΄
Εθνικής και θα πάνε να παίξουν
μπαράζ για την άνοδο. Μάλιστα, με
τη συγχώνευση που κάνει ο Αυγε-
νάκης στις επαγγελματικές κατη-
γορίες και την κατάργηση της
Football League, έχουν πιθανότη-
τες να βρεθούν στη Super League2,
δηλαδή να ανέβουν δύο κατηγορίες
αντί για μία! Μόλις μία κατηγορία
κάτω από τη Super League1.

O Γεραπετρίτης φαίνεται να
είπε στους παράγοντες του Πα-
νιωνίου που τον συνάντησαν (Μα-
νιάτη και Σκούρα, που έχουν α-
ναλάβει την ομάδα στην Γ΄  Εθνι-
κή) ότι η τροπολογία θα επανέλθει
για να μπορέσουν να ενταχθούν
και άλλες ομάδες που έχουν αντί-
στοιχο πρόβλημα. Σε κάποιες ιστο-
σελίδες διοχετεύτηκε μάλιστα η
σχετική πληροφορία ως… κυβερ-
νητική κατεύθυνση και γράφτηκε
ότι την τροπολογία θα μπορούσε
να εκμεταλλευτεί και ο… Ηρακλής!

Κι εδώ αρχίζει το πράγμα να πε-
ριπλέκεται ακόμη περισσότερο.

Η μοναδική σχέση του Ηρακλή
με το επαγγελματικό ποδόσφαιρο
τα τελευταία χρόνια είναι το… Καυ-
τανζόγλειο και η χρήση του από
τον ΓΣ, αλλά και η σχέση της ομά-
δας (και του κόσμου) με το γήπε-
δο. Ο Ηρακλής δεν διαθέτει ποδο-
σφαιρική ομάδα σε καμιά κατηγο-
ρία εδώ και χρόνια. Από την επο-
χή που ο Τομ Παπαδόπουλος με
τον Παπαθανασάκη εγκατέλει-
ψαν τον σύλλογο (το 2019), ο Η-
ρακλής εξαφανίστηκε. Έγινε μια
προσπάθεια να παίξει στη Football
League με άλλη ονομασία, να πά-
ρει άλλο ΑΦΜ, αλλά καμία προ-
σπάθεια δεν καρποφόρησε, και τε-
λικά το μόνο που έμεινε ήταν η
προσπάθεια κάποιων ανθρώπων
της ομάδας να ιδρύσουν νέο Ηρα-
κλή μέσω του… Ηρακλή Αμπελο-
κήπων που παίζει στη Γ΄ Εθνική.
Την προσπάθεια όμως δεν αγκά-
λιασε ο κόσμος της ομάδας, ο ο-
ποίος ξέρει ότι ο ιστορικός Ηρα-
κλής δεν έχει καμιά σχέση με την
ομάδα των Αμπελοκήπων.

Ο παλιός Ηρακλής (του Τομ
Παπαδόπουλου) είχε δημιουργή-
σει χρέη της τάξης των 3 εκατ. ευ-
ρώ. Άλλοι λένε ότι δεν είναι τόσα
πολλά και πως ανέρχονται στο 1,5
εκατ. ευρώ. Αν ισχύουν τα όσα διο-

χετεύονται, το πιθανότερο είναι να
επιχειρηθεί μια αναβίωση του Η-
ρακλή μέσω του ΓΣ στον οποίο
κληρονομήθηκαν αυτά τα χρέη ώ-
στε να ξεκινήσει μια νέα προσπά-
θεια για τον ιστορικό «Γηραιό».

Στον Πανιώνιο δεν είναι καθό-
λου βέβαιοι ότι η τροπολογία θα
επανέλθει, διότι δεν πολυπιστεύ-
ουν την ιστορία με τον Ηρακλή…

Θα κατέβουν –όπως τους… συ-
νέστησε ο επιτελικός– να παίξουν
στα μπαράζ για την άνοδο, έχο-
ντας έρθει πρώτοι στον όμιλο και
ενώ η Ηλιούπολη θα έπαιζε στη
διαδικασία αν δεν υπήρχε το θέμα
της τροπολογίας. Και βεβαίως δεν
κατέβηκε στα πλέι οφ ο Πανιώνιος
– προφανώς, με το αζημίωτο... Από
τις οκτώ ομάδες που θα πάρουν
μέρος στα μπαράζ  (σε Βορρά και
Νότο) θα ανέβουν οι τέσσερις.  Οι
αντίπαλοι του Πανιωνίου στον Νό-
το (για τις δυο θέσεις) θα είναι ο
Ηρόδοτος, η Κηφισιά, η Θύελλα
Ραφήνας και ο Παναιγιάλειος ή η
Ζάκυνθος.

Όμως στη Νέα Σμύρνη τούς έ-
χουν ζώσει τα φίδια και βλέπουν
ότι πίσω από την απόσυρση της
τροπολογίας υπάρχουν κι άλλες
παράμετροι..

Με το νομοσχέδιο για τον Α-
θλητισμό η κυβέρνηση διευκολύ-
νει τον ΠΑΟΚ να μετακομίσει στο
Καυτανζόγλειο για τρία χρόνια μέ-
χρι να κατασκευαστεί  η νέα Τού-
μπα. Εδώ μπαίνει στην εξίσωση και
ο Ηρακλής, αλλά και το πιθανό εν-
διαφέρον των ανθρώπων του Ε-
ρασιτέχνη για να εκμεταλλευτούν
τυχόν νέα εισαγωγή της… διευρυ-
μένης τροπολογίας.

Ο ΠΑΟΚ θα νοικιάσει το Καυ-

τανζόγλειο για τρία χρόνια. Θα
πρέπει να πληρώσει 3 εκατ. ευρώ.
Όμως ο Ιβάν Σαββίδης έχει δια-
μηνύσει στην κυβέρνηση ότι θα
πρέπει να γίνουν έργα στο γήπεδο
για να μπορέσει να παίξει η ομάδα
τόσο στις ευρωπαϊκές διοργανώ-
σεις, όσο και στη Super League.
Ζήτησε λοιπόν να συμψηφιστούν
τα έργα με τα νοίκια.

Με δεδομένο ότι για να χρημα-
τοδοτηθούν τα έργα ανάπλασης
στο Καυτανζόγλειο (που είναι δη-
μόσια περιουσία) από τον ΠΑΟΚ
(που είναιΠΑΕ) έπρεπε να γίνει νο-
μοθετική ρύθμιση, η κυβέρνηση έ-
σπευσε να ικανοποιήσει το αίτημα
του μεγαλομετόχου του ΠΑΟΚ.

Στον νέο νόμο (που συζητείται
από την Πέμπτη στην Επιτροπή
Μορφωτικών Υποθέσεων της
Βουλής)  ρυθμίζεται αφενός μεν ό-
τι μια Ανώνυμη Εταιρεία (όπως ο
ΠΑΟΚ) μπορεί να χρηματοδοτεί
έργα ανάπλασης σε δημόσια περι-
ουσία (όπως το Καυτανζόγλειο), α-
φετέρου να… συμψηφίζει την ε-
πένδυση με τα μισθώματα. 

Με απλά λόγια…
Ο Σαββίδης διεμήνυσε στην

κυβέρνηση (που θέλει να βάλει
μπροστά τη «νέα Τούμπα» όσο το
δυνατόν γρηγορότερα) ότι δεν γί-
νεται και τα έργα ανακατασκευής
να πληρώσει (που θα μείνουν στο
γήπεδο όταν φύγει ο ΠΑΟΚ) και
νοίκι να δίνει για τη χρήση, και έ-
γινε ο συμψηφισμός που καλείται
να επικυρώσει η Βουλή.

Ο ΠΑΟΚ θα δώσει 3 εκατ. ευρώ
για τα νοίκια, αλλά ουσιαστικά θα
δώσει… 1,5 εκατ. ευρώ (500 για
κάθε χρόνο), αφού το άλλο 1,5 ε-
κατ. ευρώ θα συμψηφιστεί από τα

έργα που θα
χρηματοδοτήσει
να γίνουν στο Καυ-
τανζόγλειο…

Πλέον, ο επιτελικός
καλείται να ξεκαθαρίσει τι
θα κάνει με την περιβόητη
τροπολογία, την οποία ή θα
πρέπει να συντάξει από την αρ-
χή (να τη… διευρύνει, όπως εί-
πε στους ανθρώπους του Πα-
νιωνίου) ή να την πετάξει στα
σκουπίδια και να αφήσει τα πράγ-
ματα όπως έχουν.

Ο κίνδυνος  από την (όποια) πα-
ρέμβασή του είναι εξίσου μεγάλος
και στις δυο περιπτώσεις, όπως α-
ποδείχθηκε περίτρανα από την
πρώτη στιγμή  που αποφάσισε να
παρέμβει (ως… επιτελικός) για να
σώσει το ποδόσφαιρο με «αιχμα-
λωσία» του Κυριάκου διά της υ-
πογραφής του συνυποσχετικού.

Από τότε ο Γ. Γεραπετρίτης δί-
νει την αίσθηση ότι –για λόγους
που ο ίδιος γνωρίζει– θέλει να ε-
πεμβαίνει στα αθλητικά δρώμενα
χωρίς να γνωρίζει το αντικείμενο,
αλλά κυρίως τις συνέπειες των ε-
πιλογών του για την κυβέρνηση.
Άλλωστε, στην πιάτσα είναι γνω-
στό ότι όλες οι τροπολογίες που
έρχονται στη Βουλή για τον Αθλη-
τισμό, και που είναι ευθέως αντί-
θετες με το Σύνταγμα (όρια ηλι-
κίας και θητειών, άρση κωλυμάτων
για τις εκλογές της ΕΠΟ, εκλογι-
κές διαδικασίες ομοσπονδιών
κ.λπ.), φορτώνονται στον Αυγε-
νάκη όταν στο Κοινοβούλιο δεν
ψηφίζεται διάταξη ούτε για τους
καφέδες, αν δεν το εγκρίνει ο κ.
Γεραπετρίτης.

Οι τροπολογίες για τις εκλογές
στις Ομοσπονδίες (ΕΠΟ, ΕΟΚ), για
το κώλυμα Ζαγοράκη, την πονε-
μένη ιστορία της ολιστικής μελέ-
της (την οποία ακόμη πιστεύει ότι
θα εφαρμόσει), το επιτελικό κρά-
τος του Γεραπετρίτη έχει αποδεί-
ξει ότι παρεμβαίνει δήθεν για να
διορθώσει μια κατάσταση, αλλά το
μόνο που πετυχαίνει είναι να προ-
καλέσει ακόμα μεγαλύτερα προ-
βλήματα.

Είναι περίπου βέβαιο ότι το ίδιο
θα κάνει και τώρα…
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Για να
χρηματοδο-
τηθούν 
τα έργα
ανάπλασης 
στο
Καυτανζόγλειο
(που είναι
δημόσια
περιουσία) 
από τον ΠΑΟΚ
(που είναι 
ΠΑΕ) έπρεπε
να γίνει
νομοθετική
ρύθμιση, 
η κυβέρνηση
έσπευσε να
ικανοποιήσει 
το αίτημα του
μεγαλομετόχου
του ΠΑΟΚ.
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Tου Χαρίλαου Τουμπιώτη

Για να είσαι γλειψιματίας
σήμερα, την εποχή των
social media, θέλει τα-
λέντο. Μαεστρία. Δεν

μπορεί ο οποιοσδήποτε να γί-
νει σφουγγοκωλάριος, έτσι και
δεν το ’χει σπουδάσει το έργο. 

Για τον Ιβάν θα σου μιλήσω και
τους γύρω-γύρω, που του ανοί-
γουνε το φερμουάρ κι αρχίζουνε
το σπατουλάρισμα. Είναι της πλά-
κας ιστορία, μάστορα. Τον Σαββί-
δη τον εκθέτουνε κάθε μέρα με τις
παπαριές που του γράφουνε, ότι
είναι Ιησούς, Μεσσίας, ο Μέσι της
Μακεδονίας και άλλες τέτοιες πα-
παριές. Πολύ σοβαρά θα μιλήσου-
με σήμερα. 

Ο Ιβάν Σαββίδης έφτιαξε Μέ-
σα. Μάλιστα. Τίποτα δεν γίνεται
χωρίς τον Τύπο. Έφτιαξε και το
Σαββιδοτεχνείο, για να περνάει τη
γραμμή του. 

Και για λιβάνισμα, βέβαια, στον
λαό της Μακεδονίας και τους Πό-
ντιους. Κι αρχίζουνε οι Σαββιδοτέ-
χνες τα τραλαλά, ότι ο πολυχρονε-
μένος έκανε μεγάλο τον ΠΑΟΚ.
Του άλλαξε επίπεδο. Χτυπάει στα
ίσια και παλικαρίσια την Αθήνα.
Τράνεψε ο ΠΑΟΚ. Μεγαλούργησε
ο ΠΑΟΚ, Μάλιστα. Σαλίγκαροι κα-
νονικοί.

Και ρωτάω τώρα εγώ: Αφού ο
ΠΑΟΚ επί Σαββίδη γιγαντώθηκε
κι έφτασε στα αήττητα, νταμπλ και
τα ρέστα, τι πάει να πει; 

Ότι πριν από την έλευση του Ι-
βάν ήταν μικρός. Δεν γίνεται να ή-
τανε μεγάλος ο ΠΑΟΚ και να τρά-
νεψε με τον Σαββίδη. 

Μικρός ήτανε. Μάλιστα. Και τό-
τε αυτοί οι ίδιοι Σαββιδοτέχνες και
οι άλλοι επώνυμοι που βγήκανε
στη γύρα μπας και τρακάρουνε
στον δρόμο τον Ιβάν για κανένα
χαρτζιλίκι, τι γράφανε; Ότι το κρά-
τος των Αθηνών κλέβει πρωτα-

θλήματα από τον ΠΑΟΚ, ότι το κα-
τεστημένο της Αθήνας δεν αφήνει
τον ΠΑΟΚ να σηκώσει κεφάλι και
άλλες τέτοιες παπαριές για Όσκαρ
καλύτερης παπαριάς. 

Αφού ο ΠΑΟΚ δεν ήτανε τερά-
στιο μέγεθος, που έγινε επί Σαβ-
βίδη, τι φλομώνανε τον κόσμο στο
ψέμα ότι τον πολεμάει η Αθήνα;
Πλάκα κάνουμε τώρα; 

Αφού ο ΠΑΟΚ δεν ήταν τρανός
τότε, πώς να πάρει πρωταθλήματα
και Κύπελλα; Μέχρι τον Βρύζα έ-
φτασε να έχει πρόεδρο, τι ήταν ο
Ζήσης που δεν θυμάμαι. 

Κι άπαξ ο ΠΑΟΚ ήτανε πάντα
μεγάλος, τι κάθεσαι και γράφεις ό-
τι ο Σαββίδης τον έκανε μεγάλο;
Δεν παίζουνε και τα δύο μαζί, μά-
στορα. Ή το ένα παίζει, ή το άλλο.
Όχι και τα δύο. Έτσι είναι. 

Μια ζωή στο παραμύθι-παρα-
κούθι, ότι ο ΠΑΟΚ σφάζεται στο
πόδι. Κάτι έπρεπε να πούνε, βέ-
βαια. Άπαξ και δεν υπάρχει εχθρός
για τον ΠΑΟΚ, τελείωσε η ΠΑΟΚά-
ρα. Κλάταρε. Δεν υπάρχει. 

Πάμε παρακάτω. Ο Ιβάν Σαβ-

βίδης έριξε χοντρό χρήμα στον
ΠΑΟΚ. Μάλιστα. Και καλά έκανε,
σου λέω εγώ. Κι άρχισε να μαζεύει
Κύπελλα και πρωτάθλημα αήττη-
το. Σούπερ ομαδάρα ο ΠΑΟΚ, αυ-
τή είναι η αλήθεια. 

Και τον Ολυμπιακό τον πελέκη-
σε στο «Καραϊσκάκης», άσχετο τώ-
ρα που οι «γαύροι» είχαν 27 τελι-

κές. Πλεχτό δεν είδανε. 
Με τον Μίρλα τον Λουτσέ-

σκου στον πάγκο. Κι η μίρλα-γκρί-
νια βοήθησε, αλλά να μην ξεφύ-
γω. 

Και πάνω που ο Μίρλας ο
Λουτσέσκου είναι καβάλα στ’ ά-
λογο, και βγαίνει δήμαρχος στη
Θεσσαλονίκη έτσι και βάλει υπο-
ψηφιότητα, φεύγει. 

Τον διώχνει, δηλαδή, ο Ιβάν.
Και λέει ο Κυριάκος Φιγούρας,
ότι δεν είχε δίκαιο που έφυγε.  Δη-
λαδή, ο μικρός Γιωργάκης του έ-
διωχνε παίκτες, τον Σάκχοφ και
τον Κάνιας και ο Ρουμάνος έπρε-
πε να τον κοιτάει; 

Την κοπάνησε παραμονές της
προετοιμασίας. Τι θα πει, ρε Φι-
γούρα, ότι υπήρξε διαφωνία; Ποι-
ος διαφώνησε με ποιον; Ο Λου-
τσέσκου με τον μικρό Γιωργάκη
διαφώνησαν. Μάλιστα. Και που ή-
ταν ο μέγας ηγέτης Ιβάν Σαββί-
δης να τραβήξει από το μανίκι τον
μικρό Γιωργάκη; 

Μικρό παιδί είναι ο Γιωργάκης.
Κοιτάζει στο internet για παίκτες

Αν ο Μαρτίνς
έβριζε
χυδαία ΠΑΟΚ
και Σαββίδη,
τι θα έλεγε 
ο Φιγούρας;
Αυτός ο Κυριάκος
Κυριάκος, ο Φιγούρας
του ΠΑΟΚ, που είναι
μέγας βερμπαλιστής,
έδωσε αυτήν τη
συνέντευξη στον
Θωμαΐδη και είπε το
φοβερό για τον
Γκαρσία, ότι τα
μπινελίκια στον
Ολυμπιακό και τον
Μαρινάκη «ήταν ένα
αγνό ξέσπασμα». Αν
αύριο βρεθεί κανένας
προπονητής του
Ολυμπιακού, του
Παναθηναϊκού ή της
ΑΕΚ και πλακώσει στα
μπινελίκια τον Σαββίδη
και τον ΠΑΟΚ, να
θυμάται τι θα πει. Δεν
πρόκειται να γίνει
αυτό, ρε, με τίποτα.
Τον έχεις ικανό τον
Μαρτίνς να κάνει
κ@λ@δάκτυλα και να
λέει «γαμ… ο ΠΑΟΚ και
ο Σαββίδης»; Πλάκα
κάνουμε, ρε; Θα το
έκανε αυτό ο Χιμένεθ;
Ούτε ο τζώρας ο
Μπόλονι θα το έκανε.
Μόνο ο Γκαρσία το
έκανε. Κι αντί να τον
ψέξει ο Φιγούρας, τον
δικαίωσε κι από πάνω.
Ήταν αγνό ξέσπασμα,
σου λέει. Μη τυχόν
κάνουνε κανένα λάθος
εκεί στο ΚΙΝΑΛ και δεν
τον ξαναβάλουνε
υποψήφιο βουλευτή
για να κονομήσουνε.

Ο νταμπλούχος Ρώσος πρώτα έδιωξε  τον Λουτσέσκου 
και μετά τον ξανάφερε, ξαπόστειλε τον Γκαρσία

γιατί δεν αντέχει να του κλέβουν τη δόξα

ΙΒΑΝ ΣΑΒΒΙΔΗΣ:
«Εγώ είμαι 

ο Σούπερ Σταρ»



και διέταζε τον Ρουμάνο να τους
πάρει. Κι έτσι έγινε καπνός ο Μίρ-
λας, πήρε των οματιών του και την
κοπάνησε για τις Αραβίες. 

Και ρωτάω τώρα εγώ: Ποιος
τον διέλυσε τον ΠΑΟΚ; Ο Λουτσέ-
σκου ή ο Ιβάν; Για να μην κακο-
καρδίσει τον κανακάρη του, τον
ξανάκανε ομαδούλα τον ΠΑΟΚ. Έ-
χω λάθος; 

Και σου λέει ο Κυριάκος ο Φι-
γούρας ότι δεν είχε δίκαιο ο Λου-
τσέσκου. Που πάει να πει ότι είχε
δίκαιο το Σαββιδέικο. Μάλιστα. Κι
επειδή είχε πολύ δίκαιο, ο ΠΑΟΚ
τερμάτισε 26 βαθμούς πίσω από
τον Ολυμπιακό. Τόσο δίκαιο. Έτσι
είναι. Ο Ιβάν τον ξήλωσε τον ΠΑ-
ΟΚ που αυτός έφτιαξε. Αυτοκατα-
στροφικός τύπος είναι ο Ιβάν, με
τους προπονητές, και στη Ρωσία
τα ίδια έκανε. 

Που έτσι κι ήταν κανονικός η-
γέτης, θα έπαινε α-λά μπρατσέτα
τον Λουτσέσκου. Ραζβάν, τα κα-
ταφέραμε. 

Πες μου τι θέλεις, για να κάνου-
με ακόμα μεγαλύτερη την ομάδα
και να περάσουμε στους ομίλους
του Champions League. Μόνο αυ-
τό, μάστορα, τίποτα άλλο. Ούτε
Γιωργάκης με το instagram, ούτε
Φιγούρες και Δούκες της Μενε-
μένης Λευτεράκηδες. Απλά
πράγματα. 

Και μετά, ο Ιβάν έβαζε τους
Σαββιδοτέχνες να γράφουνε ότι ο
Λουτσέσκου την κοπάνησε για τα
λεφτά και ότι ο ΠΑΟΚ πήρε χρήμα
από τη ρήτρα του συμβολαίου του,
Να σε κάψω, Γιάννη μου, να σ’ α-
λείψω λάδι. Πέταξε το πουλάκι. Α-
ντίο σας.

Έτσι είναι. Ο Ιβάν φταίει 100%
που ξερίζωσε τον ΠΑΟΚ του Λου-
τσέσκου. Και μετά, πήρε τον Φε-
ρέιρα. Τι να σου κάνει κι ο έρμος ο
Πορτογάλος, ρε, πλάκα κάνουμε
τώρα; Τον ξεπούλησε κι αυτόν για
600 χιλιάρικα στην Παλμέιρας. Και
να μην το ξεχάσω. Λίγο μετά τον
αποκλεισμό της Μπενφίκα, ο Ιβάν
Σαββίδης πούλησε τον Άκπομ
στην Μίντλεσμπρο κι ο ΠΑΟΚ έ-
παιξε δίχως σέντερ φορ με την

Κράσνονταρ. 
Και ποιος φταίει γι’ αυτό; Ο Ι-

βάν φταίει. Και ποιος φταίει που ο
Αμπέλ έβαλε στο ψυγείο τον Μά-
τος και ο Βιεϊρίνια ήταν στο μέ-
νω - φεύγω και δεν έπαιξαν με την
Κράσνονταρ; Μην την ψάχνεις,
μάστορα. Κανένας άλλος δεν
φταίει. 

Σ’ το προχωράω. Κι αφού σού-
ταρε τον Αμπέλ, ο Ιβάν παίρνει
τον Γκαρσία για να βγάλει τη χρο-
νιά. Μάλιστα. Ο Πάμπλο κατα-
φέρνει και τον βγάζει δεύτερο τον
ΠΑΟΚ και παίρνει το Κύπελλο. Κι

όχι μόνο αυτό, αλλά τον πάτησε
τον Μαρτίνς στο ΟΑΚΑ. Από
σκορποχώρι που ήταν ο ΠΑΟΚ,
τον έκανε ομάδα κανονική. Κι όχι
σε δυο χρόνια, αλλά σε πέντε-έξι
μήνες. 

Και παίρνει την κούπα ο Παύ-
λος και τον σουτάρει ο Ιβάν. Την
έβαλε σε μια σειρά την ομάδα, άρ-
χισε να βάζει γκολ και να μην τρώ-
ει, κι ο Σαββίδης τον σφουγγάρι-
σε. Πάει, δηλαδή, να τον κοντύνει
για δεύτερη φορά τον ΠΑΟΚ. Αυτό
κάνει. Τον κόντυνε μια φορά με
τον Λουτσέσκου και πάει να το

ξανακάνει. 
Έδιωξε τον

Λουτσέσκου που
βαστούσε κούπες στα
χέρια του, έδιωξε και
τον φουκαρά τον Παύλο
που αυτός πήρε κούπα. Κα-
τά τα άλλα, είναι μεγάλος η-
γέτης και ανέβασε επίπεδο τον
ΠΑΟΚ και άλλα τέτοια σαχλά,
που γράφουνε οι Σαββιδοτέχνες.
Λες κι είναι ο Πάπας πασών των
Ρωσιών ο Ιβάν. Να σ’ το κλείσω.
Να σου ξηγήσω γιατί ο Ιβάν τον
σούταρε και τον Λουτσέσκου και
τον Γκαρσία. Πάσχει από το στα-
λινικό σύνδρομο, μάστορα. Μεγά-
λη κουβέντα σου λέω τώρα. Να σ’
το πίσω ιστορικά. 

Μόλις ανέλαβε ο Στάλιν από
τον Λένιν στη Σοβιετική Ένωση, τι
έκανε; Ξεπάστρεψε τους πιο κοντι-
νούς συντρόφους του ο Κόμπα.
Τους φίλους. Τους αδερφούς. Δεν
γούσταρε κανέναν να του παίρνει
τη δόξα. Την ήθελε όλη δική του ο
Ιωσήφ. 

Έτσι κι ο Ιβάν. Δεν γουστάρει
κανέναν υπεράνω. Κι ο Λουτσέ-
σκου με τον Γκαρσία, τον ξεπέ-
ρασαν σε δημοφιλία, μάστορα. Έ-
φυγαν από την αυλή, δεν ήτανε
«υπό» με κούπες στα χέρια τους.
Δεν το αντέχει αυτό το πράγμα ο
Ιβάν. 

Ανασφαλής είναι ο Ιβάν και δεν
είναι ο μόνος φραγκάτος που πά-
σχει από σταλινικό σύνδρομο. Ο
Μαρινάκης είναι; Άπαξ κι ήτανε,
όταν ο Ολυμπιακός πήρε το ντα-
μπλ πέρυσι κι εφέτος το πρωτά-
θλημα, θα τον είχε ξαποστείλει τον
Μαρτίνς. 

Ούτε ο Μελισσανίδης είναι.
Για τον Αλαφούζο, άσ’ το καλύ-
τερα. Αυτός σίγουρα είναι καλύτε-
ρος από αυτούς που μαζεύει. Ένας
ήταν που άξιζε –λέγε με Δώνη–
και τότε λόγω σταλινικού συνδρό-
μου τον έστειλε αδιάβαστο... 
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Ο Κυριάκος
Φιγούρας 
«ηθοποιός σε
σαπουνόπε-
ρα», μπορεί
να πάει για
καφέ στη
Σταυρούπολη
Ο Κυριάκος Φιγούρας
Κυριάκος γιατί δεν είπε
κουβέντα για την ανα-
κοίνωση της Θύρας 4,
που αναφέρει ότι στη
διοίκηση είναι τίγκα
στην τεμπελιά και την
οκνηρία; Της… οικογε-
νείας δεν είναι και η
Θύρα 4; Στα ίσια και
παλικαρίσια η Θύρα 4
τους είπαν να του δί-
νουν σιγά-σιγά. Η πλά-
κα είναι άλλη με τον
Φιγούρα. Του γράφει έ-
νας ότι καλύτερα να
πάει να παίξει σε καμιά
σαπουνόπερα να κάνει
τον κακομαθημένο γόη
παραλή, άλλος του λέει
ότι είναι «λίγος», κι έ-
νας άλλος του λέει ότι
νομίζει ότι απευθύνεται
σε ψηφοφόρους του
ΚΙΝΑΛ. Φοβερά πράγ-
ματα. Το δε Σαββιδοτε-
χνείο τού φτιάχνει το
προφίλ του Φιγούρα,
ότι ήταν, λέει, μία νίκη
του ΠΑΟΚ αυτό που εί-
πε. Και δεν είπε τίποτα,
βέβαια. Μαθαίνω ότι ο
Φιγούρας έκλασε μέ-
ντες από την ανακοίνω-
ση της Θύρας 4 και γι’
αυτό βγήκε στου Θω-
μαΐδη. Σ’ το ’χω ξανα-
γράψει. Έτσι και σταμα-
τήσει ο Καραπαπάς να
ποστάρει, ο Φιγούρας
θ’ αποκτήσει υπαρξιακό
πρόβλημα. (Άσχετο:
Μπορεί να πάει να πιει
έναν καφέ στη Σταυ-
ρούπολη;)
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Toυ Χαρίλαου
Τουμπιώτη

Η«Α» και η
iapopsi.gr με
τη βοήθεια του
sport - fm.gr

σας προσφέρουν στιγμές…
χαλάρωσης, ανασύροντας

τις δηλώσεις που έκανε ο Μίρ-
λας Λουτσέσκου, μετά από ε-
κείνο το παιχνίδι του ΠΑΟΚ με
την ΑΕΚ στην Τούμπα, Μάρτιο
του 2018.

Αυτόν τον γκρινιάρη Λουτσέ-
σκου –τον οποίο στο εξής θα τον
αποκαλώ Μίρλα–, μέγα βερμπα-
λιστή και καιροσκόπο, που ξανά-
φερε πάλι πίσω ο Ιβάν Σαββίδης.
Και μακάρι να μην αρχίσει πάλι τα
ίδια.

Τι να θυμηθούμε; Μίλησε για…
Χίτλερ και ναζιστική Γερμανία.
Χαρακτήρισε τσίρκα την ΑΕΚ και
τον Ολυμπιακό, μίλησε για συμμα-
χία Ολυμπιακού και ΑΕΚ (!!!) ,τα έ-
βαλε με τα δικαιοδοτικά όργανα
και υπερασπίστηκε τον Ιβάν που
μπούκαρε με το σιδερικό στο γή-
πεδο. Και τι δεν είπε… Καθίστε
στον καναπέ σας, και διαβάστε ό-
λα όσα είπε κατά καιρούς. Δεν
χρειάζεται να δείτε κάποια κωμω-
δία στην TV. Αρκούν οι δηλώσεις
του…

Οι πρώτες μέρες μετά το
ντέρμπι ΠΑΟΚ-ΑΕΚ
Μία μέρα μετά το ντέρμπι με την
ΑΕΚ στην Τούμπα το 2018, ο Ραζ-
βάνΛουτσέσκου μίλησε στο
«tuttomercatoweb»: «Χθες πε-
τύχαμε ένα ωραίο γκολ, ο διαιτητής
το επικύρωσε και όλοι έπεσαν πά-
νω του. Όχι, έτσι δεν γίνεται. Ο διαι-
τητής αποφάσισε ότι κερδίσαμε 1-0
και η ΑΕΚ δεν ήθελε να επιστρέψει
στο γήπεδο για λόγους ασφαλείας.
Έτσι, προκλήθηκε η αντίδραση του
προέδρου. Ρωτήστε τον εαυτό σας
γιατί προχώρησε σε αυτήν τη χει-
ρονομία».
• Στις 13/3/2018 στο Μέσο της
πατρίδας του, «DigiSport»: «Τις
προάλλες πετύχαμε ένα έγκυρο
γκολ και μας ακυρώθηκε. Η ΑΕΚ
πήγε στα αποδυτήρια και στη συνέ-
χεια δεν ήθελε να παίξει. Το τρίτο
συμβάν ήταν η είσοδος του ιδιοκτή-
τη μας στον αγωνιστικό χώρο. Είμαι
100% μαζί του. Η ΑΕΚ είπε ότι δεν
νιώθει ασφάλεια στον αγωνιστικό
χώρο και δεν βγήκε έξω. Θα πρέπει
να εξεταστεί επίσης η κατάσταση με
την ΑΕΚ, όταν ένα κανονικό γκολ
του ΠΑΟΚ ακυρώθηκε, ενώ στη συ-
νέχεια ο διαιτητής το επικύρωσε,
αλλά η πραγματικότητα είναι η εξής:
ο ΠΑΟΚ θα πρέπει να είναι πρώτος,
μπροστά από την ΑΕΚ, και ο Ολυ-
μπιακός τρίτος».

• Στις 26 Μαρτίου του 2018
στο «Έθνος»: «Στο 90΄ πετύχαμε
γκολ, ένα κανονικό γκολ, με τους δι-
αιτητές να ξέρουν πως το γκολ εί-
ναι κανονικό και να πηγαίνουν και
οι δύο στη σέντρα. Όμως ύστερα α-
πό περίπου 4 λεπτά γεμάτα ένταση

και διαμαρτυρίες από τους ποδο-
σφαιριστές της ΑΕΚ, υπήρχε η αί-
σθηση πως αυτή η απόφαση θα αλ-
λάξει και δεν μπορώ να καταλάβω
το γιατί. Ξέρουν καλά οι άνθρωποι
της ΑΕΚ και οι άνθρωποι της Ομο-
σπονδίας και όλοι οι άνθρωποι του

ποδοσφαίρου τους κανόνες. Όλοι
ήξεραν καλά πως όλο το σκηνικό εί-
ναι ένα τσίρκο. Τώρα, το να λέει κά-
ποιος ότι τρομοκρατήθηκε, ότι φο-
βήθηκε, είναι πάλι τσίρκο... Το παι-
χνίδι έγινε εντός γηπέδου, ουδείς
τους απείλησε, όλα ήταν εξαιρετι-
κά. Και κάτι ακόμα, μια άλλη παρά-
μετρος: Πώς γίνεται να λένε και να
ρωτάνε τον διαιτητή στα αποδυτή-
ρια να τους πει την απόφασή του
για το γκολ και μετά να βγούνε στο
γήπεδο. Γιατί;»

«Ένα τσίρκο 
από τους παίκτες 
της ΑΕΚ»
• Στις 29 Μαρτίου στη NOVA:
«Θέλαμε να παίξουμε στο γήπεδο έ-
να παιχνίδι που διακόπηκε από ένα
ρολό χαρτί και ένα τσίρκο του Ολυ-
μπιακού, μετά από δύο εβδομάδες
παίξαμε ένα παιχνίδι που κρίθηκε α-
πό ένα γκολ και ένα τσίρκο των παι-
κτών της ΑΕΚ που έχουν ένα δια-
φορετικό κανονισμό για το οφσάι-
ντ σε σχέση με τη FIFA. Θα έπρεπε
όλοι αυτοί οι άνθρωποι να ντρέπο-
νται κάτι που δεν συμβαίνει πάντως.
Τέσσερα πέντε λεπτά οι παίκτες τη
ΑΕΚ διαμαρτύρονταν προς τους δι-
αιτητές για να δικαιολογηθούν».
• Στις 31 Μαρτίου, μετά τη νί-
κη στο Περιστέρι: «Απορρίπτου-
με αυτό το τσίρκο που έχει γίνει αυ-
τές τις μέρες. Αυτό το τσίρκο που έ-
χουν φτιάξει οι δύο ομάδες των Α-
θηνών. Το κανονικό ποδόσφαιρο εί-
ναι αυτό που παίζεται στο γήπεδο.
Είναι πολύ εύκολο να παίρνεις την
ομάδα και να φεύγεις. Αλλά το κα-
νονικό είναι να παίζεις στο γήπεδο».

Μας έκλεψε 
η ΑΕΚ»
• Στις 12 Απρίλιου στη NOVA:
«Σέβομαι απόλυτα όλες τις ομάδες
που προσπαθούν να κάνουν τη δου-
λειά τους και να παίζουν ποδόσφαι-
ρο, αλλά είναι εντελώς διαφορετικό
να κλέβεις πράγματα εκτός γηπέ-
δου. Οι δύο ομάδες από την Αθήνα
έκλεψαν πράγματα από εμάς». 
• Στις 14 Απριλίου, μετά τη νί-
κη επί του Πανιωνίου: «Είναι
κρίμα μια τέτοια ομάδα να της κλέ-
βουν πράγματα με τέτοιο τρόπο.
Μας έκλεψαν, ήρθαν εδώ μας πή-
ραν πράγματα και μας έκλεψαν. Θα
το λέω για να το ακούνε, να ξέρουν
πώς είναι τα πράγματα, θα το θυμί-
ζω συνέχεια και από εδώ και πέρα,
σε κάθε ευκαιρία μου, θα λέω τα
πράγματα όπως είναι (…). Επιστρέ-
ψαμε μετά πάλι μετά από μια δύ-
σκολη κατάσταση κερδίζοντας ένα
ματς με την ΑΕΚ, όπου πάλι έγινε η
ίδια κατάσταση και μας έκλεψε ένα
παιχνίδι και βαθμούς».
• Στις 29 Απριλίου μετά τη νί-
κη επί του Παναθηναϊκού: «Ή-
ταν μία τεράστια στρατηγική για να
μην στεφθεί φέτος πρωταθλητής ο
ΠΑΟΚ. Μία στρατηγική δυο μεγά-
λων ομάδων της Αθήνας και των Ε-
πιτροπών». 
• Στις 5 Μαΐου: «Όμως το να σε
κλέβουν με στρατηγική και να βγαί-

Περί
Λουτσέσκου:
Πρώτα
βγαίνει 
η ψυχή του
ανθρώπου
και μετά 
το χούι του
Κατ’ αρχάς, να
ευχηθούμε στον
Λουτσέσκου να είναι
σιδηροκέφαλος στη
νέα του θητεία στον
ΠΑΟΚ. Να μη βάλει
πάλι την κασέτα να
παίζει όπως έκανε την
χρονιά που ο Ιβάν
μπούκαρε με την
πιστόλα στο γήπεδο.
Είναι καλός
προπονητής
αποδεδειγμένα και
χάνει το δίκαιό του,
έτσι και τον πάρει η
κατηφόρα με τις
δηλώσεις του. Δεν τον
βρίσκεις πουθενά. Τα
ίδια και τα ίδια.
Βαρέθηκαν ακόμα κι οι
ΠΑΟΚτσήδες ν’ ακούνε
τη μίρλα του, την
γκρίνια του. Δεν
αντέχεται. Όπως θα
διαβάσετε στη διπλά
στήλη, η «Α» και η
iapopsi.gr
συγκέντρωσαν υλικό
για πολλά γέλια και
για πολλά κλάματα με
τις δηλώσεις του
Λουτσέσκου. Και τα
Νέα Κάτω Παρταλίου
να του ζητούσαν
συνέντευξη, την έδινε
και κόπιαρε τα
λεγόμενά του από τα
προηγούμενα. Φοβερά
πράγματα. Τέλος
πάντων, αυτά είναι
παρελθόν. Τώρα, θα
πεις, πρώτα βγαίνει η
ψυχή του ανθρώπου
και μετά, το χούι του,
θα σου πω εγώ. 

Ντέρμπι ΠΑΟΚ-ΑΕΚ (2018)

Ωδή στην
γκρίνια και
στο κλάμα. 
√Παραγωγή
√Οργάνωση
√Απόδοση:
Λουτσέσκου

Διαβάστε και γελάστε: 
Όλες οι κωμωδίες Ρασβάν με πολλή
γκρίνια και κλαψούρισμα: «Χίτλερ» 

η Ελλάδα, «ναι» στον «πιστολέρο» Ιβάν,
«τσίρκα» ΑΕΚ και Ολυμπιακός, 

συμμαχία Μαρινάκη - Μελισσανίδη



τους διαιτητές, α-
πειλούνται, μπαίνουν
βόμβες σε καφετέριες,
στέλνουν σφαίρες με φα-
κέλους στο σπίτι».
• Στις 16 Αυγούστου του
2018 στο «DigiSport»: «Αυ-
τοί στην ΑΕΚ και τον Ολυμπια-
κό θα ζουν με αυτή τη ντροπή για
όλη τους τη ζωή. Μας έκλεψαν,
μας ξεγέλασαν και συμπεριφέρθη-
καν σαν δειλοί, που δεν έπαιξαν μα-
ζί μας και αυτό δεν μπορείς να το
ξεχάσεις. Μας ξεγέλασαν και έκα-
ναν τα πάντα για να μας βγάλουν α-
πό τη μάχη του τίτλου. Ζούμε με τη
μεγάλη απογοήτευση ότι πήραμε το
πρωτάθλημα στο γήπεδο και μας το
έκλεψαν».

«Β΄ Παγκόσμιος
Πόλεμος» και η
«Γερμανία του Χίτλερ»
• Στις 17 Μαΐου στο «sport.ro»:
«Ίσως μόνο στον Β΄ Παγκόσμιο Πό-
λεμο στη φασιστική Γερμανία συνέ-
βη, αυτό που συνέβη στο ελληνικό
πρωτάθλημα».
• Στις 25 Σεπτεμβρίου του
2018 στο «fanatik.ro»: «Ήμα-
σταν πρωταθλητές, είχαμε περισ-
σότερος βαθμούς από την ΑΕΚ και
με ένα ματς λιγότερο, αυτό με τον
Ολυμπιακό. Σε 29 παιχνίδια είχαμε
70 βαθμούς και η ΑΕΚ 67 σε 30 α-
γώνες, αλλά μας τιμώρησαν και
τερματίσαμε δεύτεροι. Γνωρίζουν
καλά πως πήραν ένα πρωτάθλημα
που δεν ήταν δικό τους, ότι το έκλε-
ψαν. Θα ζήσουν με αυτή την ιδέα.
Πιστεύω πως στην ιστορία του α-
θλητισμού, στην ιστορία του ποδο-
σφαίρου, αυτό συνέβη μόνο κατά
την διάρκεια της Γερμανίας του Χίτ-
λερ».
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Λουτσέσκου:
«Δεν μπορώ
να πιστέψω
ότι πανηγυρί-
ζουν στην 
ΑΕΚ ένα
κλεμμένο
πρωτάθλημα»
Στο σόου Λουτσέσκου
με τις δηλώσεις του
από το παρελθόν,
συνεχίζεται: Στις 22
Απριλίου του 2018 και
ενώ η ΑΕΚ βάδιζε στη
μαθηματική κατάκτηση
του τίτλου, ο ΠΑΟΚ
επικρατούσε της
Ξάνθης στην Τούμπα
και ο Λουτσέσκου
ρωτήθηκε για τους
πανηγυρισμούς της
Ένωσης:. «Γιορτάζουν,
τι; Το ότι έκλεψαν;
Έχουμε 64 βαθμούς και
ένα παιχνίδι λιγότερο,
αυτό με τον Ολυμπιακό.
Δεν μπορώ να πιστέψω
ότι γιορτάζουν όταν
έχουν κλέψει κάτι. Για
εμένα είναι απίστευτο,
αλλά για εμένα ξανά η
πρώτη ομάδα στην
βαθμολογία είναι ο
ΠΑΟΚ. Είναι μια τρελή
κατάσταση αυτή και
ξανά θα πρέπει να σας
πω ότι αυτές οι δύο
αποφάσεις, μετά τον
Ολυμπιακό και μετά την
ΑΕΚ, ήταν αποφάσεις
εντελώς άδικες και από
ανθρώπους που
πήγαιναν μαζί χέρι-χέρι,
για να μας κλέψουν το
πρωτάθλημα, γιατί
είμαστε η μοναδική
ομάδα που έχει τους
περισσότερους πόντους
στην βαθμολογία.
Υπάρχει ένα
πρωτάθλημα το οποίο
κλάπηκε από εμάς αν
μείνουν έτσι τα
πράγματα. Μας
έκλεψαν τη δουλειά,
έκλεψαν από αυτούς
τους παίκτες.
Δουλεύουν, παίζουν,
παλεύουν κι έχουν τους
περισσότερους βαθμούς
από τους άλλους. Κι
από την άλλη, οι
αντίπαλες ομάδες
παίρνουν πόντους
χωρίς καν να παίζουν
παιχνίδια».

νουν αποφάσεις δικαστών που ελ-
πίζαμε ότι θα έχουν σωστή κρίση
και να έχουμε ποινές για φέτος και
για την επόμενη χρονιά, είναι δύ-
σκολο. Παίξαμε παιχνίδια τα οποία
προσπαθήσουμε να κερδίσουμε και
στο τέλος τιμωρηθήκαμε για ένα
ρολό χαρτί και για έναν αγώνα που
τον κερδίσαμε. Υπάρχουν άνθρωποι
που ζουν σε μια μεγάλη ντροπή. Αι-
σθάνονται ένοχοι και γι’ αυτό πολε-
μούν αυτό που έχουμε πετύχει. Ε-
μείς δεν κλέψαμε από κανέναν, ε-
κείνοι έκλεψαν από εμάς».
• Στις 11 Μαΐου:  «Περιμέναμε
32 χρόνια για έναν τίτλο και τον τίτ-
λο αυτό μας τον κλέβουν μέσα από
τα χέρια μας με αποφάσεις».
• Στις 12 Μαΐου μετά την κα-
τάκτηση του Κυπέλλου επί της
ΑΕΚ:  «Σήμερα θα μπορούσαμε να
πανηγυρίζουμε το νταμπλ, αλλά μας
κλέψανε έναν τίτλο. Πανηγυρίσαμε
τουλάχιστον το Κύπελλο, που απο-
τελεί προϊόν της πολύ καλής δου-
λειάς που έχουμε κάνει. Οι φίλοι του
ΠΑΟΚ περίμεναν το πρωτάθλημα,
αλλά μας το έκλεψαν. Συγχαρητή-
ρια στην ΑΕΚ για τα ευρωπαϊκά
ματς, αλλά στην Ελλάδα, συγγνώ-
μη που θα σας το πω, κλέψατε το
πρωτάθλημα».
• Στις 21 Σεπτεμβρίου του
2018: «Κατακτήσαμε το πρωτά-
θλημα στο γήπεδο. Έγιναν τρικ πί-
σω από την πλάτη μας για να μη μας
επιτρέψουν να χαρούμε την επιτυ-
χία μας. Ο πραγματικός πρωταθλη-
τής ήταν ο ΠΑΟΚ. Κάποιοι μου λέ-
νε ότι πρέπει να σταματήσω να μι-
λάω. Γιατί; Όταν κάνεις κάτι, υπάρ-
χουν αντιδράσεις. Εμείς κερδίσαμε
το πρωτάθλημα, αυτοί τον έκλεψαν.
Τέλος!».

«Ενώθηκαν 
Ολυμπιακός και ΑΕΚ»
• Στις 21 Μαΐου στο gsp.ro:
«Αυτοί (Ολυμπιακός και ΑΕΚ) ενώ-
θηκαν εναντίον μας, ήθελαν να μας
κερδίσουν με κάθε τρόπο! Ήταν Η
ΑΕΚ και ο Ολυμπιακός ενώθηκαν με
σκοπό να μας πάρουν τον τίτλο, ή-
θελαν ακόμη να μας πάρουν και την
δεύτερη θέση που οδηγεί στο
Champions League. Ο διαιτητής
φοβήθηκε επειδή στην Ελλάδα υ-
πάρχουν πολλά προβλήματα με
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Στο τέλος 
θα τρέχουν
πάλι πίσω
απ’ τη NOVA
Το ελληνικό πρωτάθλημα έ-
χει πάρει την κατιούσα και
οι αποτυχίες σχεδόν όλων
των συλλόγων μας στις
διασυλλογικές διοργανώ-
σεις της UEFA ενίσχυσαν
την υποβάθμιση του ποδο-
σφαιρικού προϊόντος.
Κι όμως, σε αυτό το πλαίσιο
οι ομάδες της Super
League1 θεωρούν πως τα
κανάλια θα κάνουν παρέ-
λαση έξω απ’ τα γραφεία
της διοργανώτριας για να
πάρουν τα τηλεοπτικά δι-
καιώματα του πρωταθλή-
ματος. Η προσγείωση ήταν
ανώμαλη, καθώς ούτε η
NOVA, που στο πρωτάθλη-
μα που τελείωσε είχε με ξε-
χωριστές συμβάσεις με κά-
θε ομάδα τα δικαιώματα με-
τάδοσης των εντός έδρας
αγώνων τους, αλλά ούτε η
Cosmote που κάποιοι ελπί-
ζουν ότι για πρώτη φορά θα
«μπει στο παιχνίδι», κατέθε-
σαν πρόταση. Στο σκληρό
παιχνίδι που θ’ ακολουθή-
σει τέθηκε η δημιουργία της
Super League ΤV. Δηλαδή,
η δημιουργία μιας διαδι-
κτυακής πλατφόρμας, η ο-
ποία θα μεταδίδει τους α-
γώνες του πρωταθλήματος
και τους οποίους θα μπο-
ρούν να βλέπουν οι συν-
δρομητές που θα πληρώ-
νουν. Τέτοιου είδους πλατ-
φόρμες ακόμη και αν υλο-
ποιήθηκαν σε κάποια στιγ-
μή, όπως το PAOK TV, απο-
δείχθηκαν θνησιγενείς. Ο
Παναθηναϊκός σταμάτησε
στο ξεκίνημα την προσπά-
θεια για το δικό του κανάλι.
Στο τέλος, όλοι προτίμησαν
τις προτάσεις τής ΝΟVA. Ή-
δη τρεις από τις 14 ομάδες
της μεγάλης κατηγορίας έ-
χουν συμβάσεις με τη NOVA
για τη σεζόν 2021-22 και
δεν μπορούν να πάρουν μέ-
ρος σε οποιοδήποτε εγχεί-
ρημα. Είναι προφανές πως
στο σκληρό πόκερ των δια-
πραγματεύσεων, η περίφη-
μη… ενότητα του χώρου θα
σπάσει και στο τέλος θα
τρέχουν όλοι πίσω από το
μοναδικό συνδρομητικό κα-
νάλι που ενδιαφέρεται για
τη Super League1.
Εκτός αν ο Μιχάλης Τσαμάζ
αλλάξει γνώμη στο παρά
πέντε…

ΘΕΜΑ


Όταν διώξουν 
τον Λουτσέσκου,
ποιον θα πάρουν;

Η σκιά του Γκαρσία θα είναι
πάνω από την Τούμπα
Ο Ραζβάν Λουτσέσκου ξέρει καλά ότι η δεύτερη περίοδος
στον ΠΑΟΚ δεν θα είναι ρόδινη. Κι αν δεν ήταν αποδεκτός μια
φορά όταν πρωτοήρθε στη Θεσσαλονίκη, τώρα δεν είναι δέκα.
Ο λόγος; Όχι μόνο ο τρόπος που έφυγε, αλλά κυρίως ότι με τον
νέο του ερχομό έδιωξε τον Πάμπλο Γκαρσία. 
Τον αγαπημένο των φιλάθλων του ΠΑΟΚ, αυτόν που είχε ί-
διες λογικές μαζί τους και σεβόταν τις αξίες της «ασπρόμαυ-
ρης» οικογένειας.
Η σκιά του Ουρουγουανού που θα πλανάται πάνω από την
Τούμπα, είναι το μεγαλύτερο πρόβλημα του Λουτσέσκου. Και
αν τα αποτελέσματα δεν είναι τα επιθυμητά, τότε… μαύρο φίδι
που τον έφαγε τον Ρουμάνο. 
Δεν είναι τυχαίο πως ο Ραζβάν όχι μόνο δεν θέλει να συνερ-
γαστεί με τον Γκαρσία, αλλά ούτε να τον βλέπει. Ούτε στη Β΄
ομάδα δεν θέλει τον Πάμπλο ο Λουτσέσκου, γιατί ξέρει πως
το κύμα από τα στραβά αποτελέσματα μπορεί να γίνει τσου-
νάμι και να τον εξαφανίσει, όσο θα υπάρχει η έτοιμη και απο-
δεκτή εναλλακτική λύση. 
Παρακαλάει ο Λουτσέσκου να βρει δουλειά αλλού ο Γκαρ-
σία, αν γίνεται να φύγει και από τη Θεσσαλονίκη. Γιατί τρέμει

ένα πιθανό ραντε-
βού του Ουρου-
γουανού με τον Ι-
βάν Σαββίδη, ό-
ταν επιστρέψει το
αφεντικό στην Ελ-
λάδα. Ο πρώην έ-
χει να πει πολλά
και δεν θα το έκα-
νε σε τηλεδιάσκε-
ψη, αλλά περιμένει
καρτερικά την άφι-
ξη του ιδιοκτήτη.

Κώστας Μήτρογλου: Η… επιστροφή
H ποδοσφαιρική αξία και η εκτελεστική δεινότητα του Κώστα Μήτρογλου δεν
μπορούν ν’ αμφισβητηθούν. Στον Άρη τον πήραν τον Ιανουάριο ως σούπερ με-
ταγραφή, αλλά η προσφορά του ήταν απογοητευτική. Ο διεθνής επιθετικός δεν
μπήκε στο κλίμα της ομάδας, και δεν έδωσε τις λύσεις στο κομμάτι που πονούσε.
Γεγονός είναι πως ο παροπλισμός του Μήτρογλου στη Μαρσέιγ έπαιξε κατα-
λυτικό ρόλο ώστε να εμφανίσει αυτή την εικόνα. Η αδράνεια που είχε στη Γαλλία
τον επηρέασε, όμως είναι αποφασισμένος να μην τελειώσει άδοξα την καριέρα
του, αλλά να… επιστρέψει. Αυτά μετέφερε στον Άκη Μάντζιο και γι’ αυτόν τον
λόγο ακόμη και την περίοδο των διακοπών δουλεύει σκληρά ώστε να είναι και
πάλι… μάχιμος.
Ο προπονητής του Άρη που δεν είδε μόνο… λόγια αποφάσισε να δώσει νέα ευ-
καιρία στον Κώστα Μήτρογλου και πιστεύει ότι θα τον δικαιώσει με την πα-
ρουσία του στο επόμενο πρωτάθλημα.
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Θα έπρεπε
να
κρύβονται
στον ΠΑΟΚ
Τραβάνε τα μαλλιά
τους στον ΠΑΟΚ με την
εντυπωσιακή εξέλιξη
του Δημήτρη Πέλκα. Ο
μέσος της Φενέρμπα-
χτσε είναι έτοιμος για
νέο άλμα στην καριέρα
του, καθώς έρχονται
βουνό οι προτάσεις
στην ομάδα της Κων-
σταντινούπολης.
Από τη Ρουμπίν Καζάν
και την Αλ Σαμπάμπ εκ-
δηλώθηκε και το ενδια-
φέρον της Νάπολι για
την απόκτηση του Πέλ-
κα. Μπροστά στον α-
νταγωνισμό που δημι-
ουργείται, η Φενέρ εί-
ναι λογικό ν’ αυξάνει
τις αξιώσεις της και
πλέον να ζητά μίνιμουμ
15 εκατομμύρια, προ-
κειμένου να παραχω-
ρήσει τον παίκτη. Πρό-
κειται για.., σούπερ
μπίζνα, καθώς πήρε μό-
λις 1,5 εκατ. ευρώ τον
παίκτη, σαν να είχε α-
πέναντί της ομάδα που
πνιγόταν οικονομικά κι
έπρεπε να ξεπουλήσει
την περιουσία της.
Κάποιοι στον ΠΑΟΚ ε-
πιχειρούν ν’ αναδεί-
ξουν τα οφέλη από την
πώληση του Πέλκα, κα-
θώς ο «δικέφαλος του
βορρά» δικαιούται 20%
από τα χρήματα που θα
λάβει η τουρκική ομά-
δα. Στα 15 εκατ. ευρώ,
τα 3 εκατ. ευρώ θα κα-
ταλήξουν στον ΠΑΟΚ.
Αν προστεθεί και το 1,5
εκατ. ευρώ που πωλή-
θηκε στη Φενέρ ο παί-
κτης, τα έσοδα για την
ομάδα της Θεσσαλονί-
κης θα φθάσουν τα 4,5
εκατ. ευρώ. Για κάποι-
ους είναι… μια χαρά.
Και ξεχνούν το καθαρό
κέρδος των 10,5 εκατ.
ευρώ των Τούρκων μέ-
σα σε λίγους μήνες.
Αντί να πανηγυρίζουν
λοιπόν για το ποσοστό
πιθανής μεταπώλησης
του Πέλκα, μάλλον θα
έπρεπε να κρύβονται.

ΑΝΑΘΕΜΑ


 

Μέσα σε διάστημα μόλις δύο εβδομάδων, τον Μάρτιο 
του 1961 ο Φωστήρας κατάφερε να σημειώσει 
δύο νίκες απέναντι στις ομάδες του Πειραιά, 

1-0 τον Ολυμπιακό και με το ίδιο σκορ τον Εθνικό. 
Ήταν μια ρεβάνς για την ήττα του 7-1 από τους

«ερυθρόλευκους» στον πρώτο γύρο. 
Αυτές οι δυο νίκες ενέπνευσαν τον Αρχέλαο 

να κάνει το σκίτσο του Stories.

Αυτοί οι δυο οπαδοί της Μπρέντφορντ ήταν παρόντες
την τελευταία φορά που η ομάδα βρέθηκε στην

κορυφαία κατηγορία της Αγγλίας τη σεζόν 1946-47.
Εφέτος, 74 χρόνια μετά, ήταν στις κερκίδες του

«Γουέμπλεϊ», παρακολουθώντας τις «Μέλισσες» να
κατακτούν την άνοδο στην Premier League, 

νικώντας 2-0 στα μπαράζ τη Σουόνσι. 
Αν μιλάμε για αφοσίωση...

Το «ερυθρόλευκο» στοίχημα
στο Champions League και 
οι άλλοι του Conference
Η προσπάθεια αυτονόμησης των ισχυρών του ευρωπαϊκού ποδο-
σφαίρου είχε και τις… θετικές της επιπτώσεις, καθώς η UEFA δίνει
όλο και περισσότερα χρήματα στην κορυφαία διασυλλογική της διορ-
γάνωση. Στη βιτρίνα της. Στο Champions League. 
Αυτό είναι που θα επιχειρήσει να εκμεταλλευτεί ο Ολυμπιακός, προ-
κειμένου να μεγιστοποιήσει τα έσοδά του και να… ξεφύγει από τις
υπόλοιπες ελληνικές ομάδες. Εκεί έχει την… εντολή να ρίξει το βάρος
ο Πέδρο Μαρτίνς. Γι’ αυτό θα πέσουν χοντρά πακέτα στις μεταγρα-
φές.
Η Ευρωπαϊκή Συνομοσπονδία προχώρησε σε αναπροσαρμογή των
χρηματικών επάθλων που θα αναλογούν από τη νέα περίοδο στο
Champions League. O Ολυμπιακός μόνο με τη συμμετοχή του θα ει-
σπράξει 5.000.000 ευρώ. Πρώτος και… βασικός στόχος; Οι όμιλοι.
Η παρουσία στους ομίλους θα προσφέρει επιπλέον 15.640.000 ευ-
ρώ, αντί των 15.250.000 που λάμβανε μέχρι πέρυσι. Σε αυτά θα προ-
στεθεί και η πριμοδότηση από το ranking της UEFΑ που ξεκινάει από
1.108.000 ευρώ.
Η κάθε ισοπαλία στον όμιλο θα πληρώνεται με 930.000 ευρώ αντί
των 900.000 που ίσχυε πέρυσι, ενώ η νίκη με 2.800.000 ευρώ, αντί
των 2.700.000 της περσινής περιόδου. Η δε πρόκριση στους 16 θα α-
ποφέρει 9,6 εκατ. ευρώ, αντί των 9,5 εκατ. ευρώ μέχρι τώρα. Η πρό-
κριση στα ημιτελικά φέρνει 12,5 εκατ. ευρώ, αντί των 12 εκατ., και η
πρόκριση στον τελικό επιπλέον 15,5 εκατ. ευρώ, αντί των 15 μέχρι
σήμερα. Η δε κατάκτηση του τροπαίου θα δώσει ακόμη 4,5 εκατ. ευ-
ρώ αντί των 4 εκατ. στον νικητή.
Αυτά βλέπουν… μπροστά τους οι «ερυθρόλευκοι». Τι γίνεται όμως με
τους άλλους Ευρωπαίους μας; Αυτούς που θα πάρουν μέρος στο νέο

φρούτο, το Conference League;
Οι ομάδες λοιπόν πού θα αποκλειστούν στον δεύτερο προκριματι-
κό, όπου μετέχουν ΑΕΚ και Άρης, θα εισπράξουν από 350.000 ευ-
ρώ, ενώ αυτές που θα αποκλειστούν στον τρίτο προκριματικό όπου
μετέχει ο ΠΑΟΚ θα πάρουν 550.000 ευρώ. Όσες αποκλειστούν στα
play offs, θα πάρουν 750.000 ευρώ. Ψίχουλα δηλαδή.
Στοιχειωδώς κάποια χρήματα θα πάρουν όσοι περάσουν στους Ομί-
λους, καθώς το ποσό συμμετοχής θα είναι 2.940.000 ευρώ. Κάθε
βαθμός στον όμιλο θα δίνει 166.000 ευρώ.
Ο νικητής του Ομίλου θα λαμβάνει επιπλέον 650.000 ευρώ και ο
δεύτερος 325.000 ευρώ. Στην πρόκριση στους 16, το μπόνους θα
είναι 600.000 ευρώ, στα ημιτελικά 2.000.000 ευρώ και στον τελικό
3.000.000 ευρώ. Ο νικητής της διοργάνωσης, θα πάρει επιπλέον 2 ε-
κατ. ευρώ. Συνεπώς μόνο η μεγάλη πορεία στην Ευρώπη, μπορεί να
μειώσει στοιχειωδώς τις οικονομικές αποστάσεις του Ολυμπιακού, α-
πό ΠΑΟΚ, ΑΕΚ και Άρη. Ο δε Παναθηναϊκός δεν θα δει ευρώ ούτε α-
πό αυτά τα νούμερα. Συνεπώς μπαίνει στο νέο πρωτάθλημα με ση-
μαντικό μειονέκτημα.
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ΓΙΑ ΨΑΓΜΕΝΟΥΣ...




H τακτική 
του Λουτσέσκου 
για  Ολυμπιακό
Από την πρώτη μέρα που επέστρεψε στον ΠΑΟΚ,
ο Ραζβάν Λουτσέσκου έδειξε τις προθέσεις του.
Ο στόχος του είναι να σπάει τα νεύρα του κόσμου
του Ολυμπιακού με όσα θα λέει και θα κάνει κάθε
βδομάδα.
Το μόνο που έκανε με επιτυχία στο παρελθόν ήταν
αυτό. Τα ίδια έκανε και με την ΑΕΚ, όταν έχασε το
πρωτάθλημα στην Τούμπα όταν μπούκαρε με τα
πιστόλια ο Ιβάν Σαββίδης με τον Κομίνη που
τον τελειώσανε από τη διαιτησία.
«Για μένα ο ΠΑΟΚ είναι πρωταθλητής», έλεγε και
ξανάλεγε τότε. 
Τα ίδια είπε και τώρα μόλις πάτησε το πόδι του
στη Θεσσαλονίκη: «Για μένα δεν έφυγα ποτέ από
τον ΠΑΟΚ», έλεγε και ξανάλεγε.
Παραμύθι φούρναρης για το κοινό της Τούμπας…

Αναδιάρθρωση: Απούσα η ΕΠΟ, «για
να φάει όλη τη λέζα ο Αυγενάκης»
Ο Αυγενάκης κάλεσε σε τηλεδιάσκεψη τους φορείς του ποδοσφαίρου με θέμα
την αναδιάρθρωση. Ωραία. Παρών ο Μπουτσικάρης, παρών ο Λεουτσάκος,
παρόντες και οι πρόεδροι της Super League2. Ποιος έλειπε; Η ΕΠΟ. Αυτή που έ-
πρεπε να είναι πρώτη και καλύτερη, δεν είχε ούτε έναν εκπρόσωπο, για τα μάτια
του κόσμου, ρε,φίλε. 
Κι εντάξει, ο Ζαγοράκης έχει να λύσει θέμα για το περιβάλλον στην Ευρωβουλή.
Κανένας άλλος δεν μπήκε στον κόπο να μπει στο κομπιούτερ να μιλήσει δυο λε-
πτά, για το τυπικό; Και ψάχνεις να βρεις, τώρα, γιατί έγινε αυτό το πράγμα. Και τι
μαθαίνεις, ρε. Ότι επίτηδες δεν πήγε κανένας! Μπέσα για μπέσα, είσαι πριγκηπέ-
σα. Ουδείς. Έπεσε γραμμή να μην πάει κανένας, «για να φάει όλη τη λέζα» ο Αυ-
γενάκης. Δηλαδή, αποφασίζει η κυβέρνηση για το ποδόσφαιρο και η προϊστα-
μένη αρχή είναι απούσα! Ούτε επί Βάγγου Γραμμένου. Ούτε!

Ένα έδρανο για τον Κυριάκο-Φιγούρα:
όποιος είναι έντιμος σαν τον Γκαρσία,

μπορεί να βρίζει πατόκορφα
Ο Κυριάκος Φιγούρας τον αθώωσε κανονικά τον Πάμπλο
Γκαρσία για τα μπινελίκια στον Ολυμπιακό και τον Μαρινάκη.
Γιατί είναι ωμός και ευθύς και έντιμος, σου λέει ο Φιγούρας. Κι
ότι είχε ένα «αγνό ξέσπασμα», όταν έκανε κ@λο@δάκτυλα κι έ-
λεγε ότι γαμ… ο ιδιοκτήτης του Ολυμπιακού κι ο σύλλογος. Μά-
λιστα. Δηλαδή, ρε Φιγούρα, όποιος είναι αυτός που περιγρά-
φεις για τον Γκαρσία, είναι ευθύς και τα ρέστα, μπορεί να λέει
ό,τι θέλει; Μπορεί να βρίζει πατόκορφα, επειδή είναι… αγνός;
Κακώς που δεν βγήκε βουλευτής με το ΚΙΝΑΛ ο Κυριάκος.

Θυμίζει κάτι γκάγκστερ στις ταινίες, που γαζώνουν κόσμο, κι όταν τους πιάνουν, πλακώνουν οι
γειτόνοι και λένε «μια χαρά παιδί είναι, δεν είχε δώσει ποτέ δικαιώματα». Φοβερά πράγματα. Και
γιατί τα είπε αυτά ο Κυριάκος Φιγούρας Κυριάκος; Για να μην πάει κόντρα σ’ ένα κάρο
μαλάκες που το φχαριστήθηκαν κι από πάνω με τον Γκαρσία.

Ο Φαν’τ Σιπ
τα κερδίζει
τα φιλικά.
Στα επίσημα
έχει
πρόβλημα
Τι έγινε, ρε παλικάρια;
Το… γύρισε το κλίμα ο
Φαν’τ Σιπ;  Επειδή στο
φιλικό με το Βέλγιο
δεν έχασε και κέρδισε
τους ξυλοκόπους τους
Νορβηγούς, έγινε…
προπονητάρα; 
Με τον Φαν’τ Σιπ η
Εθνική δεν κέρδισε την
άνοδο στη Nations
League. Με τον
Ολλανδό απέτυχε να
προκριθεί στην τελική
φάση του Euro. Με τον
ίδιο προπονητή δεν
έχει καταφέρει να
κερδίσει ούτε ένα ματς
από  όσα έχει δώσει
στα προκριματικά για
το Μουντιάλ του
Κατάρ (δυο ισοπαλίες
με την Ισπανία και τη
Γεωργία) και είναι
αμφίβολο αν θα
σταυρώσει νίκη…
Εκτός, αν ο Ολλανδός
είναι καλός για να
κερδίζει στα φιλικά,
αλλά να χάνει στα
επίσημα…

Ο Πέλκας έφαγε τη θέση του Φορτούνη
Όταν έπαιζε στον ΠΑΟΚ ο Πέλκας, του έκαναν «ντου» να φύγει επειδή τον θεώρησαν μοιραίο
σ’ εκείνα τα διπλά παιχνίδια με την Κράσνονταρ πέρσι το καλοκαίρι, όταν ο «Δικέφαλος του
Βορρά» έχασε την ευκαιρία  να προκριθεί στους ομίλους του Champions League.
Ο Πέλκας έφυγε αμέσως μετά τα προκριματικά για την Τουρκία και την Φενερμπαχτσέ χωρίς
δεύτερη συζήτηση με ένα ποσό λιγότερο από 1,5 εκατ. ευρώ.
Μέσα σ’ αυτόν τον χρόνο μακριά από την Τούμπα μεγαλούργησε. Η αξία του εκτοξεύτηκε. Τον
θέλουν η Ρούμπιν Καζάν, η Λιόν και η Νάπολι.
Είναι τέτοια η βελτίωσή του, που έφαγε μέχρι και τη θέση του Φορτούνη στην Εθνική, που μέ-
χρι πριν από μερικά χρόνια έβλεπε την πλάτη του…
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ΓΙΑ ΨΑΓΜΕΝΟΥΣ...




Αναβλήθηκε η δίκη του Σάπινα 
για το Πανιώνιος-Δυναμό Τιφλίδας 5-2 
(διπλό ημίχρονο, άσο τελικό)
Αναβλήθηκε στο Πενταμελές
Εφετείο Κακουργημάτων η δί-
κη του Κροάτη μετρ των στη-
μένων Άντε Σάπινα. Αφορού-
σε και στο ματς Πανιωνίου-Δυ-
ναμό Τιφλίδας, «διπλό ημίχρο-
νο, άσο τελικό», πριν από 17 ο-
λόκληρα χρόνια. Το συγκεκρι-
μένο είχε χαρακτηριστεί «στη-
μένο» από την ίδια την UEFA.
Ο Σάπινα θεωρείται «βαθύ
λαρύγγι» του παράνομου στοι-
χηματισμού και πρωτόδικα εί-
χε καταδικαστεί σε κάθειρξη
16 ετών. Ο λόγος της αναβο-
λής είναι ο Σάπινα έπρεπε να
είναι σε άλλη δίκη και η νέα δικάσιμος ορίστηκε για την 1η Σεπτεμβρίου. Αυτά είναι γνωστά. Άγνωστο εί-
ναι το εξής: Πού βρίσκεται ο Κώστας από τη Θεσσαλονίκη, μακρύ χέρι του Σάπινα, εκείνον τον καιρό,
που ο Κροάτης και ο αδερφός του μεσουρανούσαν; 

«Κωλοτούμπα» 
με τον «γυάλινο» 
Ελ Καντουρί 
ο Λουτσέσκου
Άκου, μάστορα, δήλωση του Μίρλα Λου-
τσέσκου: «Θα είμαι χαρούμενος αν ανανεω-
θεί το συμβόλαιο του Ελ Καντουρί, γιατί θα
ανανεώσει. Τουλάχιστον εγώ θέλω να ανα-
νεωθεί»... Δηλαδή, ανέλαβε τον ΠΑΟΚ, έχει
χρόνια «καψούρα» με τον Ελ Καντουρί και
δεν έβαλε όρο να μείνει; Θα τρελαθούμε τε-
λείως; Κι αν δεν τον κρατήσει ο Ιβάν, τι θα
κάνει ο «στρατηγός» Λουτσέσκου; Θα… παραιτηθεί; Θα τον καταγγείλει; Τίποτα δεν θα κάνει. Θα βάλει
την ουρά στα σκέλια. Η «Α» και η iapopsi.gr το έγραψαν καθαρά, ότι ο Ιβάν Σαββίδης πρότεινε
στον Μαροκινό να μείνει με τα μισά λεφτά, γύρω στο πεντακοσάρικο τον χρόνο. Στο μεταξύ, οι ΠΑΟ-
Κτσήδες «γυάλινο» τον ανεβάζουνε, «γυάλινο» τον κατεβάζουνε τον Μαρονικό. 

Κρμέντσικ:
Τι να τον
καλέσει ο
Σιμιτζόγλου,
θα φύγει
αφού…

Την ουρά στα σκέλια για την «ολιστική» οι Εκτελεστικοί
Το νέο καταστατικό της ΕΠΟ βρίσκεται στη FIFA και την UEFA. Στάλθηκε κουστουμέ, μεταφρασμένο σε άριστα αγγλικά και αναφέρει μέσα πως ό,τι προ-
βλέπει η «ολιστική μελέτη», είναι «μέσα». Τα πάντα όλα. Μάλιστα. Το καταστατικό, από τότε που μπήκε η ΕΠΟ στα… μνημόνια, στέλνεται προς έγκριση.
Κι απαντάνε, λοιπόν, FIFA/UEFA, οκ, μια χαρά είναι. Προχωρήστε το. Πο-
λύ ωραία. Κι έρχεται το καταστατικό στην Εκτελεστική Επιτροπή της ΕΠΟ
πρώτα που πρέπει, λέει, να τον… εγκρίνει. Δηλαδή, λένε FIFA/UEFA προ-
χωρήστε το στην καταστατική γενική συνέλευση της 25ης Ιουνίου και
πρώτα πρέπει να το δει η Εκτελεστική Επιτροπή; 
Κι αν δεν το… εγκρίνει, τι θα γίνει; Τι ρήτρες έχει η άρνηση της Εκτελε-
στικής να το εγκρίνει; Και τι ρήτρες αν δεν το ψηφίσει η γενική συνέλευ-
ση; Θα το… ξαναστείλουν πίσω στις δυο υπερεθνικές να το… αλλάξουν;
Θα γελάσει και το παρδαλό κατσίκι και το μονόχρωμο μαζί. Λεπτομέ-
ρεια: είναι δυνατόν να μη γνωρίζουν οι Εκτελεστικοί τι αναφέρει το νέο
καταστατικό που στάλθηκε σε FIFA/UEFA; Το ξέρουν. 
(Κυκλοφορεί καμία… ουρά ελεύθερη ή είναι όλες στα σκέλια;)

Σε αντιεισαγγελέα
Εφετών προήχθη ο
Αθλητικός Δικαστής
Κωνσταντίνος
Σιμιτζόγλου. Στο
μεταξύ, ο Ολυμπιακός
φωνάζει, γιατί δεν
κάλεσε σε απολογία
τον Κρμέντσικ, παρά
μόνο τον Γκαρσία για
τις παπαριές του, μετά
τον τελικό, όπου έβριζε
τον Ολυμπιακό και τον
Μαρινάκη. Και που
κάλεσε τον Γκαρσία,
σάμπως θα πάει;
Τελείωσε η καριέρα
του στην Ελλάδα του
Πάμπλο. Όσο για τον
Κρμέντσικ, και να
κληθεί, σάμπως θα
πάει; Αφού θα την
κάνει κι αυτός από την
Ελλάδα. Σιγά μην τον
κρατήσει ο Ιβάν. 

Ο Βασιλομπίλαρος
Γκαγκάτσης 
τώρα δικαιώνεται
με τη διαιτησία! 
Respect
Και τώρα που το θυμήθηκα. Αν περάσει η
«ολιστική μελέτη» (που θα περάσει, δη-
λαδή), θα είναι μία τρανή δικαίωση για
τον Βασιλομπίλαρο Γκαγκάτση, πρώ-
ην πρόεδρο της ΕΠΟ και σημαίνον πρό-
σωπο του ελληνικού ποδοσφαίρου. Τώ-
ρα, αν τρώει και καμιά ποινή από τα ποι-
νικά δικαστήρια, δεν αλλάζει κάτι. Τον α-
δικήσανε τον Βασίλη, αυτός είναι καθα-
ρός, σαν τα λευκά σεντόνια που πλένο-
νται με Skip. Γιατί δικαίωση; Αυτός ήταν
που πάντα έλεγε ότι η διαιτησία πρέπει
να φύγει από την ΕΠΟ, όταν ήταν πρόε-
δρος. «Τους είπα να φύγουν, να κόψουν
τον λαιμό τους», έλεγε με οργισμένο ύ-
φος ο Μπίλαρος. Αλλά ποτέ δεν το έ-
κανε, βέβαια. Κορόιδο ήταν να το κάνει;
Είχε το μέλι στο δάχτυλο και δεν θα το
έγλειφε; Θα ’χει πλάκα τώρα, μόλις πε-
ράσει η «ολιστική» από τη γενική συνέ-
λευση, να βγει και να πει ότι υλοποιήθη-
κε μια δική του ιδέα.
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▶ΣΕΛ. 26-27







▶ΣΕΛ. 29




• Ο νταμπλούχος Ρώσος πρώτα έδιωξε τον
Λουτσέσκου και μετά τον ξανάφερε, ξαπόστειλε τον
Γκαρσία γιατί δεν αντέχει να του κλέβουν τη δόξα



 
▶ΣΕΛ. 29






▶ΣΕΛ. 28

ιΒαΝ ΣαΒΒιΔΗΣ: 
«Εγώ είμαι 

ο Σούπερ Σταρ»




1 Μια ακόμη παρέμβαση του Γ. Γεραπετρίτη στο ποδόσφαιρο, μετά τις «ομορφιές» του
για εκλογικά κωλύματα (όρια ηλικίας και θητειών, πάσχουσα υποψηφιότητα Ζαγοράκη)

και την περίφημη ΚΥΑ για τις εκλογές στην ΕΟΚ…   ▶ΣΕΛ. 22-23

ο πέλκας έφαγε
τη θέση του
Φορτούνη

ΕπιτΕλικο μπαχαλο: 
μπροστά ο πανιώνιος, πίσω 

ο Ηρακλής και στο βάθος ο ιβάν,
ο παοκ και το «καυτανζόγλειο»





▶ΣΕΛ. 28




